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روزنامه صبح ایران

    سال بیستم /شماره 4877/ 8 صفحه/4000 تومان

پیشرو

سایت روزنامــه پیشــرو    
www .  P i s h r od a i l y . i r
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وزیر آموزش و پرورش:

دانش آموزان ما باید
 قرآنی بار بیایند

2

اسماعیلی در حاشیه دیدار با دانشجویان مطرح کرد؛
آغاز عرضه کالای عفیفانه در 120 
مجموعه فروشگاه های زنجیره ای

معاون بهداشت دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی

 تاکید کرد؛

علائم بیماری های 
دانش آموزان را
جدی بگیرید
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رئیس سازمان برنامه و بودجه:

سقف معافیت مالیاتی حقوق بگیران به 
۱۲ میلیون تومان در ماه افزایش یافت

معاون کارآفرینی و اشتغال سازمان بهزیستی کشور در گفتگو با پیشرو:

جزئیات برگزاری آزمون اختصاصی 
استخدام معلولان

رییس بنیاد ملی علم ایران خبر داد؛

حمایت ویژه بنیاد ملی علم ایران از 
همکاری  بین المللی در پروژه ها

رئیس سازمان برنامه و بودجه از افزایش سقف معافیت مالیاتی کارکنان، 
کارمندان و اصناف و مشاغل در لایحه بودجه سال ۱۴۰3 خبر 
داد و اعلام کرد: سقف معافیت مالیاتی حقوق بگیران در لایحه 

بودجه به ۱۴۴ میلیون تومان در سال رسید. داود منظور در ..

معاون کارآفرینی و اشتغال سازمان بهزیستی کشور درباره برگزاری آزمون اختصاصی 
استخدام افراد دارای معلولیت توضیحاتی را ارائه کرد.

»محسن ایروانی« معاون کارآفرینی و اشتغال سازمان بهزیستی کشور 
در  گفت:  معلولیت  دارای  افراد  استخدام  اختصاصی  آزمون  درباره 

سال های گذشته وقتی سهمیه های استخدامی اعلام می شد، باید..

رییس بنیاد ملی علم ایران از حمایت ویژه بنیاد ملی علم از همکاری های 
با فرهنگستان های علوم و  بین المللی در پروژه ها خبر داد و گفت: بنیاد 

بنیادهای ملی علم در کشورهای مختلف همکاری دارد.
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، دکتر علی محمد 
سلطانی رئیس بنیاد ملی علم ایران در ادامه سفرهای استانی 
صفحه 2خود به منظور آشنایی جامعه علمی و دانشگاهی با فعالیت ها و..
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طرح تعطیلات زمستانی 
مدارس روی کدام میز 

خاک می خورد؟

کم تجربگی و 
بدشانسی علیه 

نساجی

جزئیات رنگ بندی گواهینامه های 

رانندگی 
گواهینامه ها 

۵ رنگ 
می شوند!
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هر بار که جلسه کمیته اضطرار آلودگی هوا در هر استانی تشکیل می شود، همه منتظر 
هستند تا ببینند مدارس کدام مقطع غیرحضوری می شود. اما آیا طرح های دیگری 

چون تعطیلات زمستانی یا آغاز مدارس از شهریورماه را نمی توان دوباره 
مطرح کرد؟آلودگی هوا در کلانشهرها باعث شده است که کلاس های 
درس باز هم به موبایل و تبلت و رایانه اسباب کشی کند و باز هم آموزش..

صفحه 6

صفحه 2

شماره فراخوان: ۵3/۱60/۲08

شرکت ملی گاز ایران
شرکت گاز استان سیستان و بلوچستان )سهامی خاص(

آگهی فراخوان شرکت در مناقصه )عمومی، یک مرحله ای(
۱-موضوع مناقصه: تامین پوشش بیمه تمام خطر تأسیسات و تجهیزات گازدار و مسئولیت مدني شرکت گاز استان سیستان و بلوچستان 

2-نام و نشانی و دستگاه مناقصه گزار: شرکت گاز استان سیستان و بلــوچستان به نشــانی استان سیستان و بلوچستان، زاهدان، بزرگراه 
خلیج فارس و تلفن ۰5۴3329۴537

3-زمان توزیع اسناد مناقصه: از روز شنبه ۱۴۰2/۰9/۱8 تا پایان وقت اداری روز سه شنبه ۱۴۰2/۰9/2۱
۴-زمان بازگشت اسناد مناقصه: تا ساعت 9:۰۰ روز یکشنبه مورخ ۱۴۰2/۱۰/۱۰
5-زمان گشایش پاکات مناقصه: ساعت ۱۰:۰۰ روز یکشنبه مورخ ۱۴۰2/۱۰/۱۰
6-مدت اعتبار پیشنهادات: به مدت سه ماه از تاریخ آخرین موعد تسلیم پیشنهاد

7-کلیه مراحل برگزاری مناقصه از توزیع اسناد، بازگشت اسناد مناقصه تا ارایه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه 
سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به آدرس https:\\Setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم 
عضویت قبلی مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. اطلاعات تماس 

دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص مناقصه و ارائه پاکت ها ۰5۴-3329۴537 
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : ۱۴56 و دفتر ثبت نامه 88969737 و85۱93768

اسناد و فرم های موجود در سامانه تدارکات الکترونیک دولت، میبایست تهیه، تکمیل و در سامانه  https:\\Setadiran.ir  بارگذاری گردد.

متقاضیان می توانند برای رویت این آگهی به آدرس پایگاه اینترنتی www.nigc–sbgc.ir  و https:\\Setadiran.ir نیز مراجعه نمایند.
روابط عمومی شرکت گاز استان سیستان و بلوچستان

°c  21 – 18 دمای مطلوب  زندگی
 گاز را درست مصرف کنیم

شناسه آگهی: ۱6۱6۰۴3
شماره میم الف: ۱۱92

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای شماره  402/103 
شرکت تولید نیروی برق شاهرود وابسته به وزارت نیرو در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای 

نسبت به خرید پمپ اینجکشن نیروگاه شاهرود  اقدام نماید.
 کلیه پیمانکاران واجد شرایط و دارای صـلاحیت در صورت تمایل به شرکت در مناقصه فوق می توانند جهت دریافت 
اسناد مناقصه از تاریخ ۱۴۰2/۰9/۱9 لغایت ۱۴۰2/۰9/23 به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد ایران( به نشانی 

www.setadiran.ir  مراجعه نمایند. 
آخرین مهلت ارسال پیشنهادها پایان وقت اداری روز یکشنبه مورخ ۱۴۰2/۱۰/۰3 و زمان بازگشایی پاکتها ساعت ۱۰ 
صبح روز دوشنبه  مورخ ۱۴۰2/۱۰/۰۴ می باشد. ضمناً مهلت دریافت اصل پاکت الف نیز ساعت 9 صبح روز دوشنبه  

۱۴۰2/۱۰/۰۴ و مبلغ سپرده شرکت در فرایند ارجاع کار 2.5۰۰.۰۰۰.۰۰۰ دو میلیارد و پانصد میلیون ریال( است. 
نوبت اول: ۱۴۰2/۰9/۱5   نوبت دوم: ۱۴۰2/۰9/۱8                            

شناسه آگهی: ۱6۱69۲0    شماره میم الف: -۱

نوبت اول

 شرکت تولید نیروی برق شاهرود

دکتر رئیسی در مراسم تقدیم لایحه بودجه ۱403 به مجلس مطرح کرد؛

تنظیم لایحه بودجه 1403 بر مبنای واقعیات  
در بخش های منابع، مصارف و برنامه ها

سرمقاله 
نگاهی به ۵ گرایش جدید در چاپ کتاب

»با پیشرفت صنعت چاپ جهان از یک سو و تاثیر گسترده فناوری بر تمام 
سطوح، چاپ کتاب نیز در دنیای مدرن به یک صنعت پیشرفته تبدیل شده 
است؛ از ابتدای چاپ کتاب تاکنون، تکنولوژی های مختلفی در فرآیند چاپ و 
نشر استفاده شده است. از این رو به بررسی پنج گرایش جدید چاپ و نشر در 

حوزه چاپ کتاب می پردازیم.
در گام نخست به چاپگرهای افست دیجیتال نگاهی می اندازیم؛ با توسعه 
روزافزون چاپ دیجیتال و ورود به ابعاد گوناگون صنعت چاپ با استفاده 
از چاپگرهای افست دیجیتال، کتاب هایی با تیراژ کمتر و کیفیت و سرعت 
بیشتری چاپ می شوند. این تکنولوژی، به چاپگرهای افست کلاسیک کمک 
می کند تا در تولید کتاب هایی با تیراژ کمتر نیز به صورت اقتصادی باشند، 
در کنار این روند توسعه فرهنگ استارتاپ بر گسترش این بخش تاثیر قابل 

توجه ای گذاشته است.
 از مزایای این روش چاپی می توان به سرعت بالا، کیفیت بالا، امکان چاپ 
سایزهای بزرگ کاغذ اشاره کرد. البته این روش چاپی معایبی هم دارد، مواردی 
مانند؛ عدم رقابت با چاپ کلاسیک افست در قیمت برای تیراژ متوسط و بالا 

همچنین عدم رقابت کیفیت چاپ، محدودیت در انتخاب نوع کاغذ.
کتاب  گرایش جدید چاپ  روزافزون چاپ جوهرافشان  رواج  و  توسعه  با   
به   )Inkjet( افشان  جوهر  تکنولوژی  است.  چاپی  روش  این  از  بهره وری 
ماشین آلات چاپ کتاب اجازه می دهد تا با سرعت کیفیت بالا، کتاب هایی با 
تیراژ کمتر چاپ کنند. این تکنولوژی با کاهش هزینه های تولید کتاب و افزایش 
کیفیت چاپ، امکان چاپ کتاب هایی با تیراژ بسیار کمتر را فراهم می کند؛ 
اکنون در برخی از کشورهای پیشرفته امکان خرید کتاب و چاپ بلافاصله آن 

بر این اساس مهیا است.  
 این روش چاپی نیز مزایایی چون سرعت بالا، کیفیت بالا، تیراژ حداقل رادارا 
است و معایبی هم مانند عدم امکان تولید در تیراژ بالا و هزینه زیاد برای تیراژ 
متوسط، عدم مقاومت در برابر رطوبت همچنین عدم سایزپذیری مناسب برای 

تولید دارد.
 گرایش جدید دیگر در بازار چاپ و نشر بهره گیری از چاپگرهای سه بعدی 
برای تولید کتاب است؛ روشی جدی و خلاقانه. چاپگرهای سه بعدی که این 
روزها در همه بخش ها تولید سرک می کشند، به واحدهای چاپ کتاب اجازه 
می دهند تا محصولاتی با فرمت های خاص و با طراحی های جدید و خلاقانه 
چاپ کنند. این تکنولوژی، به خصوص در چاپ کتاب هایی با طرح های گرانبها 
و با ارزش بالا کاربرد دارد.  از مزایای این روش نیز می توان به انعطاف پذیری 
طراحی، کاهش هدر رفت مواد در تولید و خلاقیت محصول اشاره کرد و 
معایبی چون کیفیت نه چندان مناسب، مواد بکار گرفته شده، هزینه ماشین 

آلات تولید و سایز پذیری چاپ اشاره کرد.
 از آنجایی که این روزها بسیاری از کتاب ها به صورت دیجیتالی و الکترونیکی 

منتشر می شوند، IOT )اینترنت اشیاء( می تواند در برخی از مراحل چاپ و 
انتشار کتاب ها نقش مهمی ایفا کند. به طور کلی، IOT به معنی اتصال اشیاء 
به اینترنت است که باعث می شود این اشیاء قابلیت ارتباط با همدیگر و با 
سیستم های دیگر را داشته باشند. یکی از کاربردهای IOT در چاپ کتاب، 
برای اطمینان از صحت و سلامت آن، تیراژ، مراحل تولید،  مشخصات چاپخانه 
و... است. با استفاده از سنسورها و دستگاه های IOT، می توان مراحل مختلفی 
از تولید کتاب را نظارت کرد، همچنین، با استفاده از IOT می توان بهبودی در 

عملیات انبار داری و توزیع و حتی رهگیری کتاب ها داشت.
سنسورهای IOT می توانند به کمک تحلیل داده ها و اطلاعات ارسال شده، 
پیش بینی کنند که کدام کتاب ها بیشترین تقاضا را دارند و کتاب هایی که 
  IOT ،در انبار ذخیره شده اند را به مشتریان مورد نظر تحویل دهند. در کل
می تواند بهبودی های مهمی در چاپ و انتشار کتاب ها به ارمغان بیاورد. به 
دلیل این که با استفاده از IOT می توان به صورت دقیق تر و کارآمدتر به انجام 
کارهای مربوط به چاپ و انتشار کتاب ها پرداخت، این تکنولوژی می تواند به 
صرفه جویی در زمان و هزینه و همچنین افزایش کیفیت و دقت کمک کند. 
به عنوان مثال، با استفاده از سیستم های IOT، می توان مراحل تولید، چاپ و 
انتشار کتاب را از راه دور نظارت کرد و هر گونه خطا و یا ناهماهنگی در سیستم 

را به سرعت شناسایی کرد.
 هوش مصنوعی که این روزها بسیار مورد توجه قرار گرفته در زمینه چاپ 
کتاب نیز نقش مهمی در بهبود و بهینه سازی فرآیند تولید کتاب دارد، با 
استفاده از الگوریتم های هوش مصنوعی، می توان به طور خودکار محتوایی 
برای کتاب تولید کرد. این کار در فرآیند نوشتن کتاب، افزایش سرعت و 
بهینه سازی زمان و هزینه مورد نیاز برای تولید کتاب است. همچنین می توان 
با تحلیل رفتار و بازخورد خوانندگان، پیش بینی رفتار و بازخورد آن ها در آینده 
کمکبه نویسندگان و ناشران کمک کرد، همچنین با استفاده از هوش مصنوعی، 

می توان فرآیند طراحی صفحات کتاب را بهبود بخشید. 
با تحلیل نوع محتوای کتاب، می توان یک الگوی طراحی صفحه کتاب برای 

همه کتاب ها تولید کرد و در زمان و هزینه صرفه جویی کرد.
 همچنین با کمک هوش مصنوعی می توان موضوعاتی را که در آینده محبوب 
خواهند بود، پیش بینی و ناشران و نویسندگان را در انتخاب موضوع کتابشان 
راهنمایی کرد. همچنین هوش مصنوعی به بهبود فرآیند توزیع کتاب از طریق 
پیش بینی تقاضا، بهینه سازی مسیر حمل و نقل و انتخاب بهترین نقاط توزیع 

کتاب کمک می کند. 
کاربرد دیگر آن بهبود بخشیدن تجربه خوانندگان است؛ با تحلیل عادات 
با سلیقه  متناسب  پیشنهادی  و علایق آن ها، می توان کتاب های  خواندن 
خواننده ارائه داد. با این همه استفاده از هوش مصنوعی در صنعت چاپ 
کتاب، به دلیل داشتن بعضی محدودیت ها، هنوز نمی تواند به صورت کامل از 
توانایی های آن بهره برد، اما با پیشرفت های اخیر در این حوزه، می تواند به طور 
هرچه بهتر، بیشتر و گسترده تر از هوش مصنوعی در فرآیند چاپ کتاب بهره 

برد.«/ ابوالفضل ایمنی

 درج آگهی فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای به شماره 1402/3047  
در جدول ذیل در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت

شرکت آب وفاضلاب خوزستان درنظردارد مطابق قانون برگزاری مناقصات  پروژه زیررا به شرکتهای واجد شرایط واگذار  نماید. 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد قیمت مناقصه گران و گشایش پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت ) ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد. و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل 
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اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس ۰2۱-۴۱93۴
  - اسناد مناقصه از طریق سامانه ستاد قابل دریافت مي باشد. و براساس زمانبندي قید شده در سامانه ستاد، پس از تکمیل توسط مناقصه گر 

تحت بستر سامانه ستاد تحویل خواهد شد.
تحویل اسناد تحت بستر سامانه ستاد تابع قوانین و مقررات مربوطه اعلام شده در این سامانه مي باشد.

آخرین مهلت تحویل اسناد مناقصه تا ساعت 9:۰۰ روز گشایش پاکت ها مي باشد.
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گشایش پاکت ها از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت در دفتر مدیریت قراردادها این شرکت میباشدوحضورپیشنهاددهندگان درجلسه گشایش، 
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رئیس جمهور با بیان اینکه تلاش ما در دولت 
این بود که اجرای قانون بودجه 1402 کاملا 
کرد:  تصریح  باشد،  گزارش  و  سنجش  قابل 
شده  تلاش  نیز   1403 بودجه  لایحه  درباره 
واقعیات دیده شود؛ هم در بخش هزینه ها و هم 
درآمدها و هم برنامه ها تلاش کردیم بودجه ای 

واقعی ارائه شود.
تقدیم  منظور  به  رئیسی  ابراهیم  سید  دکتر 
کشور  کل  سال 1403  بودجه  لایحه  رسمی 
در صحن علنی مجلس شورای اسلامی حضور 
یافت.رئیس جمهور در این مراسم با اشاره به 
تلاش دولت و مجلس در مسیر اجرای قانون 
بودجه 1402، با محوریت رشد تولید و مهار 
مجلس  دولت،   1402 سال  در  گفت:  تورم 
توانستند  ملت  همراهی  با  دستگاه ها  دیگر  و 
ضمن ناکام گذاشتن توطئه های دشمن، گام 
دیگری در جهت رشد اقتصادی، تعالی کشور 

و نزدیک تر شدن به قله بردارند.
دکتر رئیسی ضمن ابراز تاسف عمیق از تداوم 
جنایات رژیم صهیونیستی افزود: یقین داریم 
همانگونه که کودک کشی باعث بیرون آمدن 
فرعون  حکومت  سقوط  و  الهی  انتقام  دست 
شد، به خاک و خون کشیدن بیش از 6 هزار و 
500 کودک و تعداد زیادی زن و مردم مجاهد 
و مقاوم در غزه نیز باعث بیرون آمدن دست 
انتقام الهی و سقوط رژیم جعلی صهیونیستی 
می شود.رئیس جمهور ادامه داد: تاسف بارتر از 
جنایات رژیم صهیونیستی، حمایت آمریکا و 
برخی کشورهای غربی مدعی دفاع از حقوق 
بشر از این جنایات و باز هم تاسف بارتر از این 
حمایت ها، بی عملی و ناکارآمدی سازمان های 
در  انسان ها  از حقوق  دفاع  مدعی  بین المللی 
برابر این جنایات وحشیانه است. اگر چه این 
وضعیت باعث تاسف است، اما ما ناامید نیستیم 
و معتقدیم ملت ها امروز به پا خواستند، حقوق 
بشر، اجرای عدالت و ایجاد نظم نوین در جهان 

را فریاد می زنند.
یاد  گرامیداشت  با  همچنین  رئیسی  دکتر 
شهید  داشت:  اظهار  مدرس  گرانقدر  شهید 
مدرس نماینده واقعی، زبان و بیان مردم بود 
و نماینده ای در تراز انقلاب شکوهمند اسلامی 
و الگویی برای همه نمایندگان و مسئولان و 
ایران  اسلامی  جمهوری  نظام  دست اندرکاران 
است.رئیس جمهور در ادامه با بیان اینکه تلاش 
قانون بودجه  بود که اجرای  این  ما در دولت 
باشد،  گزارش  و  سنجش  قابل  کاملا   1402
نیز  بودجه 1403  لایحه  درباره  کرد:  تصریح 
تلاش شده واقعیات دیده شود؛ هم در بخش 
هزینه ها و هم درآمدها و هم برنامه ها تلاش 

کردیم بودجه ای واقعی ارائه شود.
نمایندگان  زحمات  از  تشکر  با  رئیسی  دکتر 
و  توسعه  هفتم  برنامه  تصویب  برای  مجلس 
با ابراز امیدواری نسبت به اینکه این برنامه با 
تلاش دولت و نمایندگان برخلاف برنامه های 
پیشین که معمولا در حدود 30 تا 35 درصد 
شود،  اجرا  کامل  صورت  به  می شد،  اجرایی 
 1403 سال  بودجه  لایحه  کرد:  خاطرنشان 
مبتنی بر برنامه هفتم توسعه تنظیم شده است 
و در آن تلاش شده بسیاری از ناترازی ها که 
امروز موجب رنج همگان است با یک حرکت 

جهادی و نه معمولی رفع شود.
رئیس جمهور با اشاره به تلاش های دولت برای 
مهار تورم و با بیان اینکه کسری بودجه، رشد 
ایجاد  علل  بانک ها عمده  ناترازی  و  نقدینگی 
تورم هستند، گفت: دولت پس از رفع کسری 
بودجه 480 هزار میلیارد تومانی باقیمانده از 
قبل در شش ماهه دوم سال 1400 از طریق 
ایجاد درآمد و نه استقراض و چاپ پول، تلاش 
کرد در سال های بعد ریشه های ایجاد تورم از 
جمله ناترازی بین منابع و مصارف را مهار کند 
و در این مسیر توانستیم توأمان رشد اقتصادی 
را که تقریبا برای یک دهه تعطیل و به طور 
متوسط زیر 1 درصد بود، در سال های 1400 و 

1401 به 4 درصد برسانیم.دکتر رئیسی افزود: 
انضباط  ایجاد  با  کرد  تلاش  همچنین  دولت 
بانک ها  برداشت  در  بی نظمی  مسئله  مالی 
مرکزی  بانک  جدید  قانون  و  کند  برطرف  را 
از  شد.  ابلاغ  اجرا  برای  و  تصویب  اخیرا  نیز 
وضعیت  ساماندهی  همچنین  امسال  ابتدای 
برای  نگرانی  ایجاد  بدون  و  آغاز شده  بانک ها 
سپرده گزاران و سهامداران در حال اجراست. در 
جریان اقدامات دولت در این زمینه هیچ فرد و 

سپرده گذاری متضرر نخواهد شد.
به  انضباط بخشی  اینکه  بیان  با  رئیسی  دکتر 
موسسات مالی و پولی به عنوان عامل اصلی 
تورم منجر به کاهش تورم در کشور خواهد شد، 
اظهار داشت: طی این مدت و با اقدامات صورت 
گرفته تورم ماهانه، تورم سالانه و تورم نقطه به 
نقطه کاهشی شده و قطعا با استمرار این رویه 
خواسته رهبری، نمایندگان محترم مجلس و 

آحاد مردم در مهار تورم محقق خواهد شد.
در  دولت  اقدامات  به  ادامه  در  رئیس جمهور 
راستای هدایت نقدینگی به سمت تولید اشاره 
کرد و گفت: رشد تولید، ابزارآلات و تجهیزات 
تولید و احیای بیش از 6 هزار واحد صنعتی 
تعطیل و نیمه تعطیل از جمله دستاوردهای 
نقدینگی  هدایت  و  کنترل  راستای  در  دولت 
به سمت تولید بوده است.دکتر رئیسی مسئله 
تولید را مسئله محوری اقتصاد مقاومتی و از 
عنوان  مجلس  و  دولت  برنامه های  و  اهداف 
مشکل  رفع  دولت  تلاش  تمام  افزود:  و  کرد 
تولیدکنندگان و تسهیل شرایط برای فعالیت 
آنها بوده است.رئیس جمهور در ادامه به عزم 
قانون   44 اصل  صحیح  اجرای  برای  دولت 
اساسی اشاره کرد و گفت: در دوره های گذشته 
اجرای نادرست این اصل، مشکلاتی برای کشور 
تصدی گری  بر  اصل  که  چرا  بود  کرده  ایجاد 
بنای دولت مردمی در  اما  بود،  گذاشته شده 
اجرای این قانون و واگذاری بنگاه های اقتصادی 
شکستن  توانمندسازی،  خصوصی،  بخش  به 
انحصار، ایجاد اشتغال و رونق تولید بوده است.

دکتر رئیسی در ادامه همچنین به برداشت های 
سوی  از  مولدسازی  قانون  اجرای  از  نادرست 
رسانه ای  و  سیاسی  محافل  برخی  در  دولت 
ابلاغ  کردند  تصور  برخی  گفت:  و  کرد  اشاره 
قانون گذاری  دولت  در  مولدسازی  آیین نامه 
بر  مبتنی  آیین نامه  این  که  حالی  در  است 
روش اجرای صحیح قانون مصوب مجلس بوده 
است که در دوره های گذشته مورد بی توجهی 
نیز  آن  اجرای  و  پیگیری  و  بود  گرفته  قرار 
جرات و شجاعت خاصی نیاز داشت که امروز 
خوشبختانه اجرای این قانون در دولت مردمی 

در حال انجام است.
فاصله  و کاهش  فقر  با  مبارزه  رئیس جمهور 
طبقاتی را از جمله برنامه های محوری دولت 
برشمرد و خطاب به نمایندگان مجلس اظهار 
حوزه های  و  شهرها  در  شما  امروز  داشت: 
انتخابیه خود شاهد هستید که نقاط مختلف 
کشور تبدیل به کارگاه احداث زیرساخت ها و 
و  گاز، کشاورزی، صنعت  برق،  آب،  در حوزه 
معدن شده است به نحوی که در مراجعه به 
برخی شهرها در دور اول سفرهای استانی چهار 
جبهه کاری تعریف شده بود و در مراجعه بعدی 
در دور دوم سفرهای استانی این عدد به 154 
جبهه کاری افزایش یافته است.دکتر رئیسی به 
وعده وزیر نیرو برای رفع ناترازی در حوزه آب 
و برق در جلسه رای اعتماد از مجلس شورای 
اسلامی اشاره کرد و گفت: از 10 هزار مگاوات 
افزایش تولیدِ برق، 8 هزار مگاوات آن با تلاش 
شبانه روزی دولت محقق شده، جداسازی برق 
صنایع از شبکه برق خانگی در دستور کار قرار 
گرفته و در بسیاری از استان ها از جمله اصفهان 
و سمنان صنایع بزرگ امروز با نیروگاه سازی 

برق مصرفی خود را تامین می کنند.
دولت  ابتدای  در  کرد:  تصریح  رئیس جمهور 
برای رفع تنش آبی 10 هزار روستا هدف گذاری 

روحیه  و  دولت  تلاش  با  امروز  که  بود  شده 
جهادی مسئولان مشکل آب 3 هزار و 500 
روستا حل شده است و ما با جدیت برای جبران 

عقب ماندگی ها در حال کار و تلاش هستیم.
دکتر رئیسی به توجه دولت به دهک های پایین 
جامعه با توزیع کالابرگ الکترونیکی اشاره کرد 
و گفت: در زمان تصویب این طرح در مجلس، 
زیرساخت ها برای اجرای آن فراهم نبود و به 
لازم  زیرساخت  و  زمینه  شدن  فراهم  محض 
این طرح از سوی دولت به صورت آزمایشی به 
اجرا درآمد و در حال انجام است.رئیس جمهور 
با تاکید بر اینکه پیشرفت کشور یک انتخاب 
نیست بلکه یک ضرورت اجتناب ناپذیر است، 
مختلف  دستگاه های  و  نهادها  همه  تلاش  بر 
کشور در این زمینه با بهره گیری از ظرفیت های 
بی نظیر کشور تاکید کرد و گفت: تلاش همگان 
باید به فعلیت رساندن ظرفیت های کشور در 
زندگی  از  گره گشایی  و  رفاه  ارتقای  راستای 
و  حاشیه  از  پرهیز  رئیسی  باشد.دکتر  مردم 
پرداختن به متن را از جمله انتظارات مهم مردم 
از همه مسئولان به ویژه در دولت و مجلس 
بر شمرد و افزود: پرداختن به متن به معنای 
خدمت رسانی به مردم، تسهیل امورات آنها و 

ایجاد اشتغال و درآمد برای زندگی آنهاست.
دو  در  بیکاری  نرخ  کاهش  به  رئیس جمهور 
در  و  دولت  اقدامات  با  گذشته  نیم  و  سال 
در  تنها  گفت:  و  کرد  اشاره  تولید  از  حمایت 
شش ماهه اخیر بیش از 850 هزار شغل در 
بخش های مختلف ایجاد شده و امروز در برخی 
سبقت  کار  به  نیاز  از  کارگر  به  نیاز   استان ها 
گرفته است.دکتر رئیسی به اقدامات دولت برای 
ایجاد شغل برای تحصیلکردگان به عنوان یکی 
از دغدغه های رهبری معظم انقلاب و دولت و 
این  نیز اشاره کرد و گفت: دولت در  مجلس 
راستا حمایت از شرکت های دانش بنیان را در 
آمار  به نحوی که  قرار داده است  دستور کار 
شرکت های دانش بنیان فعال از 5 هزار شرکت 
از 10 هزار شرکت  ابتدای دولت به بیش  در 
محصولات  صادرات  و  یافته  افزایش  فعال 
به  سفر  در  دولت  بازاریابی  با  شرکت ها  این 
کشورهای مختلف به رقم بی سابقه دو میلیارد 

دلاری رسیده است.
دولت  اقدامات  به  همچنین  جمهور  رئیس 
فرهنگی،  آموزشی،  مختلف  بخش های  در 
توسعه  و  شهرسازی  و  راه  گردشگری، 
زیرساخت های ریلی اشاره کرد و اظهار داشت: 
همچنین  و  مسکن  ساخت  بخش  در  امروز 
اقدامات  کشور  در  ریلی  کریدورهای  احداث 
تحولی صورت گرفته و آثار و نتایج آن به تدریج 

در حال بروز و ظهور است.
دکتر رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود 
از   1403 بودجه  ویژگی های  برخی  بیان  به 
جمله تنظیم واقع بینانه و انطباق آن با برنامه 
ناترازی ها  رفع  به  ویژه  توجه  توسعه،  هفتم 
اصلاح  همچنین  و  انرژی  و  بانکی  حوزه  در 
لایحه  در  گفت:  و  کرد  اشاره  بودجه  ساختار 
و  رهبری  تاکیدات  بر  مبتنی   1403 بودجه 
درصدی   8 اقتصادی  رشد  بالادستی  اسناد 
هدف گذاری شده که با توجه به آمار سه ماهه 
اول که رشد 7 درصدی را در بخش های مختلف 
نفت، صنعت و کشاورزی نشان می دهد، تحقق 
بود؛  نخواهد  انتظار  از  دور  هدف گذاری  این 
و  کنترل  به  نیز  آن  تداوم  و  استمرار  البته 
نیاز دارد.رئیس جمهور تصریح  نظارت مداوم 
کرد: توجه به عدالت در پرداخت ها در سطح 
استانی و ملی، توجه به نقش مردم در اقتصاد و 
فعال کردن اقتصاد خصوصی و تعاونی از جمله 
دیگر موارد مد نظر در بودجه سال آینده است. 
کاستن از تصدی گری دولت و افزایش نظارت 
نیز در دستور کار دولت قرار دارد و به دنبال 

عملیاتی کردن آن هستیم.
بودجه  در  مالیات  میزان  درباره  رئیسی  دکتر 
تصور  برخی  اخیر  روزهای  در  گفت:   ،1403

خواهد  افزایش  حقوق بگیران  مالیات  کردند 
یافت؛ نه این طور نیست و در بودجه سال آینده 
به اخذ مالیات از آنانی که فرار مالیاتی دارند، 
جدیدی  مالیاتی  پایه  هیچ  است.  شده  توجه 
در  آنچه  بلکه  ندارد،  وجود  بودجه 1403  در 
این بودجه مورد توجه قرار گرفته، جلوگیری 
و  احقاق حقوق حقه دولت  مالیاتی و  فرار  از 
مسئله  به  اشاره  با  جمهور  است.رئیس  مردم 
متناسب سازی حقوق شاغلان و بازنشستگان، 
و  شاغلان  حقوق  متناسب سازی  داد:  ادامه 
بازنشستگان همواره در دستور کار دولت بوده 
و در بودجه 1403 نیز مورد تاکید قرار گرفته 
دولت  وابستگی  کاهش  رئیسی  است.دکتر 
به نفت را نیز از جمله موضوعات مورد توجه 
دولت دانست و گفت: همواره تلاش کردیم این 
وابستگی را کاهش دهیم. همچنین کسری تراز 
عملیاتی هم حتما در بودجه مورد توجه قرار 
گرفته و  اصلاحاتی در این باره انجام شده است. 
در بودجه 1403 تلاش کردیم احکام دائمی در 
بودجه آورده نشود و تلاش شد تا آنچه که شأن 
بودجه ای دارد در بودجه سال آینده گنجانده 
شود.رئیس جمهور ضمن تشکر از تلاش های 
نمایندگان در بررسی و تصویب برنامه هفتم، 
تاکید کرد: ان شاءالله با تلاش شما نمایندگان 
سرعت  و  دقت  با  نیز   1403 بودجه  محترم 
با اشاره به جایگاه  تصویب شود.دکتر رئیسی 
اسلامی،  شورای  مجلس  نمایندگان  نظارتی 
نمایندگان  پیگیری های  حتما  کرد:  عنوان 
در اجرای دقیق و صریح قانون تاثیر دارد، اما 
بگیرد،  را  مدیران  شجاعت  نباید  پیگیری ها 
چرا که شرط موفقیت یک مدیر آن است که 
با شجاعت و جسارت قانون را اجرایی و موانع 
را برطرف کند. اگر نظارت و اجرا به موقع و 
ارتقای  در  شود،  انجام  یکدیگر  راستای  در 
و  اجتماعی  سرمایه  افزایش  اجتماعی،  رفاه 

رضایتمندی مردم عزیز تاثیرگذار است.
اجازه  نباید  کرد:  خاطرنشان  جمهور  رئیس 
با  باید  لذا  متزلزل شود  و  امور متوقف  دهیم 
جدیت و قاطعیت کارها را دنبال کرد تا گام های 
برداشته نشده و یا  عقب ماندگی هایی که در 
رئیسی  شود.دکتر  جبران  دارد،  وجود  کشور 
با بیان اینکه امام راحل و شهید بزرگوار حاج 
قاسم سلیمانی مقوله »ما می توانیم« را به ما 
ظرفیت های  حتما  کرد:  تصریح  آموختند، 
آن  امثال  و  کارآمد  انسانی  نیروی  کشور، 

می تواند بسیاری از این گره ها را باز کند.
رئیس جمهور با اشاره به دیدار خود با رئیس 
جمهور کوبا، اظهار داشت: در این دیدار رئیس 
جمهور کوبا گفت که من در شگفتم چگونه 
کشوری با این همه تهدید و تحریم این میزان 
پیشرفت داشته است؟وی با بیان اینکه به وزیر 
روسای  سفر  در  کرده ام  تاکید  خارجه  امور 
جمهور، نخست وزیران و میهمانان جمهوری 
اسلامی ایران، برنامه دیدار از پارک های علم و 
فناوری حتما گنجانده شود تا مشخص شود 
این شرایط چه جایگاهی دارد،  که کشور در 
برای  دشمن  که  تنگناهایی  علی رغم  افزود: 
کشور ایجاد کرده شاهد پیشرفت های زیادی 
در عرصه های مختلف هستیم. رئیس جمهور با 
اشاره به جلسه روز گذشته رهبر انقلاب اسلامی 
محبت  از  بنده  گفت:  کوبا،  جمهور  رئیس  با 
رهبر معظم انقلاب اسلامی بابت حمایت ها و 
هدایت هایشان از دولت و نهادها تشکر می کنم؛ 
ایشان روز گذشته فرمودند این دولت، دولت 
قراردادها  این  امیدوارم  و  است  فعالیت  و  کار 
و اسناد بین دو کشور اجرایی شود. این برای 
دولت افتخار است که صفت کار و فعالیت را 

به ما دادند. 
که  است  این  دولت  تلاش  کرد:  تصریح  وی 
دغدغه های مردم برطرف شده و مشکلات حل 
شود؛ انشاالله با همکاری دولت و مجلس کارها 
به گونه ای پیش رود که هم خداوند و هم مردم 

راضی باشند.

دکتر رئیسی در مراسم تقدیم لایحه بودجه 1403 به مجلس مطرح کرد؛

تنظیم لایحه بودجه 1403 بر مبنای واقعیات
 در بخش های منابع، مصارف و برنامه ها

جزئیات رنگ بندی گواهینامه های رانندگی 
گواهینامه ها ۵ رنگ می شوند!

اینکه  با بیان  رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فراجا 
برای  قرمز  و  نارنجی  سفید،  نقره ای،  طلایی،  رنگ   5
رنگ بندی گواهینامه ها در نظر گرفته شده است، جزئیات 
رنگ بندی گواهینامه های رانندگی را تشریح کرد.سردار 
سید کمال هادیانفر؛ رئیس پلیس راهور فراجا  با اشاره 
اظهار  رانندگی  گواهینامه های  رنگ بندی  جزئیات  به 
است  قرار  اعلام شد،  هم  پیش تر  که  طور  همان  کرد: 
این  شوند،  صادر  رنگ   5 در  رانندگی  گواهینامه های 
فرد  یک  رانندگی  می دهند  نشان  که  هستند  رنگ ها 
چگونه است.وی افزود: 5 رنگ طلایی، نقره ای، سفید، 
نظر  در  گواهینامه ها  رنگ بندی  برای  قرمز  و  نارنجی 
گرفته شده است و بنا به رانندگی هر فردی، یک رنگ 
به گواهینامه آن فرد تخصیص داده می شود.رئیس پلیس 
راهور گفت: در ابتدا گواهینامه تمامی افراد سفیدرنگ 
است و بعد از مدتی که افراد رانندگی کردند و مرتکب 
تخلف شدند یا اینکه رانندگی بدون خطر و تخلف داشتند 
رنگ گواهینامه افراد به نارنجی و قرمز تنزل پیدا می کند 
تصریح  می یابد.هادیانفر  ارتقا  و طلایی  نقره ای  به  یا  و 
کرد: اگر فردی از نظر پلیس، راننده کم خطر یا پرخطر 
تشخیص داده شود و منجر به تصادف یا مشمول ماده 
7 قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی شود، گواهینامه 
او ابتدا به رنگ نارنجی و بعد به رنگ قرمز تغییر رنگ 
می دهد.وی در تشریح ماده 7 قانون رسیدگی به تخلفات 
رانندگی گفت: این قانون می گوید که افرادی که در مدت 
ضبط گواهینامه اقدام به رانندگی کنند به مرجع قضایی 
معرفی و به مجازات مقرر برای رانندگی بدون گواهینامه 
محکوم می شوند.رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی با بیان 
اینکه پلیس آمادگی دارد رنگ بندی گواهینامه ها را اجرا 
کند، گفت: در نظر داریم تا پایان سال این طرح را اجرایی 
کنیم اما چون قرار است از رنگ بندی گواهینامه ها برای 
تشویق و یا تنبیه رانندگان استفاده شود منتظر نظر دولت 
و مجلس هستیم.هادیانفر ابراز کرد: پیشنهاد پلیس به 
دولت این است که افراد به ازای رانندگی قانونمداری که 
انجام می دهند بتوانند بر اساس امتیازی که در روز کسب 
می کنند و رانندگی ای که انجام می دهند از میزان تخلفات 
و جرایم گذشته آنها کاسته شود.وی گفت: البته این اقدام 
نیازمند مصوبه مجلس شورای اسلامی است، پلیس تنها 
پیشنهاد را به دولت داده است و دولت هم کلیات آن را 
پذیرفته است که از طریق مجلس باید بررسی شود تا 
در صورت تصویب جزو سیاست های تشویقی قرار گیرد.

خزعلی: 
۸0 درصد مجوزهای کسب و کار برای 

مشاغل خانگی بانوان بوده است
پریا حاجیان: معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده در ویژه 
برنامه روز دانشجو گفت: مشاغل خانگی در این دولت رشد بسیار 
خوبی داشته است و 80 درصد مجوزهایی که داده شده مربوط به 
مشاغل خانگی بانوان بوده است.ویژه برنامه روز دانشجو به همت 
بسیج دانشجویی دانشگاه علم و صنعت با حضور انسیه خزعلی 
معاون امور زنان رئیس جمهور و زهره الهیان نماینده مجلس شورای 
اسلامی  برگزار شد.معاون امور زنان رئیس جمهور در ابتدای جلسه 
ضمن تبریک فرارسیدن روز دانشجو، گفت: وظیفه داریم شرایط را 
برای فعالیت زنان جامعه فراهم کنیم. یکی از کارهایی که معاونت 
امور زنان انجام داده بحث سیاست گذاری در حوزه زنان است.وی 
افزود: دستگاه های اجرایی باید این سیاست ها و قوانین را اجرا 
کنند ولی این مسائل باید رصد و احصا شود.خزعلی ادامه داد: برای 
اولین بار در این دولت بانوانی از جانب رئیس جمهور در شورای 
های عالی منصوب شدند. 12 برنامه در حوزه زنان در این دولت 
اجرا شده است و پست مشاوره بانوان یکی از این موارد بوده است. 
وی افزود: از کسب و کارهایی که در حوزه خانواده انجام می شود نیز 
حمایت شده است.خزعلی گفت: در برنامه هفتم برای اولین بار یک 
فصل به حوزه زنان و خانواده اختصاص داده شد و در حیطه های 
مختلف که نیاز به پشتیبانی از زنان و خانواده وجود دارد مسائل آن 
احصا شد.وی افزود: قانون شغل منعطف نیز برای حمایت از زنان 
شاغل پیگیری شد. متاسفانه بعضی از قوانینی که وجود دارد سلیقه 
ای به آن عمل می شود.معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور 
گفت: مشاغل خانگی در این دولت رشد بسیار خوبی داشته است. 
80 درصد مجوزهایی که داده شده مربوط به مشاغل خانگی بانوان 
بوده است. زهره الهیان نماینده مجلس شورای اسلامی نیز در این 
نشست گفت: دانشجو همیشه نماد عدالتخواهی و آرمان خواهی 
بوده است. اگر آن زمان چهره استکبار با شهادت آن دانشجویان 
مشخص شد امروز چهره استکبار با شهادت هزاران فلسطینی رو 
افزود: جنایات رژیم صهیونیستی و کشته شدن  شده است. وی 
هزاران فلسطین چهره واقعی استکبار جهانی را مشخص کرد.الهیان 
گفت: عمق شعار زن زندگی آزادی امروز چهره خود را  در فلسطین  
و جنایات علیه زنان نشان داده است.نماینده مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به دستاوردهای دولت و مجلس در حوزه زنان گفت: در 
قانون بودجه 1402 یک درصد از بودجه های کشور در حوزه زنان 
خرج و هزینه شد.وی افزود: ساختار حوزه زنان در برنامه هفتم 
توسعه  نیز باید ارتقا پیدا کند و این مسئله تکلیف شد.نماینده 
مجلس شورای اسلامی گفت: کاهش میانگین سن ازدواج، و کاهش 

5 درصدی طلاق تا برنامه هفتم توسعه ریل گذاری خواهد شد.

اسماعیلی در حاشیه دیدار با دانشجویان 
مطرح کرد؛

آغاز عرضه کالای عفیفانه 
در 1۲0 مجموعه فروشگاه های 

زنجیره ای
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حاشیه دیدار با دانشجویان 
فروشگاه های  مجموعه  در 120  گفت:  سیما  و  صدا  دانشگاه 
زنجیره ای عرضه مستقیم کالاهای عفیفانه را شروع می کنیم.

محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، در حاشیه 
دیدار با دانشجویان دانشگاه صدا و سیما در جمع خبرنگاران 
درباره قیمت چادر گفت: در حوزه وزارت ارشاد اساساً بایستی 
دسترسی مردم را به پوشاک عفیفانه آسان کنیم. ما با وزارت 
صمت این کار را پی گیری می کنیم. بنده و آقای علی آبادی 
نامه مشترکی به آقای رئیس جمهور نوشتیم، از مجموعه بنیاد 
مستضعفان هم تشکر می کنم، با یارانه ای که در حوزه فرهنگی 
در حال صرف شدن است قواره چادر مشکی مطلوب به زیر پانصد 
هزار تومان رسیده است.وی درباره مکان فروش این چادرها نیز 
گفت: این چادرها در همه نمایشگاه هایی که به صورت مستقیم 
دایر می کنیم عرضه می شوند. در 120 مجموعه فروشگاه های 
عفیفانه  کالاهای  مستقیم  عرضه  رفاه  و  شهروند  زنجیره ای 
یازده  را شروع می کنیم. وعده ای که قولش را داده بودیم در 
سکو صورت بگیرد تقریباً به بیش از یکصد و بیست فروشگاه 
زنجیره ای و در کنار آن چند مجموعه جدید رسیده است.وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: با وزیر اقتصاد نشست هایی داشتم 
تا بتوانیم در میدان هفت تیر که مرکز خرید لباس های بانوان 
است که گفته می شد لباس مناسب کمتر پیدا می شود ان شاءالله 
با همکاری اصناف )ما قرار نیست لباس بفروشیم( و تسهیل 
شرایط شاهد باشیم تمام کسانی که در حوزه پوشاک عفیفانه 

فعال هستند سکوی فروش مستقیم در اختیارشان قرار گیرد. 

از  ایران  علم  ملی  بنیاد  رییس  نیایش:  مجتبی  سید 
حمایت ویژه بنیاد ملی علم از همکاری های بین المللی در 
پروژه ها خبر داد و گفت: بنیاد با فرهنگستان های علوم و 
بنیادهای ملی علم در کشورهای مختلف همکاری دارد.

دکتر  ریاست جمهوری،  دانش بنیان  اقتصاد  و  فناوری 
علی محمد سلطانی رئیس بنیاد ملی علم ایران در ادامه 
علمی  آشنایی جامعه  به منظور  استانی خود  سفرهای 
و دانشگاهی با فعالیت ها و حمایت های بنیاد ملی علم 
ایران به همدان سفر کرد. در این نشست که به میزبانی 
دانشگاه بوعلی سینا، برگزار شد، نمایندگانی از دانشگاه 
بوعلی، دانشگاه صنعتی همدان، دانشگاه ملایر و دانشگاه 

سید جمال الدین اسدآبادی حضور داشتند.
پژوهشی  معاون  خواه،  علم  نشست،  این  ابتدای  در 
دانشکده فنی و مهندسی دانشگاه بوعلی سینا، توضیحاتی 
را در خصوص فعالیت های اخیر بنیاد ارائه کرد و گفت: 
چند سالی است که وجه فناوری در طرح های بنیاد ملی 
علم ایران بیشتر از قبل دیده می شود و بنیاد ملی علم 
ایران می تواند پرچمدار حوزه تبدیل علم به فناوری باشد. 
استان همدان هم در این زمینه فعالیت های خوبی داشته 

اما رابطه با بنیاد نیاز به ساماندهی بیشتری دارد.

در ادامه، سلطانی، رئیس بنیاد ملی علم ایران، توضیحاتی 
درباره فعالیت ها و انواع حمایت های بنیاد از پژوهشگران 
ارائه و به پرسش های اساتید و اعضای هیات علمی پاسخ 

داد.
تشریح نحوه داوری طرح های پژوهشی در بنیاد 

ملی علم ایران
یکی از این پرسش ها مربوط به نوع داوری طرح ها در 
دانشگاه  رئیس  که خزل پور  بود  ایران  علم  ملی  بنیاد 
سیدجمال الدین اسدآبادی مطرح کرد و گفت: آیا نام 
نویسنده طرح برای داوران قائل مشاهده است یا داوری 
تخصیص یافته  طرح های  تعداد  آیا  است؟  کور  سو  دو 
به هر کارگروه برنامه ریزی شده و آیا داوران و اعضای 

کارگروه ها عمدتاً از تهران هستند؟
داوری  فرایند  داد:  پاسخ  داوری  نحوه  درباره  سلطانی 
در بنیاد ملی علم ایران یک سوکور است. چرا که داور 
باید رزومه متقاضی و پژوهشگر را بررسی کند تا متوجه 
این  پژوهشگر شود.  رزومه  با  پیشنهادی  ارتباط طرح 
فرایند در اکثر بنیادهای ملی علم دنیا به همین شکل 

انجام می شود.
این  بر  سابق  داد:  توضیح  کارگروه ها  درباره  وی 

سهم بندی هایی برای کارگروه ها وجود داشت اما در حال 
حاضر، هیچ محدودیتی برای ارسال طرح در هیچ یک 
از کارگروه ها وجود ندارد. همچنین، 50 درصد داوران 
از تهران هستند اما از آنجا که داوری به صورت آنلاین 
است، داوران متعددی از سایر استان ها از جمله از استان 

همدان با ما همکاری دارند.
رئیس بنیاد ملی علم ایران افزود: در هیچ کارگروهی، 
کارگروه های  جلسات  اما  نداریم؛  حضوری  داوری 
تخصصی بنیاد به صورت حضوری برگزار می شود. برخی 
از اعضای کارگروه ها هم از شهرهای غیر از تهران با بنیاد 
همکاری دارند اما اینکه داورها از کدام شهر باشند هیچ 
ارتباطی به پذیرش طرح ها ندارد و میزان پذیرش طرح ها 
متناسب با ورودی طرح های استان به بنیاد ملی علم 

ایران است.
رئیس بنیاد ملی علم ایران ادامه داد: اگر استانی توانسته 
است، برای طرح های بیشتری از بنیاد حمایت دریافت 
کند به این دلیل است که طرح های بیشتری را به بنیاد 
DATA. ارسال کرده است. برای شفافیت بیشتر سامانه

INSF.IR دائماً به روز می شود و آخرین آمار وضعیت 
طرح ها را نمایش می دهد.

رییس بنیاد ملی علم ایران خبر داد؛

حمایت ویژه بنیاد ملی علم ایران از همکاری  بین المللی در پروژه ها

علمی  معاون  میری:  فاطمه  سیده 
علمی،  همکاری  از  جمهور  رییس 
فناوری و صنعتی بین معاونت علمی 
علم،  وزارت  و  جمهوری  ریاست 
جمهوری  زیست  محیط  و  فناوری 
فناوری  نانو،  های  حوزه  در  کوبا 
زیستی و تغییرات آب و هوا خبر داد.

میگل دیاز کانل رئیس جمهور کوبا، 
معاون  الله دهقانی  با همراهی روح 
علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
عین  بهرام  دکتر  و  رئیس جمهور 
و  درمان  بهداشت،  وزیر  اللهی، 
و  نوآوری  خانه  از  پزشکی  آموزش 

فناوری ایران بازدید کرد.
دهقانی با اشاره به این که مقامات 
کوبا از جمله رئیس جمهور آن کشور، 
علاقمند به توسعه علم و فناوری و 
استفاده از ظرفیت های نوآورانه ایران 
همین  در  داشت:  اظهار  هستند، 

راستا نشست های چندجانبه بسیار 
خوبی بین مسئولان دولتی و بخش 
خصوصی، مدیران کسب و کارها و 
سرمایه گذاران دو کشور برگزار شده 
مرحله  در  حاضر  حال  در  و  است 
انعقاد قراردادها و اجرای پروژه های 
عملیاتی  فاز  در  فناورانه  مشترک 

هستیم.
اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاون 
بیان  با  رئیس جمهور  دانش بنیان 
باور  این  به  کوبایی ها  این که 
زمینه  در  ایران  که  رسیده اند 
نانو  چون  پیشرفته ای  فناوری های 
و زیست فناوری پیشتاز است، ادامه 
داد: کوبا با شناخت این توانمندی از 
ایران، موضوعات مورد علاقه خود را 
برای استفاده از دستاوردها، تجارب و 
توانمندی های ایران ابراز کرده است 
پروژه های  قالب  در  تعامل،  این  و 

و  محصولات  عرضه  مشترک، 
خدمات دانش بنیان و انتقال فناوری 

محقق می شود.
گوناگون  به حوزه های  اشاره  با  وی 
کرد:  عنوان  کوبا  و  ایران  همکاری 
جمله  از  مختلفی  حوزه های  در 
و  طیور  دام،  انسانی،  واکسن های 
آبزیان، مزارع و گلخانه های هوشمند 
و تجهیزات پزشکی، دارو و مواد اولیه 
فراهم  همکاری  زمینه های  دارویی 

شده است.
سند  امضای  به  اشاره  با  دهقانی، 
و صنعتی  فناوری  علمی،  همکاری 
بین معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان و وزارت علم، فناوری و 
محیط زیست جمهوری کوبا عنوان 
به  همکاری،  توافق نامه  این  کرد: 
محورهای  شتاب دهی  و  پیشبرد 
تعریف شده همکاری کمک خواهد 

توسعه همکاری های  و  ارتقا  و  کرد 
علمی و فناوری دو کشور را به همراه 

خواهد داشت.
رئیس بنیاد ملی نخبگان به محورهای 
این سند همکاری اشاره کرد و افزود: 
توسعه پروژه های همکاری مشترک 
نانو،  فناوری  و  علوم  زمینه های  در 
و  آب  تغییرات  زیستی،  فناوری 
دانشمندان  تعیین  یا  تبادل  هوا، 
پروژه های  انجام  برای  محققین  و 
مشترک یا به اشتراک گذاری تجارب، 
انتقال یا تبادل فناوری در زمینه های 
علمی، فناوری و نوآوری، حضور در 
رویدادهای علمی و فناورانه دو کشور 
برای  مشترک  کمیته ای  ایجاد  و 
دو  علاقه  مورد  موضوعات  پیشبرد 
کشور از جمله موضوعات مطرح شده 
در قالب گفت وگوها و سند همکاری 

امضا شده است.

معاون علمی رییس جمهور مطرح کرد؛

همکاری های فناورانه ایران و کوبا در حوزه های نانو و فناوری زیستی

رییس مجمع داروسازان کشور:
سلامت جامعه عرصه تجارت نیست

رییس مجمع داروسازان کشور، نسبت به تبعات عرضه 
اینترنتی دارو هشدار داد.همایون صادقی گفت: اینجانب 
وزارت  مقام  از  داروسازان کشور  آحاد  از  نمایندگی  به 
بهداشت، ریاست و مسئولین سازمان غذا و دارو انتظار 
دارم در این روزهای حساس که سلامت جامعه از طرف 
باندهای مجازی مخوف تحت حمایت سازمان ها و افراد 
غیر صالح و غیر مسئول به مخاطره افتاده است در کنار 
داروسازان و پاسدار سلامت بیماران دردمند باشند.وی 
افزود: بی تردید مجموعه داروسازان کشور و تشکل های 
و  پلتفرم ها  فعالیت  با  مخالفت  موضوع  در  داروسازی 
عرضه و فروش غیر قانونی دارو و احترام به قوانین موجود 
در کنار سازمان غذا و دارو قرار دارند.صادقی گفت: به 
همه بازیگران این عرصه شوم در هر منصب و موقعیتی 
بردارند.  خطرناک  بازی  این  از  دست  می دهم  هشدار 
سلامت جامعه عرصه تجارت و معامله نیست و فروش 

اینترنتی دارو خط قرمز داروسازان کشور است.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست:
اراضی کشاورزی منشاء 1۵ درصد 

گرد و غبارهاست
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: 15 درصد 
میزان گرد و غبارو 35 درصد خسارت ناشی از گرد و 
غبار از اراضی کشاورزی نشات می گیرد.علی سلاجقه در 
مراسمی به مناسبت روز جهانی خاک برگزار شد با بیان 
اینکه آب و خاک منشاء زندگی هستند، اظهار کرد: 25 
درصد تنوع زیستی در خاک است. بیش از ۹0 درصد 
جانداران از خاک استفاده می کنند و بیش از ۹5 درصد 
تغذیه ما از خاک است.وی ادامه داد:5 میلیون هکتار از 
اراضی کشاورزی منشاء گرد و غبار در کشور هستند. 3.7 
میلیون هکتار از این 5 میلیون هکتار اراضی آبی هستند 
میزان  غبارهستند. حدود 15 درصد  و  گرد  منشا  که 
گرد و غبار کشور از اراضی کشاورزی بوده و 35 درصد 
اراضی کشاورزی  این  از  غبار  و  از گرد  ناشی  خسارت 
است. با وجود این آمارها پرسشی که مطرح می شود 
این است که چرا این اتفاق افتاده و آیا ما واقعا کشاورزی 
علمی بلدیم؟ آیا اینگونه حفاظت از آب و خاک شایسته 
کشور است؟ آیا  سوء مدیریت ها که نمی تواند تولید در 
افزایش سطح  باعث  باید  دهد  افزایش  را  واحد سطح 
زیرکشت شود و به منابع طبیعی فشار بیاوریم؟رئیس 
سازمان محیط زیست اضافه کرد: قانون حفاظت از خاک 
سال 13۹8 ابلاغ شد و بندهای متعددی دارد. در این 
قانون به چگونگی آلوده شدن منابع آب و خاک  و کمیت 
آن پرداخته شده است.وی با بیان اینکه موضوع تغییر 
اقلیم بهانه ای شده تا هر اتفاقی ناشی از سوء مدیریت را 
با آن توجیه کنیم، تصریح کرد: ما در حال مسموم کردن 
منابع آب و خاک کشور هستیم. براساس قانون حفاظت 
از خاک وقتی خاک تخریب می شود باید بازسازی شود. 
تا 3۹ هزار دلار  بازسازی هر مترمکعب خاک 3 دلار 
هزینه می برد.سلاجقه ضمن اشاره به اینکه قوانین خوبی 
داریم ولی این قوانین را به خوبی عمل نمی کنیم، گفت: 
در کشور کشاورزانی هستند که از منابع آب و خاک به 
بهترین نحو استفاده و در واحد سطح تناژ بالایی تولید 
دارند.وی اضافه کرد: در کنار وزارت جهاد کشاورزی برای 
حفاظت از خاک ایستاده ایم و وظایف قانونی خود را انجام 
می دهیم اما وزارت جهاد باید از همه ظرفیت های علمی 
و نخبگانی استفاده کند و چالش های مربوط به آینده 
خاک را کاهش دهد.سلاجقه افزود: باید به جای افزایش 
سطح زیر کشت، تولید در واحد سطح را افزایش دهیم 
و علمی کار کنیم. بحث های خاک ورزی و کشاورزی 
حفاظتی را نیز در دستور کار قرار دهیم.رئیس سازمان 
محیط زیست با بیان اینکه داخل کشور در موضوعات 
از لحاظ کیفی و کمی  هدر رفت منابع  آب و خاک 
انجام می دهیم، گفت: در  قانون  را طبق  وظایف خود 
خارج از کشور نیز در نشست منطقه ای وزرای حفاظت 
از محیط زیست کشورهای همسایه و اجلاس بین المللی 
مبارزه با گرد و غبار وظایفی بر عهده ما گذاشته شده 
است اما اینکه 270 میلیون هکتار از اراضی کشورهای 
همسایه مولد و منشا گرد و غبار هستند، بحث اساسی 
است. در جهت حل این مسائل به دیپلماسی پرداختیم 
و رایزنی ها نیز در حال انجام است. سلاجقه در پایان 
در  عراقی هر چه سریع تر  هیات  امیدواریم  اظهارکرد: 
کشور ما حضور پیدا کنند و مسائل مربوط به گرد و غبار 
را به صورت عملیاتی مرتفع کنیم. با دیگر کشورها از 
جمله ترکمنستان نیز رایزنی هایی برای مهار کانون های 

گرد و غبار صورت گرفته است.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر 
عنوان کرد

ابراز نگرانی از کاهش درآمدهای 
شهرداری تهران

عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر تهران نسبت به 
کاهش درآمدهای شهرداری تهران ابراز نگرانی کرد و گفت: 
اگر این وضعیت ادامه پیدا کند بودجه مصوب شورا نیز محقق 
درآمدهای  گزارش  استماع  از  پس  امانی  شد.ناصر  نخواهد 
شهرداری تهران طی 7 ماهه امسال از سوی خزانه دار شورای 
شهر با تأکید بر اینکه نگرانی ما در خصوص کاهش درآمدهای 
شهرداری از خرداد به بعد است، گفت: بر اساس جداول سیر 
نزولی را شاهد هستیم، بگونه ای که از 10 هزار میلیارد تومان 
درآمد به چهار هزار و 400 میلیارد تومان در مهر رسیده ایم.

وی با بیان اینکه برخی ارقام در ردیف های درآمدی منفی 
هستند و حتی تعداد آیتم های کاهشی درآمدی نسبت به 
سال قبل افزایش یافته است، هشدار داد: اگر این وضعیت ادامه 
پیدا کند بودجه مصوب شورا نیز محقق نخواهد شد. برخی 
افراد با بدبینی می گویند شهرداری عناوین ردیف ها را جابجا 
کرده اند و بنده این بدبینی را ندارم.عضو کمیسیون برنامه و 
بودجه شورا با بیان اینکه ما عوارض زیربنای مسکونی داریم که 
دوستان می گویند چهار برابر نسبت به مبلغ مصوب افزایش 
یافته است، تصریح کرد: وقتی به آیتم های کاهشی مراجعه می 
کنیم عوارض مازاد بر پایه با کاهش مواجه است و این دو ردیف 
با هم ارتباط دارند. نمی شود که عوارض زیربنا سه برابر شود 
و عوارض مازاد روند کاهشی داشته باشد و شهرداری باید در 
خصوص افزایش سه تا چهار برابری عوارض زیربنا توضیح دهد.

امانی با بیان اینکه در بخش درآمد پایدار و ناپایدار درصدها 3۹ 
به 61 درصد است، یادآور شد: مبلغ مصوب 30 به 70 درصد 
است؛ اما سوال ما این است که در چه آیتم هایی درآمد پایدار 
افزایشی بوده است؟ و لازم است که تفکیک 40 درصد درآمد 
پایدار مشخص شود تا بدانیم چه میزان به مالیات بر ارزش 
افزوده ارتباط دارد و چه میزان به سایر بخش ها مرتبط است؟
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گروه اجتماعی: هر بار که جلسه کمیته اضطرار 
استانی تشکیل می شود،  آلودگی هوا در هر 
مدارس کدام  ببینند  تا  منتظر هستند  همه 
مقطع غیرحضوری می شود. اما آیا طرح های 
آغاز  یا  زمستانی  تعطیلات  چون  دیگری 
مدارس از شهریورماه را نمی توان دوباره مطرح 

کرد؟
آلودگی هوا در کلانشهرها باعث شده است که 
کلاس های درس باز هم به موبایل و تبلت و 
آموزش  هم  باز  و  کند  اسباب کشی  رایانه 

مجازی نقش پررنگی پیدا کند.
هر بار که جلسه کمیته اضطرار آلودگی هوا در 
منتظر  همه  می شود،  تشکیل  استانی  هر 
مقطع  کدام  مدارس  ببینند  تا  هستند 
غیرحضوری می شود. انگار تصمیم گیری  این 
کمیته فقط برای مدرسه رفتن و مدرسه نرفتن 

دانش آموزان است.
حل  برای  دیگری  راه حل های  واقعا  آیا  اما 
از  یکی  ندارد؟  وجود  هوا  آلودگی  مشکل 
درباره  است  سال  چندین  که  پیشنهادهایی 
کاهش آلودگی هوا در اواخر پاییز و زمستان 
زمستانی  تعطیلات  طرح  می شود،  مطرح 
است؛ طرحی که هرچند وقت یکبار مطرح 

می شود و دوباره به سکوت می رود. 
* طرح تعطیلات زمستانی چه شد؟

و  زمستانی  تعطیلات  ایده  است  شده  گفته 
کاهش تعطیلات تابستانی مدارس نخستین 
بار در سال ۱۳۳۶ از سوی وزارت فرهنگ آن 
موافقت  مورد  چون  اما  شد  مطرح  زمان 
مسؤولان وقت آن زمان قرار نگرفت، مسکوت 
میانه  قرار شد ۱۰ روز در  ماند.در سال ۷۵ 
طرح،  این  طبق  باشد؛  تعطیل  زمستان 
دانش آموزان ۱۵ روز زودتر و در میانه شهریور، 
سال تحصیلی را آغاز می کردند تا تعطیلات 
و  آموزش  وقت  باشند.وزیر  داشته  زمستانی، 

امکان  را  آن  اجرای  از  هدف  پرورش، 
مسافرت های زمستانی خانواده ها و ایرانگردی 
در این فصل عنوان کرده بود که این طرح اتفاقا 
با تغییر نظام  دو، سه سال اجرا شد اما بعد 

آموزشی عملا اجرا نشد.
و  فرهنگی  میراث  سازمان  وقت  رئیس 
نبود  به  نسبت  گردشگری هم در سال ۹۳ 
تعطیلات زمستانی گلایه داشت. وی در این 
خصوص گفته بود: »با وجود اینکه ایران اقلیم 
در  شهرها  از  بسیاری  و  دارد  متنوعی  های 
هنوز  اما  دارند  خوبی  وهوای  آب  زمستان 
زمستان برای بسیاری از مردم ایران فصل سفر 
نیست، چون فصل مدارس است« و همین 
شد که پیشنهاد طرح تعطیلات زمستانی را به 
که  زمان مطرح شد  در همان  و  داد  دولت 
آموزش و پرورش خیلی باید طرح تعطیلات 
به  هم  طرح  این  و  نیست  موافق  زمستانی 

نتیجه ای نرسید.
بعد از آن دوباره در دی سال ۹۵، رئیس وقت 

پیشنهاد  از  محیط  زیست  حفاظت  سازمان 
تغییر تعطیلات به وزارت آموزش  و پرورش 
خبر داد و عنوان شد که این طرح در دولت در 
به  هم  طرح  این  اما  است  بررسی  دست 

سرنوشت طرح های قبلی پیوست.
سپس در شهریور سال ۱۳۹۷ بود که دوباره 
مسؤولان  توسط  زمستانی  تعطیلات  طرح 
وقت سازمان میراث فرهنگی و گردشگری و 
سازمان حفاظت محیط زیست با هدف توسعه 
و رونق گردشگری در فصل زمستان و کاهش 
و  شد  مطرح   کلان شهرها  در  هوا  آلودگی 
پیش بینی شد مدارس پنج روز تعطیل باشند 
که با احتساب دو پنجشنبه و دو جمعه این 

تعطیلات به ۹ روز می رسید.
در آذر همان سال سید محمد بطحایی وزیر 
تعطیلات  درباره  پرورش  و  آموزش  وقت 
که  است  این  نظر  یک   « گفت:  زمستانی 
تعطیلات زمستانی نیاز به مصوبه مجلس دارد 
شوراهای  توسط  که  است  این  دیگر  نظر  و 

آموزش و پروش استان بررسی شود؛ نگرانیم 
که ناهماهنگی هایی بین استان ها به وجود آید. 
موضوع  این  امسال  که  گفته ام  همین  برای 
منتفی است و برای امسال اتفاق نخواهد افتاد«.

طرح تعطیلات زمستانی که در آن زمان با سر 
و صدا و پرُ شتاب مطرح شده بود، خیلی زود 

به سکوت رفت و خبری از آن نشد.
* لزوم ورود مجلس به تقویم آموزشی مدارس

تغییر  به  نسبت  پرورش  و  آموزش  وزارت 
تعطیلات دچار مشکل است و دلیل عمده آن 
هم اقتضائات آب و هوایی هر منطقه است. از 
سوی دیگر بر اساس برنامه درسی ملی، زمان 
آموزش هر پایه تحصیلی در دوره ابتدایی ۹۲۵ 
ساعت، در دوره متوسطه اول، ۱۱۱۰ ساعت و 
نظری ۱۲۹۵  دوم شاخه  متوسطه  دوره  در 
و کاردانش  فنی و حرفه ای  ساعت و شاخه 

۱۴۸۰ ساعت است. 
گفت:  تربیت  و  تعلیم  کارشناس  احمدی 
برای  راحتی  به  نمی تواند  پرورش  و  آموزش 
تعطیلات زمستانی تصمیم بگیرد چرا که هر 
استان دارای شرایط آب و هوایی متفاوت است.

وی افزود: در قانون شوراهای آموزش و پرورش 
مصوب سال ۱۳۷۲ اختیار تقویم آموزشی به 
شوراهای آموزش و پرورش سپرده شد اما چند 
سال بعد مجلس ورود کرد و تقویم آموزشی از 
که  باشد  قرار  اگر  و  شد  تصویب  مهر  اول 
تغییری در تقویم آموزشی صورت گیرد، باید 

مجلس تغییر دهد.
احمدی ادامه داد: اکنون فرصت خوبی است تا 
دوباره طرح تعطیلات زمستانی مطرح شود و 
این بار با دقت نظر و بررسی همه جانبه، این 
طرح را به عنوان یکی از راه های پیشنهادی 
برای کاهش آلودگی هوا مطرح کرد اما این 
خاک  میز  کدام  روی  حاضر  حال  در  طرح 

می خورد؟ 

وضعیت هوای تهران بنفش شد؛
سایه آلوده تبعیض مابین دانش آموزان

رحمان شجاعی:مسعود مردانی، استاد دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی گفت: اگر مسئولین هواشناسی میزان آلودگی 
هوا را برای تمامی گروه های سنی مضر می دانند باید تمامی 
استاد  مردانی  شوند.مسعود  غیرحضوری  تحصیلی  مقاطع 
دانشگاه شهید بهشتی در گفت وگوی تلفنی در »برنامه تهران 
۲۰«، گفت: چهار سال پیش با اولین مورد کووید ۱۹ روبرو 
شدیم. در آن زمان تردد در مترو تهران حدود ۶ میلیون نفر در 
روز بود و ما با تلاش های بسیاری که کردیم تعداد تردد را در 
عرض یک ماه به ۶۰ هزار نفر در روز رساندیم.استاد دانشگاه 
علوم پزشکی تهران با بیان اینکه اینکه آلودگی هوا از کویید ۱۹ 
ضعیف تر نیست حتی مضرتر از کویید ۱۹ است، اظهار کرد: اگر 
عوارض آلودگی هوا را جست وجو کنیم از بیماری های عفونی، 
اثر  مرکزی  اعصاب  سیستم  روی  که  بیماری هایی  و  ریوی 
می کند و همچنین سرطان را مشاهده می کنیم.مردانی تصریح 
کرد: ما از مردم می خواهیم به این موضوع توجه کنند، آلودگی 
هوای تهران برای تمامی گروه های سنی مضر است و گشت 
زدن در خیابان های مرکزی شهر، دیوانگی محض است. زمانی 
که می گوئیم هوا آلوده است، برای تمامی شهروندان ناسالم 
است و مانند یک سم اثر می کند و می تواند برای تمامی مردم 
است  بیماری آسم  فردی که دچار  افزود:  باشد.وی  کشنده 
کافیست تنها دو روز در این هوای تهران به خیابان بیاید این 
اقدامات برای رسیدن به اوج بیماری آسم کافی است.استاد 
دانشگاه علوم پزشکی تهران تصریح کرد: همین امروز در مطب 
بنده، آقای ورزشکاری آمدند و گفتند نمی دانم چرا گیج هستم 
و بعد از جویا شدن علت این گیجی مطلع شدم این فرد امروز 
در شهر تهران در حال انجام فعالیت های روزانه اش بوده است.

وی در پایان گفت: اگر مسئولین هواشناسی میزان آلودگی هوا 
را برای تمامی گروه های سنی مضر می دانند باید تمامی مقاطع 
تحصیلی غیرحضوری بشوند چرا که این بیماری دقیقاً به مانند 

کووید ۱۹ است.

طرحتعطیلاتزمستانیمدارسرویکداممیزخاکمیخورد؟

افزایش همکاری خیرین با 
آموزش و پرورش

پریا حاجیان: رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
کشور با بیان اینکه طی یک سال اخیر موج همکاری خیرین 
به  دولت  توجه  گفت:  است،  داشته  افزایش  ساز  مدرسه 
پروژه های خیرین به حدی است که امسال ردیف اعتباری ویژه 
پروژه های خیرین ۴۷ تا ۴۸ درصد نسبت به سال قبل رشد 
داشت و شخص رئیس جمهوری تاکید دارند که حتما دولت 
کند. لحاظ  خیرین  پروژه های  تکمیل  برای  را  خود  سهم 

حمیدرضا خان محمدی با بیان اینکه طی یک سال گذشته 
سرعت اتمام پروژه های نیمه تمام با اولویت پروژه های نیمه تمام 
خیرین افزایش یافته است، اظهار کرد: شخص رئیس جمهوری 
به تکریم خیرین و همراهی با آنها اعتقاد و تاکید دارند که باید 
دولت سهم خود را برای تکمیل پروژه های خیرین قرار دهد که 
این توجه به خیرین مدرسه ساز از سوی بالاترین مقام اجرایی 
کشور نقطه قوت ما است.وی ادامه داد: این توجه به حدی است 
که طی یک سال گذشته تقریبا ۵۰ درصد از ۲۰۲۰ پروژه ای 
که در شش ماهه اول و ۱۱۰۰ طرحی که در شش ماهه دوم 
سال بهره برداری شد، مشارکتی انجام شده است که این امر 
نشان از عزم جدی دولت برای در اولویت قرار گرفتن پروژه های 
نیمه تمام خیرین دارد. رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس کشور در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه ردیف 
اعتباری خیرین طی امسال و در قیاس با سال گذشته ۴۷ تا 
۴۸ درصد رشد داشته است که این امر نشان از توجه دولت به 
موضوع خیرین دارد، توضیح داد: ما موضوع مولد سازی را با 
همین رویکرد در دستور کار قرار دادیم تا املاک مازاد و بلا 
استفاده را تبدیل به احسن کرده و پروژه های نیمه تمام خیرین 

را به اتمام برسانیم.

نکاتی که باید هنگام تهیه شیرخشک از 
داروخانه بدانید

عرضه ماهانه ۱۰ قوطی شیرخشک 
یارانه ای و ۱۰ قوطی آزاد به هر نوزاد

پس از اصلاح فرآیندهای عرضه شیرخشک و رفع کمبودهای 
بوجود آمده این محصول طی چند ماه گذشته، از حدود ۲۰ 
مهرماه امسال شیرخشک ها با تدابیری ویژه تر در داروخانه ها 
عرضه می شوند و اکنون نیز طبق اعلام سازمان غذا و دارو، 
تامین ماهانه ۱۰ قوطی شیرخشک یارانه ای و ۱۰ قوطی آزاد 
به ازای کد ملی هر نوزاد، قابل تامین است.به اذعان دکتر بهرام 
در  بویژه  شیرخشک  »قاچاق  بهداشت،  وزیر   – عین اللهی 
استان های مرزی به دلیل اختلاف شدید قیمتی  و مصارف 
مصارف  همچنین  و  صنایع  برخی  در  شیرخشک  نابجای 
عمومی، منجر به کمبود آن در بازار شده بود و بر همین اساس 
هم از حدود ۲۰ مهرماه مقرر شد که جهت جلوگیری از قاچاق 
در  نوزاد  ملی  کد  با  شیرخشک  محصول،  این  معکوس 
داروخانه ها عرضه شود.«عین اللهی همچنین پیش از این اعلام 
کرده بود که »بنا به تصمیم شورای تدابیر دارویی، مقرر شده تا 
شیرخشک با تعرفه دولتی فقط به کودکان زیر دو سال ارایه 
با قیمت واقعی شیرخشک را تهیه  شود و ما بقی مصارف 
کنند.«در همین راستا نیز سازمان غذا و دارو اعلام کرده است 
که اگر کودک زیر دو  سالی دارید که شیرخشک مصرف 
می کند، باید نکاتی را مد نظر داشته باشید تا به راحتی بتوانید 
شیرخشک مورد لزوم را با قیمت مصوب سازمان غذا و دارو از 
داروخانه ها تهیه کنید.بر همین اساس نیز لازم است والدین 
جهت مراجعه به داروخانه و خرید شیرخشک، کد ملی کودک 
را همراه داشته باشند. به این ترتیب بعد از ثبت کد ملی در 
همیشگی  قیمت  با  را  شیرخشک  داروخانه،  توسط  سامانه 
دریافت خواهند کرد.همچنین اتباع هم با شناسه یکتایی که 
دارند می توانند از همین مسیر شیرخشک را تهیه کنند.به 
اذعان سازمان غذا و دارو، طبق برآوردها هر کودک ماهانه به 
صورت میانگین هشت قوطی شیرخشک مصرف می کند، اما 
برای رفاه حال مردم ۱۰ قوطی به صورت یارانه ای و ۱۰ قوطی 
به صورت غیر یارانه ای برای هر کودک در نظر گرفته شده است 
تا به این ترتیب دسترسی به شیرخشک سالم و باکیفیت برای 
دارو  و  غذا  سازمان  راستا  همین  باشد.در  فراهم  نوزادان 
به  نسبت  را  لازم  اطلاعات  تا  کرده  مکلف  را  داروخانه ها 
بهره مندی مصرف کننده از یارانه شیرخشک به مردم ارایه 
دهند.همچنین این سازمان بر ثبت کد ملی یا شناسنامه نوزاد 
به دست مصرف  داروخانه ها جهت رسیدن شیرخشک  در 
کننده واقعی تاکید دارد و در این باره دکترسجاد اسماعیلی – 
سخنگوی این سازمان چندی پیش به ایسنا گفت که »در 
سهمیه  قطعا  موضوع،  این  از  داروخانه  هر  تخلف  صورت 
شیرخشک آن قطع خواهد شد.«مصرف کنندگان شیرخشک 
جهت مشاهده داروخانه های مجاز عرضه شیرخشک می توانند 
به سایت معاونت یا مدیریت غذا و داروی محل سکونت خود 
مراجعه کنند.همچنین افراد در صورت مشاهده هرگونه تخلف 
در عرضه شیرخشک می توانند با سامانه ۱۹۰ تماس گرفته یا 
تخلف را به معاونت یا مدیریت غذا و داروی شهر محل سکونت 

خود اطلاع دهند./زهرا روز بروزی

آیین نامه جدید »رتبه بندی معلمان« 
آماده شد

مائده فرخی: بنا بر اعلام رئیس پژوهشگاه مطالعات آموزش و 
پرورش، برنامه ای در راستای تقویت نتایج دانش آموزان ایرانی 
در آزمون پرلز طراحی شده است که در صورت اجرا، سواد 
خواندن دانش آموزان ایرانی طی پنج سال ارتقا خواهد یافت.

علی محبی در نشستی خبری به منظور فرارسیدن هفته 
پژوهش، در خصوص نتایج دانش آموزان ایرانی در آزمون 
تیمز و پرلز، اظهار کرد: در خصوص نتایج آزمون تیمز و پرلز 
جفا می شود؛ در حالی این آزمون سواد ریاضی و علوم را 
می سنجد که عوامل موثر بر آن و ابعاد مختلف دانش آموزان 
نیز باید سنجیده شود اما بدون توجه به این امر، فقط خروجی 
آزمون را ملاک قرار می دهند.وی ادامه داد: بر اساس آخرین 
نتایج آزمون تیمز و پرلز، میزان علاقه دانش آموزان ایرانی به 
مطالعه و میزان اعتماد به نفس دانش آموزان ایران در ردیف 
اول و دوم دنیا است. همچنین بر اساس این آزمون، میزان 
علاقه معلمان ما به شغل معلمی در بین کشورهای شرکت 
کننده، دوم است. از سوی دیگر بر اساس این آزمون ما در هر 
دوره در حوزه عدالت آموزشی رو به رشد بوده ایم. در حوزه 
برابری جنسیتی رو به کیفیت و یکی از بهترین ها در قیاس با 
مطالعات  پژوهشگاه  هستیم.رئیس  خود  قبل  سال  نتایج 
آموزش و پرورش با دادن این خبر که برای ارتقای نتایج 
تدوین شده است،  برنامه ای  پرلز  آزمون  آموزان در  دانش 
توضیح داد: برای آزمون پرلز که سواد خواندن است برنامه 
عملی دیده ایم که طی پنج سال انجام گیرد. جامعه هدف را 
شناسایی کردیم که کدام بخش از مدارس و دانش آموزان ما 
نمره پایینی در آزمون پرلز کسب کرده اند.وی در بخش دیگر 
سخنان خود این را هم گفت که آیین نامه جدید رتبه بندی 
سوی  از  نیز  آن  اجرای  نامه  شیوه  و  شده  آماده  معلمان 
به روز شده است. پژوهشگاه مطالعات آموزش و پرورش 

الگوی  اینکه  بیان  با  محبی در بخش دیگر سخنان خود 
مدرسه در تراز سند تحول بنیادین آموزش و پرورش آماده 
شده و به زودی ابلاغ می شود، عنوان کرد: تدوین نقشه سند 
پژوهشگاه  به  پرورش  و  آموزش  وزارت  بنیادین  تحول 
مطالعات آموزش و پرورش محول شد. در حال حاضر تدوین 
نقشه راه سند تحول بنیادین مراحل پژوهشی خود را انجام 
داده و نسخه اولیه و پیش نویس اولیه آن در رفت و برگشت 
به  راهبری تحول  پژوهشگاه شورای  و  بین محققین  زیاد 
ریاست وزیر آماده و تحویل دبیرخانه شورای عالی آموزش و 
پرورش شد. وی توضیح داد: بر اساس این نقشه راه، اجرای 
سند تحول بنیادین را در دو سطح دیدیم. یک سطح مربوط 
به سیاست گذاری و برنامه ریزی، تدوین نظامات و آیین نامه 
ها، الگوها و تامین منابع است. این بخش به سطح ستادی 
اجرای سند معطوف می شود. سطح دیگر معطوف به سطح 
مدرسه و به منظور اجرای سند تحول بنیایدن است. سند در 

این سطح مدرسه ای، چند گام دیده است.

۵۲ درصد شهروندان تهرانی 
فعالیت بدنی کافی ندارند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: ۵۲ درصد 
شهروندان تهرانی فعالیت بدنی کافی ندارند.علیرضا زالی در 
پزشکی  دانشکده  در  سلامت  داوطلبان  جهانی  روز  مراسم 
داوطلبان  کرد:  اظهار  بهشتی  شهید  پزشکی  علوم  دانشگاه 
سلامت با مشارکت در واکسیناسیون عمومی و رسیدن به آمار 
بسیار مطلوب واکسیناسیون در کشور، ارتقای سواد سلامت، 
کمک به اجرای طرح های بهداشتی و ... نقش بسیار مهمی در 
تامین سلامت مردم ایفا می کنند.وی افزود: یک مطالعه در 
کشور انجام شده که نشان داده داوطلبان سلامت و حضور 
که  می شود  باعث  مختلف  مناطق  در  سلامت  مراقبان 
شاخص های بهداشتی بین ۲۵ تا ۳۰ درصد افزایش یابد.زالی 
بیان کرد: در حال حاضر ۵۲ درصد شهروندان تهرانی تحرک 
بدنی کافی ندارند و سطح کلسترول و چربی های مضر بالا در 
یک سوم جمعیت تهرانی ها بالا است.وی با اشاره به آغاز پویش 
ملی سلامت در کشور برای غربالگری دیابت و فشار خون در 
افراد بالای ۱۸ سال در شبکه بهداشتی تصریح کرد: براساس 
شهروندان  در  اگر  داده ایم،  انجام  تهران  در  که  بررسی هایی 
استان تهران قند بالای ۱۲۶ میلی گرم را به عنوان قند خون 
بالا در نظر بگیریم بیش از ۱۵ درصد شهروندان تهرانی در زمره 
افراد مبتلا به دیابت قرار می گیرند همچنین حدود ۲۵ درصد 
این افراد در حوزه پیش دیابت قرار می گیرند؛ در تهران تنها ۳۰ 
درصد مبتلایان، دیابت خود را کنترل می کنند.رئیس دانشگاه 
طبق  همچنین  داد:  ادامه  بهشتی  شهید  پزشکی  علوم 
بررسی های انجام شده در مناطق شرقی و جنوبی استان تهران 
میزان ابتلای جمعیت به فشار خون ۳۲.۶ درصد بوده است و 
دو سوم بیماران این مطالعه از ابتلای خود به فشار خون اطلاع 

نداشته اند.

رحمان شجاعی: معاون کارآفرینی و اشتغال سازمان بهزیستی 
افراد دارای  کشور درباره برگزاری آزمون اختصاصی استخدام 

معلولیت توضیحاتی را ارائه کرد.
»محسن ایروانی« معاون کارآفرینی و اشتغال سازمان بهزیستی 
کشور درباره آزمون اختصاصی استخدام افراد دارای معلولیت 
گفت: در سال های گذشته وقتی سهمیه های استخدامی اعلام 
می شد، باید سه درصد آن را برای افراد دارای معلولیت اختصاص 
می دادند که اغلب افراد دارای معلولیت نمی توانستند این سه 
درصد را پر کنند، از همین رو سهمیه های بلااستفاده باقی مانده 
در طی این سال ها را سازمان امور اداری و استخدامی را احصا 
کرده که حدود ۴۰۴۰ نفر شده است. وی ادامه داد: طبیعتا 
رقابت بین یک فرد دارای معلولیت و یک فرد بدون معلولیت 
سازمان  بین  توافقی  بنابراین  است.  دشوار  اغلب  و  متفاوت 
بهزیستی و سازمان امور اداری استخدامی اتفاق افتاد که براساس 
آن رسته های شغلی در شهرهایی که سازمان های مختلف جای 
خالی دارند و سهمیه آن ها بلااستفاده باقی مانده است، آزمون 
افراد دارای معلولیت بین خودشان  تا  استخدامی برگزار شود 
رقابت کنند. معاون کارآفرینی و اشتغال سازمان بهزیستی کشور 
این  برگزاری  برای  اقدامات لازم  تصریح کرد: در حال حاضر 
آزمون در حال انجام است و در حال حاضر در حال رصد این 
هستند که کدام شهر، چه سازمان و چه رسته شغلی را نیاز دارد 
و در ماه دی اولین مرحله این آزمون استخدامی برگزار می شود 
و فرصت بسیار خوبی است که افراد دارای معلولیت که فارغ 
التحصیل و فاقد شغل هستند بتوانند جذب سازمان های دولتی 

آزمون  سال  هر  است  قرار  کرد:  خاطرنشان  ایروانی  شوند. 
جداگانه ای برای استخدام افراد دارای معلولیت برگزار شود، اما 
امسال سهمیه تمام سال های قبل نیز احصا شده است و در 
سال های بعد این تعداد ظرفیت وجود ندارد و به نسبت سه 
درصد مجوزهایی که برای آزمون استخدامی در سال های بعد 
اختصاصی  آزمون  معلولیت  دارای  افراد  بین  می شود،  داده 
استخدامی برگزار می شود. وی در بخش دیگری از صحبت هایش 
درباره اشتغال ایجاد شده برای مددجویان این سازمان گفت: از 
ابتدای سال جاری حدود ۴۳ هزار حمایت شغلی را از گروه های 
هدف تحت پوشش سازمان داشته ایم. بخشی از این حمایت ها 
به صورت اعطای تسهیلات اشتغال زایی بوده است و بخشی از 
آن نیز به صورت مشوق هایی بوده که به کارفرما داده شده است 
بوده است. معاون  نیز موارد خوداشتغالی  و همچنین بخشی 
کارآفرینی و اشتغال سازمان بهزیستی کشور در پاسخ به این 
سوال که حمایت از اشتغال مددجویان تا چه زمانی ادامه دارد؟ 
تصریح کرد: برای اینکه به پایدارسازی اشتغال کمک کنیم یک 
سری تغییرات فرآیندی و ساختاری را در سیستم خودمان ایجاد 
می کنیم، از جمله این موارد تربیت تسهیلگران شغلی است تا این 
الی ۱ سال پشتیبانی  از مددجویان ۶ ماه  تسهیلگران شغلی 
شغلی انجام دهند تا مطمئن شویم که این فرصت شغلی منتج 
به یک شغل پایدار شده است. همچنین اولویت مان را بر رویکرد 
کارفرمایی گذاشته ایم تا افراد بتوانند در بخش های خصوصی 
استخدام شده تا مشکل فروش و بازاریابی محصول را نداشته 
باشند و ما بتوانیم به این ترتیب از طریق اتخاذ رویکردهایی که 

پایدارسازی می کند و با پرداخت حق بیمه کارفرما یا خویش 
فرما، اشتغال این افراد را تثبیت کنیم. 

ایروانی ادامه داد: همچنین ساختارهای جدید ایجاد می کنیم تا 
مراکزی را به عنوان مراکز پشتیبانی شغلی ایجاد کنیم تا این 
پشتیبان ها به پایداری شغلی کمک کرده و مجموع این ساز و 

کارها کمک کند تا افراد اشتغال خود را زود از دست ندهند. 
وی درباره مشوق های بیمه ای سازمان بهزیستی برای مددجویان 
برای  فرمایی  بیمه ای خویش  کارفرمایان گفت: مشوق های  و 
کسانی که خوداشتغال هستند، وجود دارد. در واقع مددجو بعد 
از ایجاد اشتغال برای اینکه بتواند در دوران بازنشستگی هم از 
حقوق یا مستمری برخوردار باشد بیمه می شود و سازمان مبلغ 
بیمه را به فرد پرداخت می کند تا فرد تحت پوشش بیمه تامین 
و  معلولیت  دارای  افراد  هم  شامل  این  بگیرد.  قرار  اجتماعی 
همچنین سایر گروه های هدف مانند زنان سرپرست خانوار و در 

معرض آسیب و بهبودیافتگان از اعتیاد است. 
گفت:  کشور  بهزیستی  سازمان  اشتغال  و  کارآفرینی  معاون 
همچنین افرادی که خوداشتغال نیستند و در بخش خصوصی 
فرد در  استخدام هر  ازای  به  استخدام می شوند  یا غیردولتی 
را  بیمه  کارفرما حق  اینکه  بجای  بخش خصوصی  یا  کارگاه 
پرداخت کند، سازمان بهزیستی هزینه حق بیمه این مددجو را 
پرداخت می کند تا کارفرمایان را از این طریق تشویق کنیم که 
مددجویان تحت پوشش سازمان بهزیستی را به استخدام خود 
درآورند. میزان مبلغ حق بیمه نیز تا سقف ۲۰ درصد حقوق 

مصوب وزارت کار است.

معاون کارآفرینی و اشتغال سازمان بهزیستی کشور در گفتگو با پیشرو:

جزئیات برگزاری آزمون اختصاصی استخدام معلولان

وزیر آموزش و پرورش گفت: آوای قرآن در ۱۰ 
هزار مدرسه غیر دولتی و هیئت امنایی پیچید.

رضامراد صحرایی در ارتباط تصویری با محفل 
قرآنی دانش آموزان مدارس غیردولتی و هئیت 
امنایی در شهر ری، اظهار کرد: قرآن کتاب همه 
در  گرهی  هیچ  امروز  مکان هاست.  و  زمان ها 
و  قرآن  طریق  از  که  ندارد  وجود  ما  زندگی 
آموزه های دینی قابل حل نباشد. وزیر آموزش و 
پرورش با بیان اینکه دانش آموزان قرآنی بخشی 

از تربیت مورد نظر سند تحول بنیادین است، 
گفت: ۴۳ ویژگی برای این دست از دانش آموزان 
در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش ذکر 
اینکه مقدمه  بر  تاکید  با  است. صحرایی  شده 
در  قرآنی  و  دینی  آموزه های  کردن  نهادینه 
پاک  جامعه  گفت:  می افتد،  اتفاق  مدرسه 
دانش آموزان ما سرشار از آموزه های قرآنی است 
می روند.  شمار  به  دانش آموزان  دیگر  الگوی  و 
امروز به برکت انقلاب اسلامی و در چهلواره دوم 

باید بیش از گذشته در قرآن تفکر، تدبر و تامل 
کنیم و این مسیر در راه قرآن بودن را بیشتر در 
پیش بگیریم. وزیر آموزش و پرورش افزود: من 
پرورش  و  آموزش  در  که  می کنم  قدردانی 
مسابقات ملی و بین المللی قرآن دانش آموزان را 
بار  باید قرآنی  برگزار می کنند. دانش آموزان ما 
بیایند. در مدارس ما و در دانشگاه فرهنگیان باید 
توجه ویژه ای به قرآن داشته باشند و قرآن خوان، 
قرآن دوست و قرآن پژوه تربیت شوند. صحرایی 

در پایان تصریح کرد: امیدواریم خداوند متعال نور 
قرآن را بر زندگی همه ما بتاباند و در همه کارها 
با پیروی از آموزه های قرآنی پیش برویم و موفق 
باشیم. گفتنی است رویداد بزرگ قرآنی »آوای 
مراکز  و  مدارس  سازمان  همت  به  آسمانی« 
غیردولتی و توسعه مشارکت های مردمی وزارت 
آوزش و پرورش بصورت همزمان در ۱۰ هزار 
مدرسه غیردولتی و هئیت امنایی سراسر کشور 

برگزار شد.

وزیر آموزش و پرورش:

دانش آموزان ما باید قرآنی بار بیایند

همدان  استان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
سی  سی   ۲۰۰ پاکتی  شیر  توزیع  گفت: 
استریل ۲.۵ درصد چربی دربین تمامی دانش 
آموزان مدارس ابتدایی دولتی سراسر استان 

آغاز خواهد شد.
رسول شیدایی با اعلام این خبر عنوان کرد: 
نظر به دستور رئیس محترم جمهور، تفاهم 
نامه توزیع شیر در مدارس استان با شرکت 

شیر پگاه همدان منعقد شد. 
همدان  استان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
افزود: قطعا توزیع شیر رایگان در مدارس استان 
باعث سلامت جسمی و ذهنی دانش آموزان و 
دانش  تغذیه ای  نیازهای  اصلی ترین  تامین 

آموزان خواهد شد. 
وی فرهنگ سازی مصرف شیر در بین دانش 
آموزان را در راستای بالا بردن سرانه مصرف 

لبنیات در کشور ضروری دانست و خاطرنشان 
کرد: مصرف سرانه شیر در کشور پایین تر از 

میانگین جهانی است و به همین منظور تفاهم 
نامه ای بین آموزش و پرورش و شرکت شیر 
پگاه همدان منعقد شده است که بر اساس این 
تفاهم نامه به میزان ۱۸۰ هزار پاکت شیر در 
هفته بین دانش آموزان مدارس ابتدایی دولتی 

استان توزیع خواهد شد. 
با  مدیرکل آموزش و پرورش استان همدان 
در  مدارس  در  رایگان  شیر  توزیع  به  اشاره 
دانش  سلامت  و  اجتماعی  عدالت  راستای 
آموزان، تصریح کرد: این طرح از اوایل هفته 
سی  سی  پاکتی ۲۰۰  شیر  توزیع  با  آینده 
استریل ۲.۵ درصد چربی دربین تمامی دانش 
آموزان مدارس ابتدایی دولتی سراسر استان 

آغاز خواهد شد.

مدیرکل آموزش و پرورش استان همدان خبر داد؛

در هفته ۱۸۰ هزار پاکت شیر رایگان در مدارس ابتدایی دولتی استان 
توزیع خواهد شد
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با آغاز صید ماهی از استخرهای یک هکتاری 
نیشکر  صنعت  و  کشت  ماهی  پرورش 
هفت تپه، انتظار می رود که بیش از ۲۴ تنُ 
برداشت،  میزان  این  شود؛  برداشت  ماهی 
محصولات  توسعه  و  رشد  نشان دهنده 
غیرنیشکری در کنار تولید شکر است و به 
شکوفایی هرچه بیشتر این واحد نیشکری 
روابط عمومی  منجر خواهد شد.به گزارش 

جانبی،  صنایع  و  نیشکر  توسعه  شرکت 
مدیرعامل کشت و صنعت نیشکر هفت تپه 
در بازدید از عملیات برداشت ماهی، اعلام 
کرد که ماهی های پرورشی، بیشتر از نوع 
»کپور« است و مقرر شده با قیمت مصوّب 
علیرضا  توزیع شود.به گفته  کارکنان  بین 
رونق  علاوه بر  طرح  این  دورباشی زاده، 
آبزی پروری در خوزستان، طرحی اشتغال زا 

اقتصادی مطلوب و در راستای  با منفعت 
استفاده از همه ظرفیت های هفت تپه است.

وزن ماهی های رها شده در این استخرها، 
تقریباً یک گرم بوده که هم اکنون پس از طی 
دوره پنج ماهه، به وزن متوسط یک کیلو و 
۵۰۰ گرم رسیده است.طرح پرورش ماهی 
به عنوان یک محصول غیرنیشکری، در سایر 
واحدهای توسعه نیشکر نیز انجام می شود؛ 

در کشت و صنعت نیشکر فارابی، پرورش 
متراکم ماهی در ۱۰ حوضچه بتنی صورت 
می گیرد و هر حوضچه قابلیت پرورش ۲ 
هزار و ۵۰۰ تن قطعه ماهی دارد.همچنین 
در کشت و صنعت نیشکر میرزا نیز چند 
سالی است که با زهاب نیشکر ماهی پرورش 
ماهی  تن  گذشته ۱۸۰  سال  و  می دهند 

پرورشی از این طریق برداشت شد.

روح اله عبدالعلی زاده: فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه 
ویژه تبریز در راستای تلاش ها و اقدامات و عملکرد فرمانده 
پایگاه مقاومت بسیج شهید مرتضی یاغچیان شرکت برق 

تبریز قدردانی کرد.
سرهنگ پاسدار عبدالله شادی، فرمانده ناحیه مقاومت 
پایگاه  فرمانده  قنبری  از حسن  تبریز  ویژه  بسیج سپاه 
مقاومت بسیج شهید مرتضی یاغچیان شرکت در راستای 
تلاش ها و اقدامات انجام شده در سمت مسئول عملیات 
حوزه مقاومت بسیج حضرت امام حسن مجتبی)ع( تقدیر 

و تشکر کرد
در متن این لوح آمده است:

بسیج شجره طیبه ای است که در سایه آن رویش های 
فرایند انقلاب اسلامی پدید آمده و همواره در عرصه کار و 

جهاد و شهادت خوش درخشیده است. 
حضور بسیجیان با نشاط و پرشور در عرصه های علمی 
فرهنگی و جهادی از بدو پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی 
و خلق حماسه ای جاوید و ماندگار آنان در میدان مبارزه 
با استکبار جهانی به ویژه دوران دفاع مقدس گواه بر عشق 
و علاقه آنان به امام، رهبری و پاسداری برای حفظ نظام، 
اسلام و انقلاب بوده و خواهد بود.بدین وسیله در استانه 
گرامی داشت هفته بسیج از زحمات ارزشمند جنابعالی در 
سمت مسئول عملیات حوزه مقاومت بسیج حضرت امام 
حسن مجتبی)ع( تقدیر و تشکر نموده و از درگاه خداوند 
متعال سعادت، دوام و توفیق شما و خانواده محترم در 
دفاع از اسلام عزیز و نظام مقدس جمهوری اسلامی تحت 
زعامت رهبری حکیمانه فرمانده معظم کل قوا امام خامنه 

ای)مدظله العالی( مسئلت می نمایم.
**** برگزاری دوره آموزشی  آشنایی با قانون 

تجارت ویژه مدیران برق تبریز
مدیران  ویژه  تجارت"  قانون  با  "آشنایی  آموزشی  دوره 
شرکت توزیع نیروی برق تبریز توسط دفتر  آموزش وبرنامه 

ریزی نیروی انسانی برگزار شد.
دومین دوره آموزشی ویژه مدیران شرکت توزیع نیروی 
برق تبریز با عنوان" آشنایی با قانون تجارت"  توسط دفتر 
آموزش وبرنامه ریزی نیروی انسانی شرکت با همکاری 
مجتمع آموزشی پژوهشی صنعت آب و برق آذربایجان 
شرقی برگزار شد.آشنایی مدیران شرکت با قانون تجارت 
و مفاهیم کاربردی آن از جمله اهداف اساسی این دوره 
آموزشی بود که با حضور مدیران اجرا شد.طی این کارگاه 
آموزشی سرفصل های متعدد از جمله اهداف قانون تجارت، 
اساسنامه  قانونی،   دفاتر  وثبت  تشکیل شرکت  کلیات 
شرکت و اختیارات، مسئولیت ها و وظایف مدیران ارائه 
شد.انتظار می رود مدیران با بهره مندی از دانش افزوده 
با اشرافیت به مفاد قانونی در امورات تجاری با انجام بهینه 
وظایف اداری  در عقد قراردادهای کاری و رعایت موارد 

لازم، بیش از پیش در انجام صحیح وظایف عمل نمایند.
**** احداث شبكه برق هوایی در مسیر روشنایی 

معابر سرودرود - سهند

برق  نیروی  توزیع  شرکت  عمومی  روابط  سرپرست 
مسیر  محدوده  روشنایی  تامین  منظور  به  گفت:   تبریز 
سردرود – سهند پروژه اجرای کابل کشی هوایی در حال 
های  خاموشی  بروز  در خصوص  نظری  است.مینا  اجرا 
ناخواسته روشنایی معابر گفت: همکاران شرکت به منظور 
خدمات رسانی به شهروندان به صورت شبانه روزی در 
تلاش هستند تا معضل و مشکلات روشنایی معابر رفع 

شود.
وی با بیان اینکه 7۵ درصد مشکلات روشنایی معابر در 
سطح شرکت توزیع برق تبریز رفع شده است، افزود: طی 
شش ماهه نخست سال جاری بیش از ۱۸ هزار و ۹۰۰ 
پرونده خاموشی معابر از طریق سامانه های مختلف ثبت 
شده است که از این تعداد بیش از ۱۴ هزار مورد بررسی 
و رفع مشکل شده و نزدیک ۵ هزار پرونده دیگر در حال 

پیگیری و رفع خاموشی می باشد.
سرپرست روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق تبریز در 
رابطه با خاموشی های ناخواسته مسیر سردرود – سهند 
بیان کرد: متاسفانه به دلیل وجود مشکلاتی در این مسیر 
در چندین نقطه از مسیر تجهیزات شبکه به سرقت رفته 
است.وی ادامه داد: متاسفانه در نتیجه سرقت های مکرر 
و بیش از حد، شبکه موجود تخریب شده و به حالت غیر 
قابل استفاده درآمده است با وجه به این مساله به منظور 
تامین روشنایی محدوده، پروژه اجرای کابل کشی هوایی 

در حال اجرا است.
نظری با تاکید بر اینکه چنین مشکلاتی علاوه بر قطعی 
برق شهروندان خسارت های بسیاری به شبکه توزیع برق 
وارد می کند خاطرنشان کرد: برای پیشگیری از وقوع چنین 
مشکلاتی از شهروندان عزیز تقاضا می شود در صورت 
مشاهده فعالیت های مشکوک حتی با لباس مخصوص 
شرکت توزیع نیروی برق بر روی شبکه، موضوع را از طریق 

سامانه فوریت های برق ۱۲۱ استعلام و پیگیری کنند.

فرمانده سپاه ویژه تبریز در قدردانی از فرمانده پایگاه شهید یاغچیان ؛

بسیج همواره در عرصه کار و جهاد خوش درخشیده است

با پیش بینی برداشت 24 تن ماهی؛ 

صید ماهی از استخرهای نیشكر هفت تپه آغاز شد

 احمدرضا زائرمیری: سرپرست اداره کل 
صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث 
تدوین  از  وبلوچستان  سیستان  دستی 
استان  ورزشی  گردشگری  ویژه  تقویم 
جوانان  و  ورزش  کل  اداره  مشارکت  با 
در آینده ای نزدیک خبر داد.  به گزارش 
مقدم  طهرانی  محمدهادی  ما،  خبرنگار 
روز دوشنبه در دیدار مدیرکل و معاونین 
و  سیستان  جوانان  و  ورزش  کل  اداره 
بلوچستان که در محل اداره کل میراث 
فرهنگی برگزار شد، اظهار کرد: این استان 
به لحاظ دارا بودن ظرفیت های گردشگری 
و ورزشی بسیار غنی و منحصر بفرد است 
که با تلفیق این ۲ مقوله می توان شاهد 
تحول شگرفی در جنوب شرق کشور بود. 
وی افزود: دستگاه های اجرایی مختلفی در 
برگزاری  به  اقدام  بلوچستان  و  سیستان 

رویدادهای فرهنگی می کنند اما ضرورت 
دارد برای تمامی این رویدادها یک پیوست 
گردشگری نیز دیده شود که این مهم در 
رویدادهای ورزشی جلوه بیشتری دارد و 

باید پیوستگی میراث فرهنگی و ورزش 
تقویت شود. به گفته سرپرست اداره کل 
بلوچستان؛  و  سیستان  میراث فرهنگی 
یکی از اقدامات مهمی که لازم است در 

سریع ترین زمان به سرانجام برسد، تهیه و 
معرفی دقیق بسته ها و فرصت های سرمایه 
گذاری به بخش خصوصی است و باید سند 
توسعه گردشگری با رویکرد ورزشی نیز به 
طور مشترک تهیه و تقویم ثابت با قابلیت 
اجرا و ماندگار تدوین شود. وی ادامه داد: 
مردمی کردن گردشگری و واگذاری امور 
فرهنگی، گردشگری و ورزشی به مردم که 
صاحبان اصلی این انقلاب هستند امری 
انکار ناپذیر است.طهرانی مقدم گفت: اگر 
مردم و بخش خصوصی به معنای واقعی 
وارد عمل شوند دیگر با مشکل بودجه و 
اعتبار مواجه نخواهیم شد و مردم خودشان 
گردشگری  رویدادهای  گردان  صحنه 
ورزشی خواهند بود و تجربه نشان می دهد 
مردم، خروجی های  اثربخش  ورود  با  که 

قابل قبول تری نیز شاهد بوده ایم

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی سیستان وبلوچستان :

تقویم گردشگری ورزشی سیستان وبلوچستان تدوین می شود

محدثه اسدی نیا: حمید سلامتی در مراسم آغاز اجرای طرح مردمی کاشت یک 
میلیارد درخت در گلستان اظهار کرد: طبق دستور رئیس جمهور باید طی ۴ 
سال آینده یک میلیارد اصله درخت در سراسر کشور کاشته شود.مدیر کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری گلستان افزود: گلستان به مثابه یک کشور کوچک است که 
اقلیم های متفاوتی را در خود جای داده است.وی اضافه کرد: اجازه نخواهیم داد 
مراتع درجه سه در گلستان به کویر و بیابان تبدیل شود.سلامتی ادامه داد: سهم 
امسال گلستان در طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت، ۶ میلیون و ۸۰۰ هزار 
اصله است که یک میلیون و ۵۰۰ هزار اصله آن مرتعی بوده که به منظور مهار 
ریز گرد و جلوگیری از بیابانی شدن در عرصه های مختلف استان کاشته خواهد 
شد.سلامتی با بیان اینکه تولید سه میلیون نهال در استان طی ۱۰ سال گذشته 
بی سابقه است، گفت: امسال با افزایش پنج برابری اعتبارات، فعالیت ما در حوزه 
بیابان زدایی هم چندین برابر شد.مدیر کل منابع طبیعی گلستان تصریح کرد: 

گلستان از استان های پیشرو در توسعه جنگل و جنگلکاری است که از ۴۵۲ هزار 
عرصه جنگلی، 7۵ هزار هکتار توسط سبزپوشان منابع طبیعی درختکاری شده که 
از این مساحت، ۵۰ هزار هکتار در شهرستان های مراوه تپه، گالیکش، مینودشت 
و کلاله قرار دارد.وی گفت: تفاهم نامه ای با قرارگاه امام حسن مجتبی )ع( برای 
انجام عملیات آبخیزداری با اعتبار دو هزار میلیارد تومان منعقد شده است که ۲۵ 
درصد آن شامل عملیات بیولوژیک در شمال استان است.سلامتی ادامه داد: در 
سفر اول رئیس جمهور به گلستان ۵۰۰ میلیارد اعتبار در حوزه آبخیزداری و ۱۱۰ 
میلیارد اعتبار در حوزه بیابان زدایی مصوب شد که تنها ۱۰ درصد آن محقق شده 
است و پیگیری ها برای تحقق مابقی این اعتبارات از وزارت جهاد کشاورزی ادامه 
دارد.وی با اشاره به اینکه منشأ ۱۵ درصد ریز گردهای استان داخلی بوده، گفت: 
امیدواریم با توجه ویژه رئیس جمهور در سفر دوم به گلستان، بتوانیم نوار سبز 

شمال استان از گمیشان تا مراوه تپه را هر چه سریع تر ایجاد کنیم

مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری گلستان:

ایجاد کمربند سبز شمال گلستان چشم انتظار اعتبار ویژه سفر رئیس جمهور است 

معاون برنامه ریزی شرکت توزیع نیروی برق 
استان گلستان :

رشد ۵۰۰درصدی شبكه فیبر 
نوری صنعت برق طی ۶سال 

گذشته در شرکت توزیع 
نیروی بر استان گلستان

محدثه اسدی نیا:  معاون برنامه ریزی شرکت توزیع 
نیروی برق استان گلستان دربازدید میدانی از پروژه 
توسعه فیبر نوری صنعت برق گفت:یکی ازدستاوردهای 
انتقال  زیرساخت  توسعه  جهت  در  شرکت  ارزنده 
اطلاعات وهوشمند سازی , توسعه بی وقفه شبکه فیبر 
نوری شرکت و استفاده همزمان از شبکه انتقال اطلاعات 
با آنتن بعنوان بستر اصلی و رزو در راستای اجرای برنامه 
استراتژیک شرکت طی سالهای اخیربوده است. جمال 
کمیلی فر گفت با پیگیریهای مستمر انجام شده طی 
سال گذشته شرکت موفق شد از ظرفیت ارزنده ملی 
استفاده نموده و با تعریف پروژه توسعه فیبر نوری از 
احداث  بودجه جهت  قانون  ز  بند  تبصره ۱۵  محل 
بهره مند  نوری  فیبر  به ۱۰۲ کیلومتر شبکه  قریب 
شود.درنتیجه اجرای این پروژه زیر ساخت مدیریتهای 
برق شهرستانهای ترکمن گمیشان آزادشهر رامیان و 
انتقال اطلاعات  آباد ازشبکه  گالیکش وبخش فاضل 
وایرلس جدا و به شبکه فیبر نوری سراسری متصل 
میگردند. درحال حاضر با احداث حدود۸۰ کیلومتر 
فیبرنوری شهرستانهای گالیکش و رامیان و آزادشهر 
به اتمام رسیده و احداث فیبر ترکمن و گمیشان نیز 
مراحل نهایی راطی مینماید.برنامه ریزی لازم صورت 
پذیرفته تا ان شاءالله این پروژه ارزنده در سفر دور دوم 
هیئت محترم دولت به استان گلستان مورد بهره برداری 

قرار گیرد

مدیرکل استاندارد خراسان شمالي تاکید کرد:
ضرورت کنترل و نظارت بر واحدهای 

تولیدی مصالح ساختمانی
 مدیرکل استاندارد خراسان شمالي یر ضرورت کنترل 
و نظارت بر واحدهای تولیدی مصالح ساختمانی تاکید 
کرد و گفت:با توجه به زلزله خیز بودن استان خراسان 
شمالی و توجه به این مهم در ساختمان ها کنترل و 
نظارت بر واحد های تولیدی مصالح ساختمانی ضرورت 
دارد.محمد خوران با هدف حمایت از واحدهای تولیدی 
ساختمانی دارای نشان استاندارد و ایجاد شرایط مطلوب 
برای اخذ پروانه استاندارد ضمن بازدید از خط تولید 
واحدهای تولیدی دارای فرآورده تیرچه و بلوک و آجر 
ماشینی گفت: توجه به استفاده از محصولات دارای 
نشان کیفیت و نشان استاندارد علاوه بر بالا بردن عمر 
مفید ساختمان و کاهش هزینه خانواده در درازمدت 

برای اقتصاد کلان کشور، نیز بسیار مفید است.
وی تاکید کرد که باید استفاده از محصولات استاندارد 

به صورت یک فرهنگ عمومی تبدیل گردد.

تشریح آخرین وضعیت دبی چشمه ها 
و آب های زیرزمینی لرستان

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای لرستان، آخرین وضعیت 
دبی چشمه ها و آب های زیرزمینی این استان را تشریح 
کرد.درایوش حسن نژاد در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: 
متوسط سطح آب زیرزمینی محدوده های بیلان استان 
در سال آبی ۰۲-۱۴۰۱ منتهی به مهرماه ۱۴۰۲ نسبت 
به مهرماه سال گذشته حدود ۰.۴ متر افزایش داشته است 
که معادل حجمی حدود ۰.۸ میلیون مترمکعب است.

وی با اشاره به اینکه بارش های سال آبی ۱۴۰۱-۱۴۰۲ 
در سطح محدوده های مطالعاتی استان نسبت به سال 
گذشته افزایش چشمگیری داشته است، افزود: این امر 
باعث شد که از زمان شروع بارندگی ها تا اواسط فصل بهار 
از چاه های بهره برداری کمتر استفاده شود و فشار کمتری 
به آب های زیرزمینی وارد شده و باعث بالارفتن سطح آب 
محدوده ها نسبت به سال گذشته شود، همچنین نصب 
کنتور هوشمند موجب شد تا از کشت گیاهان با نیاز آبی 
بالا جلوگیری شود، از سوی دیگر جلوگیری از برداشت 
بیش از حد مجاز نیز باعث افزایش حجم آب زیرزمینی 
نسبت به سال آبی گذشته شده است.مدیرعامل شرکت 
آب منطقه ای لرستان، تصریح کرد: در حوضه کرخه در 
مهرماه ۱۴۰۱ حجم افزایش،  به  نسبت  مهرماه ۱۴۰۲ 
افزایش  حدود ۱۵ میلیون مترمکعب است، بیشترین 
در این حوضه در مهرماه سال ۱۴۰۲ نسبت به مهرماه 
حدود  با  »چغلوندی«  دشت  به  مربوط   ۱۴۰۱ سال 
۱.۵ متر افزایش سطح آب و افزایش مخزن حدود ۲ 
دبی  خصوص  در  است.حسن نژاد  مترمکعب  میلیون 
چشمه های انتخابی حوضه کرخه و کارون، بیان داشت: 
دبی چشمه های انتخابی استان در سال آبی ۱۴۰۱-۰۲ 
نسبت به سال گذشته حدود ۴۳ درصد افزایش و نسبت 
به بلندمدت حدود ۴۰ درصد کاهش داشته است.وی 
گفت: دبی چشمه های انتخابی حوضه کرخه در استان 
لرستان در سال آبی ۰۲-۱۴۰۱ نسبت به سال گذشته 
حدود ۵۲ درصد افزایش و نسبت به بلندمدت حدود ۵۳ 
درصد کاهش داشته است، همچنین دبی چشمه های 
انتخابی حوضه کارون بزرگ در استان لرستان در سال 
آبی ۰۲-۱۴۰۱ نسبت به سال گذشته ۲۱ درصد افزایش 
و نسبت به بلندمدت حدود ۱۲ درصد کاهش داشته 
گفت:  لرستان،  منطقه ای  آب  شرکت  است.مدیرعامل 
منتهی  بلندمدت  در  استان  زیرزمینی  آب های  سطح 
به سال آبی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ به طور متوسط حدود ۶.۴ 
متر کاهش داشته است که معادل حجمی حدود ۵۲۲ 
میلیون مترمکعب و افت سالانه حدود ۰.۲ متر معادل 
۲۳ سانتی متر است که نشان دهنده روند کاهشی منابع 
اینکه  بیان  با  آب زیرزمینی در استان است.حسن نژاد 
بیشترین کاهش سطح آب زیرزمینی در بلندمدت مربوط 
به محدوده های مطالعاتی کوهدشت و ازنا - الیگودرز، 
به ترتیب حدود ۲۱.۵ متر و ۹.۴ متر بوده که معادل 
حجم آب حدود ۱۱۸ و ۱۸۵ میلیون مترمکعب بوده، 
بر مدیریت مصرف و اصلاح الگوی کشت در این مناطق 

تأکید کرد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اصفهان :
وضعیت 44 کیلومتر از شبكه فاضلاب 

اصفهان بحرانی است
و  آب  مدیرعامل شرکت  پیشرو:   اصفهان-خبرنگار 
فاضلاب اصفهان گفت: ۴۴ کیلومتر از شبکه انتقال 
فاضلاب این کلانشهر از حیث فرسودگی و خرابی، 
وضعیت بحرانی پیدا کرده است. حسین اکبریان در 
میزگرد "مدیریت بحران و مدیریت آب استان اصفهان" 
در دانشگاه صنعتی این شهر افزود: شرایط بحرانی و 
خرابی شبکه انتقال فاضلاب سبب بروز نشست زمین 
آن  شاهد  وفور  به  اخیر  سال های  در  آنچه  همانند 
بودیم، شده است که خود خطرات متعددی به همراه 
دارد.وی با بیان اینکه بیش از ۹ هزار کیلومتر شبکه 
اضافه  دارد،  استان وجود  فاضلاب در  انتقال  و خط 
باعث  فاضلاب  انتقال  فرسودگی شدید شبکه  کرد: 
انتقال  لوله  نواحی،  از  بسیاری  می شود در عمل در 
بدلیل گذر زمان بطورکلی از بین رفته باشد و ما باید 
در آن بخش، شبکه های جدید و خط انتقال نو تعبیه 
کنیم.مدیرعامل شرکت آبفا اصفهان ادامه داد: تامین 
اعتبار و ترمیم بخش بحرانی شبکه را آغاز کرده ایم و 
طرح های مطالعاتی و پژوهشی در این پیوند را پذیرا 
هستیم.اکبریان خاطرنشان کرد: به ازای هر اشتراک 
باید یک مترمکعب مخزن ذخیره آب داشته باشیم اما 
هم اکنون ما حدود نصف این رقم را در اختیار داریم که 
نشان می دهد مخازن ذخیره بیشتری باید در استان 
ساخته شود.وی با اشاره به اینکه طول شبکه انتقال 
آب در استان حدود ۲۳ هزار کیلومتر است، افزود: 
این شبکه ها در یکصد شهر و ۹۶۳ روستای استان با 
جمعیت بیش از چهار میلیون و ۸۰۰ هزار نفر قرار 
دارد.مدیرعامل شرکت آبفا به وجود۵۰۰ ایستگاه پایش 
فشار شبکه و ۸۰۰ ایستگاه تله متری)سنجش از راه 
دور( در استان اشاره و تصریح کرد: هرگونه افُت فشار 
در شبکه بصورت هوشمند رصد و محاسبه می شود که 
بر همین مبنا امسال یک هزار انشعاب غیرمجاز آب در 
استان شناسایی شد و خاطیان را به دستگاه قضایی 
معرفی کردیم.اکبریان اضافه کرد: نشت یابی در ۸۵۰ 
کیلومتر از شبکه انتقال آب استان از دیگر اقدامات 
امسال بود که جلوگیری از هدر رفت یکصد لیتر بر 
ثانیه آب را در پی داشت.اصلاح، بهسازی و نوسازی 
شبکه فاضلاب این کلانشهر، در صورت تامین اعتبار 
کافی به حداقل ۲ سال زمان نیاز دارد.میزگرد مدیریت 
و  حضوری  بصورت  استان  آب  مدیریت  و  بحران 
برخط)آنلاین( به مناسبت »هفته پژوهش« در دانشگاه 

صنعتی اصفهان برگزار شد.

فاضلاب هرمزگان  و  زاده: مدیرعامل شرکت آب  لاری 
گفت: طرح جهاد آبرسانی به ۱۰۰ روستای بزرگ این 
به ۵۰  نزدیک  و هم اکنون  است  اجرا  در دست  استان 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد.عبدالحمید حمزه پور افزود: 
این طرح به ارزش بیش از ۱۱ هزار میلیارد ریال در مرحله 
نخست با مشارکت قرارگاه امام حسن مجتبی)ع( و در 
قالب طرح جهاد آبرسانی و محرومیت زدایی در دست 

اجرا است و برای مرحله دوم نیز پیش نویس قرارداد آن 
آماده شده است.وی بیان کرد: با کمک طرح محرومیت 
زدایی سپاه امام سجاد)ع(هرمزگان و خیران، قراردادی به 
ارزش ۲۰۰ میلیارد ریال نیز برای خرید بیش از ۱۵۰ 
کیلومتر لوله امضا شد که از این طریق بتوانیم روستاهای 
و  آب  شرکت  کنیم.مدیرعامل  آبرسانی  را  دار  مشکل 
فاضلاب هرمزگان اظهار کرد: امسال همچنین در مدت 

کوتاهی با پیگیری استاندار بیش از یک هزار میلیارد ریال 
برای نخستین بار به عنوان مسوولیت های اجتماعی از 
محل صنایع و شرکت های بزرگ غرب استان به ما کمک 
شد که ۱۰۰ درصد لوله های آب نیز خریداری شده و 
درحال حمل و تخلیه به استان است.حمزه پور ادامه داد: 
با هماهنگی و مدیریت استاندار و نگاه ویژه دولت مردمی 
به مقوله ای همچون زیرساخت آب، برای نخستین بار از 

محل مسوولیت های اجتماعی از همه ظرفیت ها برای ارتقا 
و کاهش تنش آبی در سطح استان استفاده می کنیم.

وی اضافه کرد: علاوه بر مسوولیت های اجتماعی، برای 
مناطق  به  آبرسانی  برای  جامعی  قرارداد  بار  نخستین 
روستایی و محروم کشور با قرارگاه امام حسن مجتبی)ع( 
امضا شد که در استان ما نیروی دریایی سپاه، معین این 

طرح است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان :

طرح جهاد آبرسانی به روستاهای هرمزگان ۵۰ درصد پیشرفت کرد
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زائر میری: در روز دوازدهم آذر ماه که به عنوان روز جهانی 
معلولین نامگذاری شده است شهرداران مناطق پنجگانه 
زاهدان سوار بر ویلچر به صورت نمادین برای لحظاتی خود را 
جای معلولین متصور شدند.آنها به خود و به ما یادآور شدند 
که شاید وقتی با دوپای سالم و چشمانی بینا از خیابان های 
بهره   امکانات عمومی  و  از خدمات  و  شهر گذر می کنیم 
می گیریم، کمتر متوجه استاندارد نبودن این فضاها میشویم 
و حتی به ذهنمان شاید نرسد که استفاده از این فضاها برای 

معلولان اگر نگوییم ناممکن اما سخت دشوار واست. 
این کار نمادین که باحضور محمد امیر براهویی شهردار 
زاهدان برای لحظاتی در خیابان های شهر و حتی در یکی 
از شعبات بانکی انجام شد بر این موضوع تاکید شد که 
دربهای  محیط  شهر به روی معلولین چندان باز نیست.

تلنگر شهرداران مناطق زاهدان به ما گوشزد کرد که برای 
دستیابی به راه حل های مناسب سازی، شناخت مشکلات 
محیط شهری در ارتباط با فرد معلول از جمله مسائل شبکه 
معابر شهری و تجهیزات آنها نخستین مساله است که با 
مناسب سازی آن برای فرد معلول، بسیاری از مشکلات این 

قشر از جامعه حل می شود.
واما ضوابط و توصیه های مناسب سازی معابر و تجهیزات 
افراد معلول شامل جسمی  برای سه گروه عمده  شهری 
حرکتی، نابینای حسی حرکتی، و ناشنوای حسی حرکتی 
بیان می شود، به همین ترتیب در مورد فضاهای دسترسی 
به ساختمان )شامل مسیر دسترسی، پله و رامپ و بازشوها( 
و پارک ها نیز مشکلات شناسایی و راه حل های مناسب 

مشخص می شود.
سیاست ها و قوانین مناسب سازی محیط 

در سیاست های کلی نظام که مرجع صدور آن مقام معظم 

رهبری است در بند ۱۱ بخش شهرسازی و بند ۹ بخش 
ایثارگران به تاریخ  ۲۹/ ۱۱/ ۱۳۸۹ رعایت نیاز و آسایش 
جانبازان و معلولان در طراحی فضای شهری و اماکن عمومی 
خواسته شده است که مناسب سازی بناها و مراکز خدمات 
عمومی، معابر شهری، مراکز اداری، تفریحی و ورزشی و 
وسائط نقلیه عمومی با وضعیت جسمی جانبازان و ناتوانان 

جسمی و حرکتی، منطبق بر معیارهای مطلوب باشد.
همچنین هیات وزیران در تاریخ ۱۰/ ۳/ ۱۳۹۴ در قالب 
برنامه جامع حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت مواد ۲ 
و ۳ دستگاه  های متولی را مکلف کرده است در صدور مجوز 
مناسب سازی با رعایت قوانین و مقررات مربوط، ضوابط و 
مقررات شهرسازی و معماری برای افراد دارای معلولیت، 
استانداردهای مناسب  سازی را در شرایط و الزامات صدور 

مجوز لحاظ کنند.
براساس این مواد وزارت راه و شهرسازی موظف است در 
همه طرح  های آماده  سازی و اجرای مجتمع  های مسکونی به 
صورت انبوه و نیز طراحی و اجرای شهرهای جدید، ضوابط 

و مقررات شهرسازی و معماری برای افراد دارای معلولیت را 
رعایت کند.

التیماتوم دولت به دستگاه های اجرایی برای
 مناسب سازی  

علاوه براین هیات وزیران  ۱۷ آذرماه ۹۸ آیین نامه اجرایی 
ماده ۳ حمایت از حقوق معلولان را تصویب و دستگاه های 
اجرایی را مکلف به مناسب سازی معابر و فضاهای شهری 
برای دسترسی معلولان کرد.براین اساس همه دستگاه های 
اجرایی باید تا سه سال آینده برای دسترسی پذیری معلولان 
کنند  مناسب سازی  را  خود  ساختمان های  خدمات،  به 
و  مناسب سازی  با   درارتباط  دهیاری ها  و  شهرداری ها  و 
دسترس پذیری محیط، معابر، اماکن و وسایل حمل و نقل 
عمومی و مبلمان شهری اقداماتی مانند هم سطح سازی 
معابر، نصب خط هدایت نابینایان در پیاده روها، تامین محل 
ویژه توقف خودروی افراد دارای معلولیت، نصب چراغ های 
راهنمای مجهز به علایم صوتی ویژه افراد نابینا و کم بینا در 
تقاطع و  مناسب سازی پایانه ها، ایستگاه ها و ناوگان حمل 
و نقل عمومی را انجام دهند و اعطای پایان کار ساختمان 
ها و اماکن عمومی از جمله مجتمع های مسکونی، تجاری، 
ضوابط  رعایت  به  مشروط  را  آموزشی  و  درمانی  اداری، 
مناسب سازی و دسترسی پذیری معلولان کند.همچنین بر 
اساس این آیین نامه به منظور اجرای تصمیم های ستاد در 
سطح استان و شهرستان، بر تشکیل ستادهای هماهنگی و 
پیگیری مناسب سازی و شهرستانی تاکید شده است که در 
استان سیستان و بلوچستان از راه اندازی دبیرخانه هماهنگی 
و پیگیری مناسب سازی که به ریاست استاندار در سطح 
استانی و فرمانداران در سطح شهرستان ها تشکیل میشود 

بی اطلاعم.

به صورت نمادین در روز جهانی معلولین؛

 شهرداران مناطق پنجگانه زاهــدان معلول شدند

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب
 استان بوشهر  خبرداد:

اجرا بیش از ۲۵ هزار میلیارد ریال 
پروژه آبرسانی در روستاهای

 استان بوشهر 

بوشهر  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
گفت: ۵۰ هزار میلیارد ریال حجم سرمایه گزاری 
در طرح های آب شیرین کن در دست اجرای استان 
است که از مجموع ۲۴۰ هزار مترمکعب طرح های 
آب شیرین کن در دست اجرا، ۱۰۰ هزار مترمکعب 
آن وارد مدار شده است و۱۴۰ هزار مترمکعب در 
دست اجراست.ابوالحسن عالی در بازدید خبرنگاران 
از طرح های آب شیرین کن های استان بوشهر 
از مجموعه ۴۲۰ هزار مترمکعب آب  اظهار کرد: 
کوثر  از خط  آن  درصد  بوشهر ۴۵  استان  شرب 
مابقی آن از خط کازرون و طرح های آب شیرین کن 
بیان  تأمین می شود.وی  استانی  وچاه های درون 
کرد: اکنون سرانه تولید آب در استان بوشهر به ازای 
هر نفر در شبانه روز ۳۲۵ لیتر است که از این میزان 
۲۹۰ لیتر به مصرف مشترکان می رسد.عالی ادامه 
داد: در استان بوشهر ۴۵۰ هزار مشترک آب وجود 
دارد که از این شمار ۹۰ درصد آن مشترکین خانگی 
هستند.وی اضافه کرد: به صورت متوسط هر خانوار 
استان بوشهر سالانه ۱۵۰ هزار تومان هزینه آب 
مصرفی پرداخت می کنند.عالی در ارتباط با وضعیت 
مصرف آب شرب در استان بوشهر اظهار کرد: ۴۰ 
درصد مشترکین آب استان بوشهر الگوی مصرف 
آنها معادل ۱۵ مترمکعب، ۴۵ درصد مشترکین 
آب استان بوشهر بین ۱۵ تا ۳۰ مترمکعب و ۱۵ 
تعیین  الگوی  برابر  تا ۴  از ۲  بیش  دیگر  درصد 
شده آب مصرف می کنند.مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب استان بوشهر از اجرا پروژه های در دست 
با  کرد:  بیان  و  داد  در حوزه آب رسانی خبر  اجرا 
هدف افزایش پایداری آب شرب در استان بوشهر 
اکنون طرح های آب رسانی با اعتبار ۱۰ هزار میلیارد 
ریال در شهرهای استان در دست اجرا است.عالی با 
اشاره به اجرا طرح های آبرسانی در روستاهای استان 
بوشهر اضافه کرد: این طرح ها با سرمایه گذاری ۱۵ 
هزار میلیارد ریال در روستاهای مختلف استان در 
حال اجرا است.وی اظهار کرد: همچنین در قالب 
محروم  نقاط  و  روستاها  در  آبرسانی  جهاد  طرح 
استان بوشهر پروژه هایی به ارزش هفت هزار میلیارد 
ریال در دست اجرا است.عالی ادامه داد: با روند بسیار 
خوب ایجاد شده در حوزه آبرسانی استان بوشهر که 
با حمایت های ویژه استاندار محقق شده انتظار می 
رود استان در حوزه آب شرب به وضعیتی شایسته 
و در خورشان هم استانی ها دست پیدا کند.وی 
افزود: توسعه شبکه، تعویض و نوسازی شبکه های 
فرسوده، مدیریت انتقال و توزیع از جمله برنامه های 
راهبردی شرکت آبفا استان برای تامین آب شرب 
پایدار است که بخش قابل توجهی از آن در دولت 
سیزدهم محقق شده است.عالی یادآور شد: یکی از 
شاخص ترین پروژه های آماده شده در استان بوشهر 
فاز نخست آب شیرین کن سیراف –جم است که در 

خرداد ماه سال جاری به بهره برداری رسید.

مدیرکل دفتر آموزش و ترویج صنایع دستی خبر داد:
احیا ۶ رشته صنایع دستی

 فراموش شده در خراسان شمالی
سمانه محمدزاده ثانی: مدیرکل دفتر آموزش و ترویج 
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزارت  صنایع دستی 
در  صنایع دستی  رشته های  احیای  از  صنایع دستی 
خراسان شمالی خبر داد و گفت: از سال ۹۵ تاکنون، 
۱۴۵ رشته صنایع دستی که به فراموش سپرده شده بود، 
احیا شد و به چرخه تولید بازگشت که از این تعداد شش 
رشته صنایع دستی مربوط به خراسان شمالی استویدا 
توحدی گفت: رشته های گلیم بافی، سفالگری پیشرفته، 
حصیربافی، مکرومه بافی، دوخت لباس های محلی و 
زیورآلات سنتی در شهر های مختلف خراسان شمالی، 
احیا شد.وی با بیان اینکه در حال حاضر بیش از ۲۹۹ 
رشته صنایع دستی در کشور فعال است اظهار داشت: از 
سال ۹۵ با تشکیل شورای احیای رشته های فراموش 
به  صنایع دستی  رشته های  برخی  صنایع دستی  شده 
چرخه تولید بازگشت.توحدی با اشاره به اینکه تولید 
صنایع دستی وابسته به تقاضا در بازار است، افزود: اشتغال 
پایدار در حوزه صنایع دستی در گرو مصرف است، لذا با 
برگزاری دوره های آموزشی مختلف تلاش شده تا زمینه 
را برای بازاریابی و توسعه و ترویج صنایع دستی فراهم 

شود.

مدیرکل تعاون، کار خراسان شمالی خبر داد:

افتتاح اولین کافه کارآفرینی 
در شیروان

سمانه محمدزاده ثانی: مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان شمالی گفت: اولین کافه 
کارآفرینی شهرستان شیروان با هدف ایجاد پایگاه ارتباطی بین کارآفرینان، صاحبان ایده، 
دانشجویان، صنعتگران و افراد جویای کار برای ایجاد رونق فضای کارآفرینی و شکوفایی ایده های 
کسب وکار راه اندازی شد.مهدی اسلام خواه اظهار داشت: این کافه مکانی است تا کارآفرینان و 
صاحبان ایده جهت هم فکری و توسعه اشتغال های پایدار منطقه و بهبود وضعیت اقتصادی و 
معیشی گرد هم آیند.گفتنی است که در استان خراسان شمالی بیش از ۲۰ کافه کارآفرینی 

مشغول فعالیت و خدمت رسانی به جامعه کارآفرینان و کارجویان است.

سمانه محمدزاده ثانی: مدیر کل راه و شهرسازی استان 
خراسان شمالی گفت: محور بجنورد - سنخواست - جاجرم 
- میامی می تواند مسافت بین استان تا مرکز کشور را کوتاه 

کند و این پروژه از پیشرفت خوبی برخوردار است.

 میر کریمی اظهار داشت: براساس مذاکرات انجام شده با 
استان سمنان مقرر شد به جهت توسعه ادامه این محور در 
زمره مصوبات سفر ریاست جمهوری استان سمنان قرار گیرد 

تا این محور مهم با سرعت بیشتری به بهره برداری برسد.

مدیر کل راه و شهرسازی استان خراسان شمالی :

محور بجنورد - سنخواست - جاجرم - 
میامی مسافت بین استان تا مرکز کشور را 

کوتاه می کند

سمانه محمدزاده ثانی: مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی از 
ابلاغ ۱۸۹ میلیارد تومان برای تامین آب روستاهای استان از محل اعتبارات 

محرومیت زدایی خبر داد.
نعیمی گفت: این میزان اعتبار برای پرداخت بخشی از مطالبات قرارگاه امام 
حسن مجتبی)ع( سپاه در راستای اجرای طرح جهاد آبرسانی به روستاهای 
خراسان شمالی هزینه خواهد شد، قرارداد این طرح به ارزش ۵۵۰ میلیارد 

تومان در بهمن ماه ۱۴۰۰ منعقد شده است.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی اعلام کرد:

ابلاغ 189 میلیارد تومان اعتبار 
برای تامین آب روستاهای استان

مدیرکل منابع طبیعی سمنان:
 ارزش اقتصادی خاک تعیین شود

سمنان - خبرنگار پیشرو:  مدیرکل منابع طبیعی و 
آبخیزداری استان سمنان گفت:خاک دارای ارزش 
اقتصادی و راهبردی برای توسعه است و ارزش آن 
در هر منطقه باید تعیین شود.جعفرمرادی حقیقی 
در همایش استانی بزرگداشت روز جهانی خاک با 
شعار »خاک و آب منشأ زندگی« درسالن شهید 
آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  کل  اداره  نقاشیان 
اقتصادی  ارزش  باید  کرد:  بیان  سمنان  استان 
اقدام  این  و  کرد  تعیین  منطقه  هر  در  را  خاک 
توسط همه مجموعه ها با نیروهای علمی شاخص 
و ارزشمند دانشگاه ها انجام شود و همه نسبت 
به این موضوع احساس مسؤولیت کنند.مدیرکل 
منابع طبیعی و آبخیزداری استان سمنان تصریح 
نهادینه  پایدار  توسعه  به  دسترسی  لازمه  کرد: 
به  منبع  این  به  چون  است  خاک  ارزش  کردن 
راحتی قابل جابجایی و احیا نیست.وی خاطرنشان 
کرد: از قدیم به دلیل اینکه فناوری مناسبی برای 
جابه جایی آب نبوده، مردم ارزش آب را به صورت 
ملموس می دانستند، توجه کمتری به خاک داشتند 
و باید امروز ارزش این منبع برای مردم روشن شود.

جعفرمرادی حقیقی ابزار و ظرفیت های مراکز علمی 
و تحقیقاتی، دانشگاه های استان سمنان را محل 
مناسبی برای تحقق اهداف بلند مدت توسعه پایدار 
دانست و افزود: تخریب عرصه های منابع طبیعی ، 
محیط زیست و بحران های اقتصادی امروزه به دلیل 

فقدان تعیین درست ارزش خاک بوده است.

چهار شنبه 15 آذر  1402/شماره 4877 
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اعظم صفری : نماینده ولی فقیه در فارس 
گفت: کار برای خداوند ضایع نمی شود و 

کار برای دنیا ضایع می شود.
شیراز،آیت  از  پیشرو  خبرنگار  گزارش  به 
نمازگزاران  در جمع  دژکام،  الله  لطف  الله 
مسجد جامع پودنک گفت: خداوند انسان 
را جانشین خود روی زمین قرار داده است 
و شرط این موضوع را آبادی زمین قرار داده 
است.نماینده ولی فقیه در فارس اضافه کرد: 
مردم خودشان کمک کردند که این آبادی 
شکل گیرد و این یک اصالت و فرهنگ می 
خواهد چرا که اگر فرهنگ اصیل نباشد آن 

اثر از بین می رود.
امام جمعه شیراز اضافه کرد: آباد کردن، از 
دنیا تا آخرت را آباد می کند، ذخیره برای 
قیامت همین روشنایی در کوی و برزن و 
چرا  است  مردم  آمد  و  رفت  محل  آبادی 
که در قدیم هم مردم نذر می کردند و راه 
عابرین شمع روشن کنند و این ثوابی است 

که تا قیامت ادامه دارد.
وی افزود: همه باید به هم کمک دهند تا 
کار پیش برود و فرهنگ اصیل مردم پودنک 
که باعث شد این آبادانی شکل گیرد، باید 
از فرهنگ کمک  تسری داده شود و من 

رسانی مردم و حس این مردم درس گرفتم.
اینکه حضرت  به  اشاره  با  آیت الله دژکام 
زهرا )س( فرمودند: »هر کس کاری را برای 
هم  خداوند  دهد،  انجام  خالصانه  خداوند 
بهترین مصلحتش را در دنیا و آخرت برای او 
می فرستد.«، افزود: کار برای خداوند ضایع 

نمی شود و کار برای دنیا ضایع می شود.
محمدحسن اسدی، هم گفت: امروز ۱۵۰ 

خانواده شهید در این منطقه حضور دارند 
و این محله یک محله شهید پرور در شیراز 
به حساب می آید و قدمت محله پودنک به 

قدمت شیراز است.
کرد:  اظهار  شیراز  شهر  کلان  شهردار 
مثال  شهرداری  با  منطقه  مردم  همراهی 
زدنی است و کاری که اینجا انجام شد کمتر 

از پل سازی نیست.

وی با اشاره به اینکه علاوه بر محرومیت 
زدایی در این منطقه فعالیت هایی نظیر دفع 
آب های سطحی، زیرسازی، کانیو گذاری و 

غیره شکل گرفته است.
اسلامی شهر شیراز  اسدی گفت: شورای 
سه درصد بودجه شهر را به رفع محرومیت 
قرار داده است و کاری که در محله پودنک 
روی داد، نمونه است و باید از کل کشور این 

منطقه را الگو قرار دهند.
شهردار شیراز تاکید کرد: تا کشور ما همه 
دست به کار نشوند، به رفع محرومیت نمی 
رسیم، کمک و تلاش وظیفه همگان است.

باید  مناطق  همه  امروز  گفت:  اسدی 
قرار  کار  دستور  در  را  محلات  بازآفرینی 
دهند و در چند روز آینده ۲ شهید گمنام 
تدفین  ارغوان  بوستان  و  نماز  بوستان  در 
خواهند شد.سید ابراهیم حسینی، رئیس 
شورای اسلامی شهر شیراز هم با اشاره به 
اینکه مردم این منطقه با متانت با شهرداری 
همراه بوده و هستند، گفت: شهرداری پروژه 
های متعدد داد و مردم امروز شهرداری را از 
خود می دانند و آنچه که امروز برای ما مهم 
است شادی مردم است و انسجام مردمی در 

این منطقه زبان زد است.

نماینده ولی فقیه در فارس :

کار برای خداوند ضایع نمی شود

سرپرست جدید تامین اجتماعی 
فارس معرفی شد

اعظم صفری : ایرج نادری به عنوان سرپرست جدید تامین 
اجتماعی فارس معرفی و از زحمات جلیل مرادی، مدیر 
کل پیشین که به زودی به کسوت بازنشستگی نائل می 
آید، تجلیل شد.به گزارش خبرنگار پیشرو از شیراز، محمد 
محمدی با اشاره به اینکه حقوق باید متناسب سازی شود، 
گفت: ۲۴ میلیون نفر جمعیت شاغل در کشور داریم که 
۱۸ و نیم میلیون نفر تحت پوشش صندوق های بیمه ای 
هستند که بیش از ۱۵ میلیون و ۹۰۰ هزار نفر مربوط به 

تامین اجتماعی است.
معاون بیمه ای تامین اجتماعی کشور اظهار کرد: در هر 
تامین  اول را می زند  صندوقی ضریب پشتیبانی حرف 
اجتماعی ضریب ۴ به یک دارد که در سال ۵6، این رقم 
میزان ۲۵ به یک بود و اصلاحات پارامتری باید در ضریب 
زیر ۵ انجام شود که در برنامه هفتم در نظر گرفته شده 
است.وی افزود: در چند سال اخیر قرارداد هایی منعقد می 
شود که افراد را از شمول بیمه خارج می کند.بر اساس 
این گزارش در ادامه، علی محمودی، هم گفت: امروز در 
اثرات  تاریخ هستیم و هر گونه حرکت  مهمترین نقطه 
زیادی در تاریخ دارد.مدیر کل حراست تامین اجتماعی 
کشور افزود: گوشه ای گفتمان انقلاب در کالبد فلسطین 
ایستاده است در مقابل تمام جهان ایستاده است و امروز 
شکر گذاری و صبر مردم فلسطین و سفاک بودن رژیم 
برابر  در  بشریت  امروز  و  هستیم  شاهد  را  صهیونیستی 
کودکان فلسطینی شرمنده هستند.وی با اشاره به اینکه 
صندوق تامین اجتماعی باید به فکر مولد سازی باشد و یک 
چهارم جمعیت بازنشستگان و مابقی افراد شاغل هستند، 
تاکید کرد: سه چهارم جمعیت که به سمت بازنشستگی 
می رود اگر مولد سازی انجام نشود در دهه های آینده به 
بحران های زیادی برخورد خواهیم کرد.محمودی گفت: در 
ماه ۵۰ هزار میلیارد تومان در مورد حقوق ها و مستمری ها 
باید هزینه کنیم و این رقم در وضعیت کنونی کشور قابل 
توجه است.وی گفت: امروز تامین اجتماعی از جیب نسل 
آینده برداشت می کند و امروز عزم ملی برای مولد کردن 
شستا لازم است.علی راستگو، هم با اشاره به اینکه توقع 
داریم نگرش واقعی به بحث حقوق کارگری شکل گیرد، 

گفت: موضوع اخیر بازنشستگی باید اصلاح شود.
دبیر خانه کارگر استان فارس با اشاره به اینکه می 
گویند کارگران فرانسه و کانادا چقدر می گیرند ولی 
بررسی نمی کنند تفاوت جامعه کارگری ایران و آن 
کشورها چیست؟، افزود: ما نمی خواهیم هزینه حقوق 
را افزایش دهند اما حق کارگر نباید پایمال شود و بیایند 
تورم را به چند سال پیش برگردانند و حقوق کارگر را 
کاهش دهند، حقوق کارگر میزان ۸ میلیون تومان به 
کجا می رسد، اجاره خانه، هزینه مدرسه فرزندان و یا 
هزینه های جاری می شود؟وی گفت: مدیران توجه 
کنند زمانی که مدیر هستید باید برای کارگر و مردم 
خدمت کنند.راستگو بر لزوم توجه به امنیت شغلی در 
جامعه کارگری تاکید و اظهار کرد: خدمت به جامعه 
کارگری یک عبادت است و کارگران خیلی مشکل 
دارند تامین اجتماعی فشار دارد اما فشار روی خودش 
را دوش به کارگران بگذارد.خاطر نشان می شود، در 
تامین  جدید  سرپرست  عنوان  به  نادری  ایرج  پایان 
اجتماعی فارس معرفی و از زحمات جلیل مرادی، مدیر 
 کل پیشین که به زودی به کسوت بازنشستگی نائل

 می آید، تجلیل شد.
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روی  تنیس  ملی پوش  ورزشی:  گروه 
میز ایران گفت: دغدغه نداشتن شغل و 
حتی مسکن، همراه من است و با پاداش 
بازی های آسیایی هانگژو هم هیچ کاری 

نمی توان انجام داد.
امیرحسین هدایی درباره ی دغدغه اشتغال 
خود بیان کرد: در سه سال گذشته همه 
را  نتایج  بهترین  تا  را کردم  تلاش خود 
امیدهای  رنکینگ  اول  نفر  من  بگیرم. 
کشورهای  بازی های  در  شدم،  جهان 
و  شدم  طلا  مدال  دو  صاحت  اسلامی 
همراه  نیز  هانگژو  آسیایی  بازی های  در 
نیما و نوشاد عالمیان مدال برنز تاریخی 
تیم را به دست آوردیم. ما تیم ژاپن را 
از  و  دارد  بودجه  یورو  میلیون  چند  که 
وجود اسپانسرهای زیادی بهره مند است، 
شکست دادیم. درخواست من این است 
انجام شده  که  کارهایی  به  توجه  با  که 
حل  من  اشتغال  مشکل  حداقل  است، 

شود.
تا  نیست  میلیاردی  قراردادمان 

مشکل مسکن نداشته باشیم
مانند  ما  قراردادهای  داد:  ادامه  او 
فوتبالیست ها، میلیاردی نیست و از طرفی 
نمی دانم باید چه کار دیگری انجام دهیم تا 
مشکل اشتغال و مسکن ما حل شود. برای 
مدال تاریخی تنیس روی میز، کمیته ملی 
المپیک ۷۵ میلیون تومان پرداخت کرد 
و ۱۲۵ میلیون تومان هم وزارت ورزش 

می  کار  چه  مبالغ  این  با  و  پردازد  می 
توان کرد؟ حتی یک ماشین معمولی هم 
نمی توان تهیه کرد. ۲۴ سالگی من دارد 
تمام می شود اما دغدغه مسکن و اشتغال 
دارم و نمی دانم چه کار دیگری باید در 
تنیس روی میز انجام  دهم تا این دغدغه 
وزیر  دارم  درخواست  شود.  برطرف  ام 
این  تا  ورود کند  این موضوع  به  ورزش 

دغدغه ما ورزشکاران برطرف شود.
دغدغه مسکن و شغل دارم

توانایی حضور  اینکه  به  اشاره  با  هدایی 
کرد:  تصریح  دارد،  را  المپیک  سه  در 

خوشحالم که مشکل اشتغال نوشاد و نیما 
عالمیان حل شده است و به نوشاد مسکن 
مهر هم داده اند اما من هنوز این دغدغه ها 
را دارم. امیدوارم کمک شود تا انگیزه ام 
حفظ شود چون با توجه به شرایط سنی ام 
می توانم علاوه بر المپیک پاریس به دو 
المپیک دیگر هم فکر کنم. رییس جمهور 
مسکن  و  اشتغال  پیگیری  برای  هم 
ورزشکاران دستور داده است. روزانه هشت 
ساعت دور از خانواده تمرین می کنم  و 
در این شرایط کار دیگری نمی توانم انجام 
دهم از این رو امیدوارم این مشکلات ما 

حل شود. تمام تمرکزم روی این است در 
وهله اول سهمیه تیمی المپیک را بگیریم 
هر چند که کار سخت است و اگر موفق 
به گرفتن سهمیه تیمی نشدیم، به دنبال 
در  تا  هستم  المپیک  انفرادی  سهمیه 

المپیک پاریس حضور داشته باشم.
نوع انتخابی المپیک به ضرر ماست

 ملی پوش تنیس روی میز ایران در مورد 
شانس ایران برای گرفتن سهمیه تیمی 
المپیک پاریس در مسابقات تیمی جهان 
تصریح کرد: کار سختی است اما تیم ما 
همانطور که همه کارشناس ها گفته اند اگر 
باشد  باشد و روز، روزمان  شرایط خوب 
اتفاقی را رقم بزنیم. نکته  می توانیم هر 
مهم این است مسابقات تیمی قهرمانی 
جهان حکم انتخابی المپیک هم دارد و 
تیم هایی مانند چین که سهمیه دارند یا 
فرانسه که به واسطه میزبانی، سهمیه دارد 
هم در این مسابقات هستند و اگر در راند 
اول به این تیم ها بخوریم و مغلوب شویم 
شانس ما برای گرفتن سهمیه می سوزد 
چون حضور آنها در بین هشت تیم اول 
تاثیری در سهمیه خودشان ندارد بلکه با 
حذف بقیه تیم ها می توانند روی شانس 
آنها برای گرفتن کسب سهمیه المپیک 
تاثیر بگذارند. امیدوارم در مسابقات بتوانیم 
سهمیه را بگیریم هرچند که کار سخت 
است و تصمیماتی که گرفته اند به ضرر ما 

است./ آتنا خلیلی

پینگ پنگ باز تاریخ ساز ایران بدون شغل و خانه! مناف هاشمی: 
پنجاه میلیارد تومان به فدراسیون ها 

کمک می کنیم
المپیک گفت:  حافظ حاجیان: دبیرکل کمیته ملی 
اولین بحث متمم بودجه برای فدراسیون ها بود، حدوداً 
پنجاه میلیارد پیش بینی کرده ایم که به فدراسیون ها 
کمک کنیم.مناف هاشمی دبیرکل کمیته ملی المپیک 
در پایان نشست هیئت اجرایی کمیته ملی المپیک 
در جمع خبرنگاران اظهار داشت: این بیست و نهمین 
جلسه هیئت اجرایی بود که بحث هایی مطرح شد. 
اولین بحث متمم بودجه برای فدراسیون ها بود. حدوداً 
پنجاه میلیارد پیش بینی کرده ایم که به فدراسیون ها 
کمک کنیم. البته ارزیابی بازی های آسیایی و رشته های 
المپیکی و شانس کسب سهمیه المپیک در آن در 
پول  این  امیدواریم  افزود:  است.وی  نظر گرفته شده 
در یکی دو ماه آینده به فدراسیون ها برای کمک به 
برگزاری اردوها و کسب سهمیه و همچنین به نوعی 
تقدیر از عملکرد آنها در بازی های آسیایی پرداخت 
شود. گزارش سالانه سال قبل تصویب شد و حسابرس 
را  کرد:گزارشی  تصریح  شد.هاشمی  مشخص  نیز 
عبدالحمید احمدی درخصوص انجمن ورزشی نویسان 
در جلسه ارائه کرد و مورد حمایت قرار گرفت و قرار 
شد حمایت مالی هم شود. قرار شد کمیته و هیئت 
اجرایی تایید کنند و حمایت از آنها شود.دبیرکل کمیته 
ملی المپیک خاطرنشان کرد: یکی دیگر از موضوعات، 
برگزاری مراسم المپیک است تا از مدال آوران ایران در 
ادوار المپیک در آن تقدیر شوند. این یک کار بزرگ 
است که برای اولین بار اتفاق می افتد و قرار است در 
این مراسم در روز 3 بهمن از صدای تختی رونمایی 
شود. بحث المپیک زمستانی را داشتیم که نظریان و 
تابع، کاروان ایران را همراهی می کنند.وی گفت: امروز 
از پاکدل بابت ریاست آکادمی تقدیر شد و همچنین 
برخی مباحث مورد ارزیابی قرار گرفت.هاشمی درباره 
اقدامات در مسیر المپیک گفت: بازی های آسیایی تازه 
تمام شده و موضوع المپیک روزانه باید جدی تر دنبال 
شود. یک کمیته مشترک با وزارت و فدراسیون هایی 
که احتمال مدال دارند، برگزار شد. بسته حمایتی در 
جلسه قبلی تصویب شده و در دستور کار است که 
حمایت بیشتری شود. تا الان در چند رشته کسب 
سهمیه المپیک قطعی شده است.وی در پاسخ به این 
سوال که آیا شانس کسب تیمی داریم؟، افزود: باید 
کمی صبر کنیم تا روسای فدراسیون ها خودشان نظر 
بدهند.دبیرکل کمیته ملی المپیک در مورد دعوت از 
نماینده ژیمناستیک در مجمع روز سه شنبه کمیته 
گفت: کمیته ای روی این موضوع این فدراسیون کار 
می کند. در چهار هفته گذشته جلسات زیادی برگزار 
باید  شود.  زودتر مشخص  هر چه  امیدواریم  و  شده 
مواضع وزارت و کمیته و مسئولان فعلی و قبلی تعدیل 

شود تا به یک نتیجه واحد برسیم.

هندبال قهرمانی بانوان جهان؛
 شکست سنگین ایران برابر 

سامورایی ها
از  دیدار  سومین  در  ایران  بانوان  هندبال  ملی  تیم  
دانمارک  در  جهان  قهرمانی  مسابقات  گروهی  دور 
پرزیدنت کاپ  راهی مرحله  ژاپن  مقابل  با شکست 
شد.تیم ملی هندبال بانوان ایران در سومین و آخرین 
دیدار مرحله مقدماتی بیست و ششمین دوره مسابقات 
قهرمانی زنان جهان مقابل ژاپن به میدان رفت و با 
شکست سنگین مقابل این تیم راهی مرحله پرزیدنت 
کاپ شد.در این بازی ملی پوشان اسیر چابکی بازیکنان 
ژاپن شدند و علاوه بر این سد دفاعی محکم ژاپن اجازه 
پیشروی و گلزنی به هندبالیست های ایران نداد تا در 
نهایت بازی با نتیجه ۴۲ بر ۱۰ به سود سامورایی ها به 
پایان برسد.آتسوکو بابا دروازه بان ژاپن چهره درخشان 
این بازی در هر دو نیمه بود که بارها سد راه گلزنی 
بازیکنان ایران شد به طوری که در نیمه اول چهار 
پنالتی بانوان هندبالیست را مهار کرد و در پایان بازی 
نیز به عنوان برترین بازیکن زمین معرفی شد.تیم ملی 
هندبال بانوان ایران با سه شکست در مرحله مقدماتی 
و ایستادن در رده چهارم راهی مرحله پرزیدنت کاپ 
 E، شد و باید در این مرحله با تیم های چهارم گروه های
G و H بازی کند.از ساعتی دیگر نیز در آخرین بازی 
این مرحله در گروه F تیم های آلمان و لهستان برای 

سرگروهی با یکدیگر مبارزه می کنند.

اجرای قوانین جدید ضددوپینگ 
وزنه برداری از ابتدای سال جدید میلادی

در  تغییراتی  وزنه برداری  بین المللی  فدراسیون 
قوانین مبارزه با دوپینگ ایجاد کرده که از ابتدای 
ژانویه ۲۰۲۴ )۱۱ دی ماه( به اجرا درخواهد آمد.

قوانین جدیدی در خصوص  تغییرات شامل  این 
نمونه گیری از ورزشکاران و مدیریت نتایج است. 
دسته بندی  برای  جدیدی  سیستم  همچنین 
و  وظایف  که  شده  معرفی  عضو  فدراسیون های 
تعهدات هر گروه در زمینه نمونه گیری و برنامه های 
 ،IWF اعلام  اساس  است.بر  متفاوت  آموزشی، 
تعهدات  بیشترین  دارای   A گروه فدراسیون های 
هستند و عمل نکردن به وظایف و قوانین می تواند 
 IWF منجر به منع حضور ورزشکاران در رویدادهای
شود.فدراسیون های گروه A موظفند حداقل دو بار 
آزمایش آنتی دوپینگ خارج از مسابقه در طول سال 
داشته باشند که توسط ستاد ملی مبارزه با دوپینگ 
هر کشور )نادو( انجام می شود.همچنین می بایست 
دوره های آموزشی الزامی را در فاصله زمانی ۶ ماه 
قبل از مسابقات قهرمانی جوانان و بزرگسالان جهان 

و بازی های المپیک، برگزار کنند.

برگزاری نشست هماهنگی بازی های 
دوستانه تیم ملی فوتسال ایران و 
روسیه با حضور رئیس فدراسیون

برگزاری دیدار  برای  مائده فرخی: نشست هماهنگی 
دوستانه تیم های ملی فوتسال ایران و روسیه برگزار 
شد.چهارمین نشست هماهنگی دو بازی دوستانه تیم 
ایران و روسیه در سالن روابط عمومی  ملی فوتسال 
رئیس  تاج  مهدی  حضور  با  فوتبال  ن  فدراسیون 
فدراسیون فوتبال، احسان اصولی عضو هیأت رییسه، 
وزارت  حوزه  مدیرکل  اسبقیان  شروین  سیدمحمد 
ورزش و سایر مسئولان فدراسیون همچون حمیسی، 
پرهیزکاری، علوی، محمدی، قاسمی، آزاد و کامیانی به 
همراه مسئولان ورزش استان فارس و شهرستان لار 
برگزار شد.در این نشست ضمن بررسی جزئیات ورود 
تیم های ملی فوتسال ایران و روسیه به شهرستان لار 
در خصوص نحوه حضور تماشاگران و سایر جزئیات 
تصمیم گیری شد که متعاقبا اعلام می شود.مهدی تاج 
ضمن تقدیر و تشکر از زحمات مسئولان استان فارس 
و شهرستان لار خواستار برگزاری هر چه دقیق برنامه 
ریزی های صورت گرفته شد.شایان ذکر است، دیدار 
دوستانه تیم های ملی فوتسال ایران و روسیه ۲۷ و ۲۸ 

آذرماه ۱۴۰۲ در شهرستان لار برگزار می شود.

درودگر از مدیرعاملی نساجی
استعفا کرد

از  بعد  نساجی  باشگاه  عامل  مدیر  شجاعی:  رحمان 
شکست تیم فوتبال این باشگاه برابر الهلال و حذف از 
لیگ قهرمانان آسیا از سمت خود استعفا کرد.صادق 
درودگر پس از شکست ۲ بر یک تیم فوتبال نساجی 
مازندران برابر الهلال عربستان و حذف از این تیم از 
لیگ قهرمانان آسیا از سمت خود استعفا کرد.در بخشی 
مازندران  نساجی  باشگاه  مدیرعامل  استعفای  متن  از 
آمده است:امروز که آخرین دیدار باشگاه را در تجربه 
رقابت های لیگ  قهرمانان آسیا پشت سرگذاشته ایم، با 
کمال احترام و بر اساس اصول مقدس مدیریت از همه 
عزیزان و دوستان همراه در داخل و بیرون باشگاه نساجی 
خداحافظی نموده و از صمیم قلب بهترین آرزوها را به 
هواداران عزیز این باشگاه تاریخی، مالک محترم باشگاه 
و همکارانم تقدیم می دارم.بدیهی است در طول دوره 
مدیریت خود به برخی خواست ها و درخواست های افراد 
مختلف بیرون از باشگاه بر اساس منافع مجموعه نساجی 
نه گفته ام و ممکن است موجب نارضایتی شان شده باشم، 
لیکن آن عزیران و دوستان ارزشمند بدانند هیچگاه برای 
حفظ خود این واکنش را نداشته و اعتقاد قلبی ام همیشه 
این است که بودن یا نبودنم فقط زمانی ارزش دارد که 
در شرایط باشگاه و مطالبات علاقمندان گرامی تاثیری 
مثبت داشته باشد.تجربه زندگی به من آموخت، گاهی با 
نبودن بهتر می توان به پیشرفت و شکوفایی یک مجموعه 

کمک نمود و امروز به روشنی به این نتیجه رسیده ام.

پرداخت حقوق ۱۵ میلیونی به 
المپیکی ها از آذر

تومان  میلیون   ۱۵ آذر  اول  از  المپیکی  ورزشکاران 
وفا، رییس  حقوق دریافت می کنند.محمود خسروی 
ملی  کمیته  سالانه  نشست  در  المپیک  ملی  کمیته 
ورزشکارانی که  به  پرداخت حقوق  مورد  در  المپیک 
المپیک گرفته اند، بیان کرد: سعی می کنیم  سهمیه 
آکادمی،  ببینیم.  بیش تر  را  ورزشکاران  دوره  این  در 
کمیته ملی المپیک و فدراسیون ممکن است در قبل 
ورزشکاران را  کم تر دیده باشند اما در هدف بندی ما 
ورزشکار اولویت است.او ادامه داد: مبلغی را به عنوان 
پایه حقوق گذاشتیم. در توکیو ۵ میلیون بود که عملا 
در حد کمک هزینه نیز نبود. در این دوره کف حقوق 
را ۱۵ میلیون گذاشتیم که از همان روز کسب سهمیه 
پرداخت می شود. بعلاوه ۵۰ میلیون تومان هم پاداش 
کسب سهمیه برای هر ورزشکار است. برای مثال اگر 
حسن یزدانی و هانیه رستمیان سهمیه بگیرند هر دو 
۱۵ میلیون کف حقوق دارند ولی سوابق یزدانی بر آن 
اضافه می شود و 3۵ میلیون می گیرد. کسب موفقیت در 
امتحانات سنجش نیز حدود ۵۰ میلیون به مبلغ اضافه 
می کند. رویدادهای پیش رو و هر مدال که در مسابقات 
مورد تایید کمیته ملی المپیک کسب شود، ۴۰ میلیون 
تومان به مبلغ حقوق اضافه می شود. حضور در تمرینات 
و رضایت مندی فدراسیون ها از نظم و انضباط و رعایت 
شئونات ملی و مذهبی نیز در حقوق تعیین شده تاثیر 
دارد. ورزشکاری که در پیش بینی نبوده اما در المپیک 
مدال بگیرد، میزان ۲۰۰ میلیون را می گیرد. مثلا فروغی 
المپیک  در  اگر  بگیرد؛  مدال  نمی کرد  فکر  کسی  را 
پاریس تکرار کند ۲۰۰ میلیون می گیرد. کادر فنی هم 
۸۰ درصد رنگ مدال را دریافت می کند و کمک مربی 
۲۵ درصد کم تر از سرمربی می گیرد. این ها پول های 
زیادی نیست.زهرا نعمتی، نماینده ورزشکاران در مجمع 
از خسروی وفا سوال کرد در صورتی که ورزشکاری دو 
ماه مانده به المپیک سهمیه گرفت، حقوق ماه های قبل 
را دریافت می کند؟ که خسروی وفا تاکید کرد: آنچه 
مصوب شده است پرداخت حقوق از اول آذر تا المپیک 
پاریس است و اگر ورزشکار سه ماه بعد از آن هم سهمیه 
بگیرد، حقوق سه ماه قبل را دریافت می کند. اما اگر 
ورزشکاری سال قبل سهمیه گرفته باشد، سال قبل را 
شامل نمی شود و برای همه ورزشکاران از همان اول آذر 

شامل می شود.

کمیته ملی المپیک عملکرد رشته ها در بازی های آسیایی 
هانگژو را در چهار گروه تقسیم بندی کرد.

در مجمع سالانه کمیته ملی المپیک که  برگزار شد، 
به چهار   بازی های آسیایی هانگژو  عملکرد رشته ها در 
گروه تقسیم بندی شد و از آن جا که هیچ رشته ای در 
این مسابقات عملکرد عالی نداشت، بنابراین گروه ها از 
خیلی خوب تقسیم بندی شدند.طبق اعلام مناف هاشمی، 

دبیرکل کمیته ملی المپیک تقسیم بندی عملکرد رشته ها 
به شرح زیر است:خیلی خوب: کشتی، والیبال، صخره 

نوردی، شطرنج، ووشو، کوراش و ژیمناستیک
و  میز  روی  تنیس  اسکیت،  کاراته،  دوومیدانی،  خوب: 

دوچرخه سواری
و  شمشیربازی  کبدی،  وزنه برداری،  تکواندو،  متوسط: 

قایقرانی

انتظار نتیجه بهتر: در گروه چهار دو تحلیل وجود داشت 
برخی معتقد بودند که آن ها ضعیف هستند اما با جمع بندی 
که با رئیس کمیته ملی المپیک داشتیم به این نتیجه 
رسیدیم که با نگاه به آینده آن ها را به عنوان رشته های دور 
از انتظار یاد کنیم. این رشته ها شامل تیروکمان، هندبال، 
بوکس، سوارکاری، تیراندازی، بسکتبال، بدمینتون، جودو، 

جوجیستو، فوتبال، تنیس، شنا و شیرجه بودند.

هیچ رشته ای در هانگژو عالی نبود!

سیده فاطمه میری: سرمربی سابق تیم 
ملی کشتی آزاد گقت: کسی که در تمام 
فدراسیون  و  کرده  کار  سنی  رده های 
است.  کاوه  محسن  دارد،  اعتماد  او  به 
فدراسیون باید گزینه مورد نظر خود را 
انتخاب می کرد که او بهترین گزینه حال 
حاضر فدراسیون و به دبیر نیز نزدیک 
است.محمد طلایی درباره تغییرات انجام 
شده در کادر فنی تیم ملی کشتی آزاد 
کاوه  گرفتن محسن  قرار  و  بزرگسالان 
به جای پژمان درستکار اظهار کرد: این 
جابجایی به دلیل اعتقادی که فدراسیون 
به کاوه دارد، بوده است. او مربی علیرضا 
دبیر بوده و یک عمر کنار هم بوده اند. 
چون اعتماد و اعتقاد به کاوه دارد او را 

جایگزین پژمان درستکار کرده است.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا باید در 
تمام رده های سنی از وجود محسن کاوه 
استفاده شود و فدراسیون به جز او فرد 

دیگری ندارد، گفت: این طور نباید باشد 
و کاوه باید مربیگری سایر رده های سنی 
را کنار بگذارد و تمام وقت خود را صرف 

بزرگسالان کند.
طلایی ادامه داد: پژمان درستکار به اندازه 
خود زحمت کشید و محسن کاوه و سایر 
کادرهای فنی نیز برای پیشرفت کشتی 
تلاش کردند و این را زمان نشان می دهد 
که چه کسی عملکرد بهتری داشته است. 
یکسری مسائل را زمان نشان می دهد و 

از الان نمی توانیم نقد کنیم.
آزاد  کشتی  ملی  تیم  سابق  سرمربی 
تصریح کرد: محسن کاوه مربی باتجربه و 
شناخته شده ای است و پژمان درستکار 
نیز به اندازه خود کار کرد و رزومه آن 
تیم  مشخص است. هر کسی در راس 
ملی بزرگسالان قرار گرفت نیتش کمک 
به تیم ملی بوده امیدوارم کاوه نیز موفق 

شود.

طلایی در پاسخ به این پرسش که آیا این 
تغییرات با توجه به زمان باقی مانده تا 
شروع المپیک ضرورت داشت یا خیر؟ 
از  باید  را  سوال  این  کرد:  خاطرنشان 
رییس فدراسیون بپرسید در این خصوص 
نمی توانم اظهارنظر کنم. علیرضا دبیر 
تمام جوانب را در نظر گرفته و همه چیز 
را رصد کرده و به این نتیجه رسیده که 
این تغییرات را انجام دهد، ضمن این که 
پژمان درستکار نیز استعفا داده و دبیر 
مجبور بوده یک گزینه جای او قرار دهد.

اطراف  در  حاضر  حال  در  افزود:  وی 
رده  تمام  در  که  کسی  فدراسیون 
های سنی کار کرده و فدراسیون به او 
اعتماد دارد محسن کاوه است. بنابراین 
فدراسیون باید گزینه مورد نظر خود را 
انتخاب می کرد که او بهترین گزینه حال 
حاضر فدراسیون و به دبیر نیز نزدیک 
است.طلایی با اشاره به شکست اکثر ملی 

پوشان از کشتی گیران روسیه در رقابت 
های لیگ اظهار کرد: باید قبول کنیم که 
از کشتی روسیه عقب هستیم و با کسی 
در این زمینه تعارف نداریم. وقتی روسیه 
با ۵ کشتی گیر حضور پیدا می کند و 
هر ۵ کشتی گیر رقابت ها را می برند 
یعنی این که اگر زمانی روسیه مسابقه ای 
برگزار کند و آن جا برویم شرایط بدتر 
نیز می شود، باید این شکست ها بررسی 
شود. در هر صورت آن چیزی که من 
احساس می کنم این است که کشتی 

ایران نسبت به روسیه عقب تر  است.
آزاد  کشتی  ملی  تیم  پیشین  مربی 
کار  کاوه  محسن  کرد:  خاطرنشان 
سنگینی را پیش رو دارد باید پای کار قرار 
بگیرد و برای مسوولیتی که قبول کرده 
باید  المپیک  تا  وقت بگذارد. همچنین 
تلاش کند این خلایی که برابر کشتی 

گیران روسیه داریم را مرتفع کند.

محمد طلایی:

کاوه نزدیک ترین آدم به علیرضا دبیر است

لیگ  در  نساجی  عملکرد  درباره  بائو 
قهرمانان آسیا گفت: به عنوان اولین سال 
حضور در آسیا تجربه بدی نبود. بازیکنان 
نساجی جوان بودند و تجربه حضور در این 

مسابقات را نداشتند.
میثم بائو بازیکن سابق نساجی مازندران 
الهلال  مقابل  تیم  این  شکست  درباره 
اظهار  اسیا  قهرمانان  لیگ  در  عربستان 
کرد: نساجی در نیمه اول نمایش خوبی 
نداشت و در همان دقایق نخست گل اول 
را دریافت کرد. در ادامه هم باز هم غافلگیر 
شد و گل دوم را هم خورد و نتوانست 

برنده از زمین خارج شود.
او ادامه داد: نساجی در اواخر نیمه دوم 
کمی بهتر ظاهر شد و به گل هم رسید. 
نام حریف  از  بازیکنان نساجی  به نظرم 
ترسیده بودند و اگر این اتفاق نمی افتاد 
چه بسا حداقل بازنده میدان نبودند. البته 

حریف هم تیم کمی نبود و آنها فصل قبل 
نایب قهرمان آسیا شده بودند.

لیگ  در  نساجی  عملکرد  درباره  بائو 

قهرمانان آسیا گفت: به عنوان اولین سال 
حضور در آسیا تجربه بدی نبود. بازیکنان 
نساجی جوان بودند و خیلی تجربه حضور 

در این مسابقات را نداشت. البته این تیم 
کمی تجربه  اگر  و  بود  بدشانس  خیلی 
داشت شاید اتفاقات بهتری برای این تیم 

می افتاد.
بازیکن سابق نساجی بیان کرد: نساجی 
نقاظ  و  شود  تقویت  فصل  نیم  در  باید 
ضعف خودش را پوشش بدهد تا بتوتند 
در نیم فصل دوم نتایج بهتری را کسب 
کند. جایگاه کنونی این تیم در لیگ برتر 
شایسته نماینده مازندران نیست و باید 
به این تیم کمک کرد به رتبه های بالای 

جدول صعود کند.
در  رحمتی  مهدی  عملکرد  درباره  او 
جوانی  مربی  رحمتی  گفت:  نساجی 
است که باید به او فرصت داد  تا بتواند 
اندیشه های خود را در این تیم پیاده کند. 
بازیکنان زیادی ابتدای فصل از نساجی 

جدا شدند و این تیم نیاز به زمان دارد.

کم تجربگی و بدشانسی علیه نساجی

لیگ جزیره خشن شده است
لیگ برتر انگلیس تاکنون و بعد از گذشت ۱۴ هفته 3۱ 
اخراجی را به ثبت رسانده است که این تعداد به اندازه همه 

فصل قبل از است.
رقابت های لیگ برتر انگلیس هفته چهاردهم خود را پشت 
سرگذاشت.تاکنون 3۱ کارت قرمز بعد از گذشت ۱۴ هفته 
به بازیکنان داده شده است. این آمار نشان می دهد که 
لیگ جزیره بسیار خشن شده است چرا که فصل قبل در 

تمام طول فصل تنها 3۱ کارت قرمز داده شد این درحالی  
است که در فصل جاری تنها بعد از گذشت ۱۴ هفته این 

تعداد کارت قرمز به ثبت رسیده است.
آخرین کارت قرمز لیگ جزیره کونور کالاگر از چلسی 
است که در دیدار برابر برایتون با کارت قرمز داور از بازی 
اخراج شد. این برای دومین بار در فصل جاری است که 
او کارت قرمز از داور دریافت می کند تا خشن ترین بازیکن 

فصل جاری هم لقب گیرد.
و اما لیورپول با ۴ کارت قرمز بیش ترین تعداد کارت قرمز 

را در فصل جاری داشته است.
به استثنای تیم های منچستر یونایتد، نیوکاسل، کریستال 
پالاس، استون ویلا و برنتفورد همه تیم های حاضر در لیگ 

جزیره بازیکن اخراجی در فصل جاری داشته اند.
در فصل جاری لیگ برتر انگلیس آرسنال بهترین عملکرد 
را داشته است به طوری که با 33 امتیاز در صدر جدول 

رده بندی قرار دارد. 
لیورپول و منچستر سیتی هم به ترتیب با 3۲ و 3۰ امتیاز 

در رده های دوم و سوم قرار دارند.
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شهرسازی  و  راه  وزارت  نقل  و  حمل  معاون 
گفت: همکاری ایران با ازبکستان و ترکمنستان، 
تحول قابل توجهی در ترانزیت از طریق کریدور 
خواهد  ایجاد  غرب  شرق  و  جنوب  شمال 
زمینه  این  در  تخصصی  نشست های  و  کرد 
به زودی برگزار می شود.به گزارش وزارت راه و 
شهرسازی، »شهریار افندی زاده«  با اشاره به 
برگزاری نشست کمیته حمل ونقل و ترانزیت 
ایران و ازبکستان که با حضور »مامانبی عمراف« 
سفیر  و  ازبکستان  حمل ونقل  وزیر  قائم مقام 
جمهوری اسلامی ایران در ازبکستان به صورت 
برخط برگزار شد، اظهار داشت: در این نشست 
حمل ونقل  وزیر  علاقه مندی  ازبک،  طرف 
از  بازدید  و  ایران  به  سفر  برای  کشور  آن 
زیرساخت های ریلی، جاده ای و بندری در آینده 
نزدیک را اعلام کرد.وی گفت: در این جلسه 

دو طرف پیرامون چگونگی همکاری جاده ای 
و ضرورت کاهش متقابل هزینه کامیون ها در 
قلمرو دو کشور به تبادل نظر پرداختند و تفاهم 
کردند تا در نخستین فرصت با بررسی جدول 
مقایسه هزینه های جاده ای در خاک دو کشور، 
اقدام  موصوف  هزینه های  کاهش  به  نسبت 
شروع  ضرورت  بررسی  افزود:  شود.افندی زاده 
متن  کردن  نهایی  برای  سه جانبه  مذاکرات 
موافقت نامه سه جانبه بین دولتی میان ازبکستان، 
ترکمنستان و ایران، از دیگر موضوعاتی بود که 
گرفت.وی  قرار  بررسی  مورد  نشست  این  در 
ضمن اعلام اینکه نظرات اصلاحی در مورد متن 
موافقت نامه در شهریور ماه سال جاری به  طرف 
ازبکی ارسال شده است، گفت: دو طرف برای 
برگزاری جلسات سه جانبه برای نهایی سازی 
متن و برنامه ریزی برای پاراف و امضای آن 

وزیر  حمل ونقل  کردند.معاون  آمادگی  اعلام 
درباره  طرف  دو  ادامه داد:  شهرسازی  و  راه 
راهکارهای توسعه کریدورهای حمل ونقل چین، 
قزاقستان، ازبکستان، ترکمنستان، ایران، ترکیه 
ازبکستان، ترکمنستان،  و کریدور حمل ونقل 
ایران، هند و همچنین کریدور حمل ونقل بین 
المللی ازبکستان، افغانستان، ایران به گفت وگو 
نشست  این  در  گفت:  زاده  پرداختند.افندی 
نامه  تفاهم  امضای  از  اعلام خرسندی  ضمن 
ایجاد این کریدور چین به اروپا از مسیر ایران 
در حاشیه اجلاس وزرای اکو در تاشکند، اعلام 
شد که همه زیرساخت های ریلی، جاده ای و 
ترکیبی در ایران آماده هستند تا برای انتقال 
طرف ها  و  کنند  اقدام  کریدورها  این  در  بار 
تصمیم گرفتند تا در نخستین گام هماهنگی 
 لازم برای ارسال بار آزمایشی از این مسیر را 

بر  طرف ها  اعلام کرد:  کنند.وی  ریزی  برنامه 
ضرورت توسعه همکاری های ازبکستان و ایران 
در زمینه ناوبری و حمل ونقل هوایی و همچنین 
افزایش تعداد پروازهای هفتگی تا سقف توافق 
شده قبلی نیز تفاهم کردند.این مقام مسوول 
و  ریلی  حمل ونقل  توسعه  راهکارهای  گفت: 
ایجاد امکان تردد ناوگان ریلی ایران به خاک 
اعمال  ضرورت  مساله  همچنین  و  ازبکستان 
متقابل تخفیف های تعرفه ای در بخش ریلی، 
از دیگر موضوعاتی بود که طرف ها در خصوص 
آن به تبادل نظر پرداختند.افندی زاده اضافه کرد: 
پیش بینی می شود با سفر آتی وزیر حمل ونقل 
ازبکستان به ایران و بازدید از زیرساخت ها و 
راه و شهرسازی،  وزیر  با  برگزاری جلسه وی 
بتوان فصل نوینی را برای ارتقای همکاری دو 

کشور در زمینه حمل ونقل رقم زد.

معاونوزیرراهوشهرسازیعنوانکرد:

تحول در کریدورهای ترانزیتی شمال- جنوب و 
شرق- غرب با همکاری ایــران، ازبکستان و ترکمنستان

رئیسسازمانبرنامهوبودجه:
سقفمعافیتمالیاتیحقوقبگیرانبه
۱۲میلیونتوماندرماهافزایشیافت

 رئیس سازمان برنامه و بودجه از افزایش سقف معافیت 
مالیاتی کارکنان، کارمندان و اصناف و مشاغل در لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۳ خبر داد و اعلام کرد: سقف معافیت 
مالیاتی حقوق بگیران در لایحه بودجه به ۱۴۴ میلیون 
تومان در سال رسید.داود منظور در صفحه شخصی 
بودجه  لایحه  در  نوشت:  مجازی  فضای  در  خودش 
۱۴۰۳، سقف معافیت مالیاتی حقوق بگیران به ۱۴۴ 
میلیون تومان در سال و سقف معافیت مالیاتی مشاغل با 
افزایش ۵۵ درصدی به ۷۵ میلیون تومان در سال رسید.

وی افزود: این رقم در خصوص درآمد اجاره مستغلات 
۵۷ میلیون تومان در سال می باشد.

 مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی بر لزوم ثبت نام 
برای  )سدف(  نفتی  فرآورده های  دریافت  سامانه  در  متقاضیان 
دریافت گاز مایع تأکید کرد.به گزارش شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی ایران، »جعفر سالاری نسب« در این زمینه گفت: 
گاز مایع )ال پی جی( به قیمت یارانه ای در حال توزیع است، اما 
همه متقاضیانی که نیازمند دریافت گاز مایع برای مصارف خانگی 
یا مشاغل خرد هستند باید در سامانه دریافت فرآورده های نفتی 
ثبت نام و از طریق این بستر الکترونیکی سوخت موردنیاز خود را 
دریافت کنند.وی افزود: دولت تلاش می کند فرآورده یارانه ای را به 
دست مردم به عنوان مصرف کننده اصلی برساند و از شبکه خارج 
نشود، بنابراین تلاش شده است تا انواع فرآورده با قیمت یارانه ای 
به منظور شفافیت بیشتر از طریق بسترهای اینترنتی توزیع شود.

این مقام مسوول خاطرنشان کرد: دولت همچنین سوخت را به نرخ 
یارانه ای تحویل نیروگاه ها می دهد تا برق با نرخ یارانه ای تحویل مردم 
شود، بنابراین همه تلاش دولت این است که مردم در بحث سوخت 
مشکلی نداشته باشند و فرآورده ای که نیاز دارند، در اختیار آنها 
قرار گیرد.مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی تأکید 
کرد: ماهیت شکل گیری سامانه سدف نیز که زیرساخت های آن 

در سال های گذشته آماده و تکمیل شده، همین امر بوده است تا 
متقاضیان واقعی گاز مایع را که به گاز شهری دسترسی ندارند، 
این  اختیار  در  این طریق  از  یارانه ای  و سوخت  کرده  شناسایی 
افراد قرار گیرد.سالاری نسب تصریح کرد: کارتخوان ها را حتی به 
روستاهای سخت گذر نیز ارسال کردیم و پرداخت قیمت گاز مایع 
از این طریق انجام می شود؛ نفت سفید نیز به همین منوال از طریق 
فروشندگی ها و با قیمت یارانه ای در اختیار مصرف کنندگان قرار 
می گیرد.وی افزود: توزیع الکترونیکی گاز مایع را از حدود یک سال 
گذشته آغاز کرده ایم و سیستان و بلوچستان بیشترین نیاز را داشت 
که در این استان ۱۰۰ درصد ثبت نام انجام شده است و حتی عشایر 
نیز ثبت نام کرده اند، اما برخی مصارف مربوط به کسب وکارهای خرد 
است که سازمان صنعت، معدن و تجارت )صمت( متولی شناسایی 
این مشاغل است و باید احراز هویت آنها انجام شود و با تأیید سازمان 
صمت استان، گاز مایع در اختیار این مصرف کنندگان نیز قرار خواهد 
گرفت.مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی بیان داشت: 
به نظر می رسد کمتر از ۱۰ درصد نیاز گاز مایع کشور مربوط به 
نیازهای غیریارانه ای باشد که تلاش می کنیم آن را هم از طریق 
سدف توزیع کنیم.سالاری نسب  تأکید کرد: این شرکت تنها وظیفه 

توزیع  گاز مایع را به عهده دارد و قیمت گذاری و نظارت بر نحوه 
توزیع به عهده وزارت صنعت، معدن و تجارت )صمت( و ستاد تنظیم 
بازار است.وی تصریح کرد: شرکت های موزع نیز زیرمجموعه وزارت 
صمت تعریف شده اند که باید از همان مسیر، بر چگونگی توزیع گاز 
مایع با نرخ یارانه ای هر کپسول ۲۷ هزار و ۹۰۰ تومان بر آنها نظارت 
شود.مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی افزود: هدف از 
مصوبه مجلس و دستورعمل دولت ایجاد شفافیت در روند عرضه 
سوخت است که در این باره شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی به 
تعهدهای خود به صورت کامل عمل کرده و سیستم بانکی نیز آماده 
است با عرضه صددرصدی گاز مایع کشور به صورت الکترونیک،  روند 
شفافیت در عرضه فرآورده را تسهیل کند.سالاری نسب  تأکید کرد: 
خانوارهایی که به گاز شهری دسترسی دارند، شامل دریافت گاز مایع 
یارانه ای نمی شوند، اما باز هم دولت در این باره نیز تسهیلاتی در نظر 
گرفته و وزارت صمت نیز صحت ادعای مشاغل خرد را بررسی و 
تأیید می کند.وی تصریح کرد: هیچ کمبودی وجود ندارد و اولویت 
اصلی تامین نیاز مردم است و به هر مقدار شرکت های توزیع کننده 
گاز مایع بخواهند، تحویل خواهد شد، اما باز هم تأکید می کنیم که 

توزیع تنها در بستر سدف انجام خواهد شد.

مدیرعاملشرکتملیپخشفرآوردههاینفتی:

متقاضیانگازمایعیارانهایدرسامانهدریافتفرآوردههاینفتیثبتنامکنند

معاونوزیرنیرو:
هوشمندسازیشبکهبرای

منطقیکردنمصرفضروریاست
 معاون امور برق و انرژی وزارت نیرو گفت: هوشمندسازی 
شبکه برق با هدف منطقی کردن مصرف انرژی، ضروری 
است.»همایون حائری« در مراسم افتتاح سیزدهمین 
کنفرانس بین المللی شبکه های هوشمند انرژی افزود: 
مدیریت بهینه مصرف و کاهش مصرف از جمله اقدام 
تحقق  بهتر  شبکه  هوشمندسازی  با  که  است  هایی 
برق  به رشد هفت درصدی مصرف  یافت.وی  خواهد 
در سال گذشته اشاره کرد و آن را بسیار بالا توصیف 
کرد که باید اصلاح شود.معاون وزیر نیرو، هوشمندسازی 
را همچنین ساده سازی پیچیدگی های شبکه دانست 
و ادامه داد: شبکه برق ایران روز به روز درحال توسعه 
است که این توسعه، پیچیدگی زیادی به همراه دارد.

حائری خاطرنشان کرد: هوشمندسازی کمک خواهد کرد 
تا این پیجیدگی ها ساده شده و رسیدگی به آن بهتر 
ممکن شود. سیزدهمین کنفرانس بین المللی شبکه های 
هوشمند انرژی با هدف بررسی آخرین یافته های روز 
جهانی در شبکه های قدرت به مدت ۲ روز به فعالیت 
های  شبکه  هوشمندسازی  برای  پردازد.تلاش  می 
قدرت، یکی از محورهای این کنفرانس است.همزمان 
دستاوردهای  ترین  تازه  از  نمایشگاهی  کنفرانس،  با 
متخصصان صنعت برق به نماش در آمده است.برگزاری 
رویداد فناورانه در صنعت برق یکی دیگر از برنامه های 
جانبی و توسعه زیست بوم فنآوری صنعت برق از دیگر 

اهداف برگزاری کنفرانس است.

عدمتناسبمصرفگازباروند
کاهشدما

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران ضمن تشریح اولویت 
نخست این شرکت، تأکید کرد که شرکت های گاز 
استانی به ویژه در زمستان باید ملی فکر کنند و تصمیم 
بگیرند.به گزارش شرکت ملی گاز ایران، مجید چگنی 
با مدیران عامل شرکت های  در نشست هم اندیشی 
به صورت  که  زمستانی  آمادگی  درباره  استانی  گاز 
ویدئوکنفرانس و با حضور مدیران ارشد شرکت در 
سالن کنفرانس شهید رجایی ستاد برگزار شد، گفت: 
زمستان پیش رو احتمال پیشی گرفتن مصرف بر 
تولید گاز وجود دارد و لازم است با همدلی و همیاری 
و تلاش مضاعف، کاری کنیم تا در حفظ جریان پایدار 
گاز در کشور که اولویت نخست شرکت ملی گاز ایران 
است، خللی وارد نشود.وی با بیان اینکه شرکت های 
گاز استانی باید به صورت ملی فکر کنند و تصمیم 
بگیرند، زیرا منافع ملی و خدمت به مردم در اولویت 
فعالیت های ماست، افزود: بنابراین با توجه به اینکه 
شرکت ملی گاز شرکتی عملیاتی است، همه تلاش 
برای فصل سرد باید این باشد که جریان گاز حتی در 
دورترین نقاط کشور نیز دچار اختلال نشود.معاون وزیر 
نفت ادامه داد: امسال با توجه به درس آموزه های سال 
۱۴۰۱ و اقدام های مؤثری که در این زمینه انجام شده، 
شرایط بهتری برای ورود به زمستان پیش رو انتظار 
می رود، ضمن آنکه تلاش ما، برخورداری حداکثری 
صنایع، بخش های تجاری، صنعتی و خانگی کشور از 
گاز طبیعی در همه فصل های سال است.چگنی تکمیل 
پروژه خط انتقال گاز محمدیه - قم - پارچین و احداث 
ایستگاه تقویت فشار گاز آرادان را ازجمله اقدام های 
مؤثر دانست و توضیح داد: افزایش ذخیره سازی گاز 
در مخزن شوریجه، اجرای پروژه خط لوله انتقال گاز 
تربت   - دیزباد  پروژه  و  نهبندان   - دوراهی دشتک 
حیدریه با هدف تقویت شبکه گاز شرق کشور طراحی 
ما  برای  را  امسال  زمستان  از  عبور  تا  اجرا شدند  و 
تسهیل کنند.وی یکی دیگر از موارد بسیار مهم در این 
زمینه را بحث کنترل مصرف و نظارت و بازرسی خواند 
و گفت: اقدام ها در این حوزه مطابق تکالیف ابلاغی 
باید انجام شود؛ ضمن آنکه از طریق تشکیل تیم های 
بازرسی، شرایط گرمایش سازمان ها، نهادها و … پایش 
و پرمصرف ها و بدمصرف ها شناسایی شوند و در صورت 

رعایت نکردن مقررات، اخطار لازم به آنها داده شود.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران ارتباط با مسئولان 
بسیار حائز  استانی  برای شرکت های گاز  را  استانی 
اهمیت خواند و تصریح کرد: هماهنگی با استانداران 
و مسئولان محلی، اطلاع رسانی و همکاری مطلوب 
با رسانه ها در زمینه مدیریت مصرف به ویژه در بخش 
خانگی، سبب می شود خدمت رسانی با سهولت و روند 
مناسب تری انجام شود.مسلم رحمانی، مدیر هماهنگی 
امور گازرسانی شرکت ملی گاز ایران نیز در این نشست 
درباره  ابلاغی  دستورعمل های  اجرای  کرد:  اظهار 
مدیریت مصرف برای همه بخش های مصرف کننده 
گاز طبیعی، تأثیر بسزایی در عبور موفق از زمستان 
پارسال داشت.وی ادامه داد: با وجود آنکه طی دو هفته 
گذشته، برخی استان ها در شمال غرب کشور کاهش 
دمای قابل توجهی داشتند، اما روند افزایش مصرف، 
به هیچ وجه متناسب با کاهش دما نبوده، بلکه بیشتر 
از حد معمول بوده است.مدیر هماهنگی امور گازرسانی 
شرکت ملی گاز ایران با بیان اینکه در بخش تجاری 
همچنان روند مصرف، افزایشی است، گفت: با توجه 
به رشد مصرف باید تمهیدهای ویژه ای برای حفظ 
لحاظ  رو  پیش  سرد  فصل  در  گاز  جریان  پایداری 
کنیم؛ بر همین اساس، طرح پایش اداره ها و واحدهای 
تجاری، امسال هم آغاز شده و لازم است شرکت های 
گاز استانی در این باره، اطلاع رسانی دقیق و به موقع 
داشته باشند.رحمانی اطلاع رسانی به مردم و مشترکان 
درباره مدیریت مصرف و تعرفه های جدید گاز را یکی 

از مهم ترین نکاتی دانست که نباید از آن غافل شد.
وی افزود: همه تلاش شرکت ملی گاز ایران این است 
که تولید گاز طبیعی شرایط مطلوبی داشته باشد؛ 
هرچند صرفه جویی و مدیریت مصرف نیز باید مدنظر 
باشد، زیرا در شرایط اوج مصرف گاز در سال ۱۴۰۱ 
روزانه حدود ۸۵۰ میلیون مترمکعب گاز تولید و در 
خطوط تغذیه می شد که همه گاز تولیدی به مصرف 
می رسید.مدیر هماهنگی امور گازرسانی شرکت ملی 
گاز ایران تأکید کرد: برای مدیریت در شرایط مختلف، 
برنامه های منسجم گذشته را مرور و نقاط آسیب پذیر 
را به دقت واکاوی کنید، ضمن آنکه ما نیز برای عبور از 
شرایط اضطراری، برنامه هایی را تدوین کرده ایم، اگرچه 
بومی سازی همه برنامه ها منطبق با شرایط استان ها، 
امری ضروری به نظر می رسد.سعید عقلی، سرپرست 
مدیریت دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران هم در 
سخنانی بیان کرد: همه برنامه ها را با توجه به وضع 
مصرف به گونه ای تنظیم کرده ایم تا ذخایر خوبی در 
مخازن، خطوط انتقال و … داشته باشیم، اما هفته 
گذشته، تغییر ناگهانی دما نشان داد باز هم پایش مراکز 
تجاری و نظارت بر مدیریت مصرف، پاشنه آشیل ما 
در این بخش بوده است.وی تأکید کرد: با برنامه ریزی 
دقیق و گازرسانی مضاعف به نیروگاه ها در دوره گرم 
توانستیم ذخیره خوبی برای سوخت دوم در  سال، 
این بخش ایجاد کنیم.سرپرست مدیریت دیسپچینگ 
شرکت ملی گاز ایران حفظ پایدار جریان گاز بخش 
خانگی را اولویت این شرکت در زمستان دانست و با 
بیان اینکه گذر آرام و بی دغدغه از زمستان، مستلزم 
مدیریت مصرف گاز طبیعی خواهد بود، تصریح کرد: 
همان طور که می دانیم، تأمین گاز طبیعی در فصل های 
سرد سال در گرو رعایت مصرف بهینه گاز است که 
با مدیریت مصرف گاز به ویژه در بخش خانگی، بهتر 

می توانیم به آن دست یابیم.

دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
پروژه سرمایه گذاری در  ضمن معرفی ۱۰۰۰ 
مناطق آزاد به ارزش ۲۰ میلیارد یورو، گفت: 
آزاد  به مناطق  نو  به دنبال واردات خودروهای 
هستیم و وزارت صمت نیز موافقت کرده است. 
دولت سال گذشته واردات خودروهای هیبریدی 
و برقی به مناطق آزاد را مصوب کرد، درحالی 
وارد  هم  عادی  خودروهای  داشتیم  توقع  که 
شوند که در این زمینه به دنبال اخذ موافقت 
دولت و وزارت صمت هستیم.حجت عبدالملکی 
و  سرمایه گذاران  از  تجلیل  آیین  حاشیه  در 
از  رونمایی  و  آزاد  مناطق  برتر  صادرکنندگان 
و  آزاد  مناطق  در  سرمایه گذاری  بسته  هزار 
اقتصادی در دومین نمایشگاه تخصصی  ویژه 
موضوع  درباره  خبرنگاران  جمع  در  اوراسیا، 
واردات خودرو گفت: موضوع واردات خودروهای 
کارکرده از مناطق آزاد به سرزمین اصلی، واردات 
خودروهای کارکرده از خارج از کشور به مناطق 
آزاد و دیگری واردات خودروهای نو از خارج از 
کشور به مناطق آزاد را داریم که با همه آنها 
موافقیم. در زمینه واردات خودروهای مناطق 
آزاد به سرزمین اصلی، دولت اقدامات لازم را 
انجام داده  و در مرحله آیین نامه سازی و اجرای 
خودروهای  واردات  برای  هستیم.  برنامه ها 
کارکرده هم مصوبه گرفتیم. وی ادامه داد: مساله 
مناطق  به  نو  خودروهای  واردات  اکنون  مهم  
مصوب  گذشته  سال  دولت  آنچه  است.  آزاد 
کرد، مشکل ما را حل نکرد. ما به دنبال واردات 
خودروهای نو به مناطق آزاد هستیم، اما سال 
گذشته برای مناطق آزاد مصوب شد که صرفا 
خودروهای هیبریدی و برقی وارد شود، درحالی 
که ما توقع مان این بود که خودروهای عادی 

آزاد  مناطق  عالی  وارد شوند.دبیر شورای  هم 
و ویژه اقتصادی افزود: در این زمینه همچنان 
به دنبال این هستیم که بتوانیم موافقت دولت 
و وزارت صمت را برای واردات خودروهای نو 
بگیریم، البته وزارت صمت اعلام کرده که با این 
موضوع موافقت خواهد کرد و اکنون در حال 
پیگیری های نهایی هستیم تا این موضوع در 

هیئت وزیران تصویب شود.
معرفی۱۰۰۰پروژهسرمایهگذاریدر

مناطقآزاد
بر  کرد:  اظهار  مراسم  این  در  همچنین  وی 
در  ماموریت  شش  بالادستی،  استاد  اساس 
می شود  دنبال  اقتصادی  ویژه  و  آزاد  مناطق 
که شامل جهش تولید، جهش صادرات، انتقال 
فناوری، تامین نیازهای اساسی کشور ، تامین 
آبادانی  و  عمران  و  کشور  از  خارجی  از  مالی 
مناطق آزاد است.وی ادامه داد: این سیاست ها 
در قوانین چگونگی اداره مناطق آزاد و ویژه و 
اساسنامه های ساماندهی مناطق آزاد، به عهده 
این مناطق گذشته شده و مقرر شد به عنوان 
قطب ها پیشرفت اقتصادی کشور فعالیت کنند. 
ارتباطات  مورد  چهار  ماموریت،  شش  این  از 
بین المللی را می طلبند، کما اینکه اکنون  مناطق 
آزاد، تیم ملی اقتصاد بین المللی کشور هستند و 
بیش از یک سوم از صادرات غیرنفتی کل کشور 
از مبدا مناطق آزاد انجام شده است و در حوزه 
ترانزیت هم جمهوری اسلامی ایران یک مزیت 
مطلق دارد و بیش از ۷۰ درصد ترانزیت کشور 
ما از مبادی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی اتفاق 
آزاد و ویژه  می افتد.دبیر شورای عالی مناطق 
اقتصادی با بیان اینکه مناطق آزاد ایران هنوز 
شناخته   بین الملل  سطح  در  باید  که  آنطور 

شده نیستند، افزود: از این رو از ابتدای امسال 
طراحی  پروژه  یک  دادیم،  ترتیب  پروژه  دو 
اینکه  بسته های  سرمایه گذاری است. ما برای 
بتوانیم خود را به سرمایه گذاران خارجی و ایرانی 
بشناسانیم، به ابزاری برای معرفی مناطق آزاد 
نیاز داریم و مهم ترین ابزاری که ما در مشورت با 
همکاران در مناطق به نتیجه رسیدیم، بسته های 
اگر  داد:  ادامه  سرمایه گذاری است.عبدالملکی 
سرمایه گذاری  فرصت های  و  زمین ها  از  قبلا 
صحبت می کردیم، اکنون یک قدم جلو رفتیم 
می کنیم؛  معرفی  پروژه  سرمایه گذاران  به  و 
هزار پروژه به ارزش۲۰ میلیارد یورو. هریک از 
این پروژه ها مطالعات اقتصادی اش انجام شده 
دارد،  را  لازم  سودآوری  که  می دهد  نشان  و 
زیرساخت هایش مهیا شده و مجوزهای آن هم 

صادر شده است.
تقاضایسرمایهگذاری۴۳۰هزارمیلیارد

تومانیدر۷منطقهآزاد
چهارمین  در  رو  این  از  کرد:  خاطرنشان  وی 
سرمایه گذاری  جدید  بسته های  معرفی  دور 
امسال، ۱۵۰ بسته به ارزش ۲۵۰ هزار میلیارد 
تومان رونمایی می شود که مجموع بسته های 
سرمایه گذاری را به ۱۰۰۰ پروژه به مبلغ ۹۰۰ 
یورو  میلیارد  معادل ۲۰  تومان  میلیارد  هزار 
می رساند.دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی با بیان اینکه بسته های سرمایه گذاری 
در سایت مناطق آزاد برای سرمایه گذاران قابل 
مشاهده است که بتوانند بسته مورد نظر خود 
ندارد  ضرورتی  البته  افزود:  کنند،  انتخاب  را 
سرمایه گذاران خود را به این بسته ها محدود 
پیشنهاد  می توانند  هم  خودشان  و  کنند 
تا کنون  ابتدای سال  از  سرمایه گذاری دهند. 

۴۳۰ هزار میلیارد تومان تقاضای سرمایه گذاری 
 ۱۴۰۰ با  شده  ارسال  آزاد  منطقه  هفت  به 
پروژه که ۱۷۰ پروژه از آن ها بر اساس همین 
طی  درحال  و  بوده  سرمایه گذاری  بسته های 

مراحل مختلف است.
تحققسرمایهگذاری۳۷هزارمیلیارد

تومانیدر۷ماههامسال
ماه،  آبان  تا  سال  ابتدای  از  او،  گفته  به 
تومانی  میلیارد  هزار   ۳۷ سرمایه گذاری 
یکی از  در  است.حضور  شده  محقق  هم 
بزرگ ترین رویدادهای سرمایه گذاری جهان در 
هندعبدالملکی با بیان اینکه اکنون در ماه های 
و  تحقق سرمایه گذاری  زمینه  باید  باقی مانده 
کنیم،  فراهم  قرارداد  به  را  فرآیندها  تکمیل 
گفت: در سال ۱۴۰۲ با جهش سرمایه گذاری 
در مناطق آزاد روبرو هستیم که بخشی به دلیل 
در  حضور  و  سرمایه گذاری  بسته های  همین 
است.  خارجی  و  داخلی  مختلف  رویدادهای 
پیش از این ما چهار رویداد داخلی و پنج رویداد 
بین المللی در کشورهای عراق، ارمنستان روسیه 
و چین داشتیم و به زودی در یکی از بزرگ ترین 
هند  در  جهان  در  سرمایه گذاری  رویدادهای 
حضور پیدا خواهیم کرد.وی با بیان اینکه جایگاه 
افزایش  ایران در حال  بین المللی مناطق آزاد 
نقاط  به عنوان  را  آزاد  مناطق  ما  گفت:  است، 
با سازمان هان بین المللی  ارتباط کشور  اصلی 
در نظر گرفتیم. در ابتدای سال موضوع »مناطق 
آزاد، بهشت سرمایه گذاری« را مطرح کردیم، 
از  بهتری  سهولت کسب وکار  چراکه شاخص 
کشورهای  دیگر  و  کشور  مناطق  از  بسیاری 
جهان دارد که باعث اقبال جدید و فزاینده به 

سرمایه گذاری در این مناطق شده است.

دبیرشورایعالیمناطقآزادخبرداد:

موافقتوزارتصمتباوارداتخودروهاینوبهمناطقآزاد

مشاور رئیس سازمان بورس در امور سهام عدالت اعلام 
کرد: برای دریافت تمامی خدمات مربوط به سهام عدالت 
از جمله سود، انتقال سهام متوفیان به وراث و برگزاری 
به  نیازی  استانی  سرمایه گذاری  شرکت های  مجامع 

پرداخت هیچ گونه وجهی به مراجع مربوطه نیست.
مهدی حاجی وند در خصوص موضوعات مرتبط با سهام 

عدالت تاکید کرد: حتماً دارندگان سهام عدالت خبرهای 
رسمی را از مبادی رسمی و به ویژه رادیو و تلویزیون 

پیگیری و جستجو کنند.
وی افزود: برای دریافت تمامی خدمات مربوط به سهام 
عدالت از جمله سود، انتقال سهام متوفیان به وراث و 
برگزاری مجامع شرکت های سرمایه گذاری استانی نیازی 

به پرداخت هیچ گونه وجهی به مراجع مربوطه نیست.
شرکت های  مجامع  کرد:  خاطرنشان  حاجی وند 
صورت  به  فعلاً  عدالت  سهام  استانی  سرمایه گذاری 
آزمایشی در دو استان زنجان و خراسان شمالی برگزار 
می شود و سایر استان ها نیز از سال آینده مجامع خود را 

آغاز می کنند.

مشاوررئیسسازمانبورس:

همه خدمات مربوط به سهام عدالت رایگان است

زمانقطعیواریزسودسهامعدالت
اعلامشد

*رقمدقیقسودبرگههاچقدراست؟!
رئیس سازمان بورس با بیان اینکه مرحله اول سود سهام 
عدالت تا پایان آذر ماه و شب یلدا به حساب سهامداران 
واریز می شود، گفت: برخی شرکت ها هنوز سود را واریز 
نکردند که موظف اند در روزهای آتی این کار را انجام 
دهند.مجید عشقی با حضور در برنامه تلویزیونی، درباره 
شرایط و نحوه پرداخت سود سهام عدالت اظهار کرد: 
مرحله اول سود سهام عدالت تا پایان آذر ماه و شب 
یلدا واریز خواهد شد.وی با بیان اینکه برخی شرکت ها 
بین ۳۶  از  افزود:  نکردند،  واریز  را  مجامع  هنوز سود 
شرکت که باید سود سهام عدالت را پرداخت کنند، ۶ 
شرکت تا کنون این سود را هنوز پرداخت نکردند که 
موظف هستند در روزهای آتی این کار را انجام دهند.

رئیس سازمان بورس ادامه داد: شرکت های »گروه مپنا، 
فجر انرژی خلیج فارس، پالایش نفت بندرعباس، فولاد 
آلیاژی ایران، معدنی و صنعتی گل گهر و پارس سویچ« 
هیچ مبلغی را برای سود سهام عدالت پرداخت نکرده اند.

عشقی تاکید کرد: این شرکت ها در صورتی که هر چه 
سریع تر سود را واریز نکنند، جریمه می شوند که در مرحله 
اول به کمیته اخلاقات فراخونده خواهند شد و اگر باز هم 
واریز نکنند از طریق قضایی وارد می شوند.وی با بیان 
اینکه مرحله دوم سود سهام عدالت تا پایان سال واریز 
می شود، گفت: این سود با دوره های مختلف متفاوت 
است و دارندگان سهام عدالت سهام های مختلفی دارند. 
افرادی که سهام یک میلیون تومانی دارند در این مرحله 
یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان سود دریافت می کنند.

رئیس سازمان بورس تصریح کرد: افرادی که برگه سهام 
۴۰۰ یا ۵۰۰ هزار تومانی دارند، سود ۶۰۰ هزار تومانی 

به حساب آنها اریز می شود.

تکلیفیارانهمعیشتیسال۱۴۰۳
مشخصشد

مجلس تکلیف یارانه معیشتی سال ۱۴۰۳ را مشخص کرد.
قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی، در گفت وگوی 
»رفاه  برای  توسعه  هفتم  برنامۀ  در  گفت:  تلویزیونی 
همگانیِ« سه دهک پایین جامعه، چه بازنشسته باشند 
و چه در هر جای کشور خدمت کنند، براساس آزمون 
همۀ  همین طور  کرد.  خواهند  دریافت  کالابرگ  وسع 
ایرانیان بیمه خواهند شد.سازوکار کالابرگ الکترونیکی 
نیز با کوپن های دهۀ شصت در دوران جنگ، که تحت 
عنوان دفترچۀ بسیج اقتصادی به مردم پرداخت می شد، 
متفاوت است. باید توجه کنیم که داریم یک یارانه ارزی 
و یک یارانه ریالی به کالاهای اساسی در کشور می دهیم. 
یعنی دقیقاً ارز می دهیم و ذرت، سویا، گندم و شکر وارد 
می کنیم. این جدا از یارانه انرژی است که می پردازیم. در 
کل این یارانه را یا باید در ابتدای زنجیره به تولیدکننده 
پرداخت کنیم یا در انتهای زنجیره به مصرف کننده. لذا ما 
معتقدیم یارانه باید به مصرف کننده پرداخت شود. برنامه 
هفتم توسعه برنامه پنج ساله توسعه اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی نظام جمهوری اسلامی ایران است که از ابتدای 

سال ۱۴۰۳ تا پایان سال ۱۴۰۷ اجرا خواهد شد.

آگهی مفقودی

خودرو سواری رانا پلاس تیپRUNNA PLUS TU۵  به شماره موتور ۱۷۲B۰۰۵۹۵۵۰ و شماره شاسی NAAU۰۱FE۵LT۲۶۰۱۰۸ مدل 
۱۳۹۹ به رنگ سفید به شماره انتظامی ایران ۶۲-۴۹۲ ط ۳۳ بنام آقای رضا زارع به کدملی ۲۰۹۲۲۵۴۶۱۵ مفقود و ازدرجه اعتبار ساقط می باشد .



 تلفن سازمان آگهی ها
011-33304401-3    011-33300231-3 

صاحب امتیاز:شرکت وارش          مدیر مسئول: لیلا وریجی

دفتر ساری:خیابان قارن-کوچه قارن 6-ساختمان وارش

روزنامه صبح ایران 

روابط عمومی و سازمان آگهی ها :  011-33300231-3

تلفکس:011-33304401-3      
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عکس: سکینه سلیمی

پارک جنگلی ناهارخوران گرگان
یکی از جاذبه های دیدنی شهرستان گرگان، منطقه جنگلی ناهارخوران است.جنگل ناهارخوران در 
نزدیکی گرگان و در فاصله هشت کیلومتری آن قرار دارد و از تفرجگاه های محبوب این شهر به شمار 
می رود.ناهارخوران از جمله جنگل های هیرکانی شمال کشور است که قدمت آن به 40 میلیون سال 

می رسد.

سالانه غذای 9 میلیون نفر را دور می ریزیم

 ارزیابی کیفی برای مناقصه عمومی
مناقصه شماره 164-01-41819 خرید یك 
دستگاه شاسي کامیون 8 تن با کاربري کفي 

جرثقیل دار ساخت )تولید(  داخل کشور

شرکت ملي گاز ایران
شرکت پالایش گاز 

شهید هاشمي نژاد ) خانگیران (
 ) سهامي خاص (

1-  نوع مناقصه : يك مرحله ای داراي ارزيابي كيفي )مناقصه عمومي غيريكپارچه(
 2- نوع فراخوان : عمومی .

3 – نام ونشاني مناقصه گذار : شركت پالايش گاز شهيد هاشمي نژاد )SGPC( به آدرس : مشهد، خيابان 
آبكوه، نبش دانشسراي شمالي، شماره 255، شركت پالايش گاز شهيد هاشمی نژاد– دبيرخانه كميسيون 

مناقصات. 
- تلفن مسوول کمیسیون مناقصات و کمیته فنی بازرگانی: 37288016 -051

- تلفن دبیر کمیسیون مناقصات: 051-37285045 
- نمابر کمیسیون مناقصات و کمیته فنی بازرگانی:  051-37285024

4- نوع و مبلغ تضمین: تضمين هاي اعلام شده در آيين نامه تضمين براي معاملات دولتي به مبلغ 
1,000,000,000 ريال ) يك ميليارد ريال ( .  )لازم به ذكر است در اين مرحله نيازی به اخذ و ارايه تضمين 

نمی باشد.(
 5- نحوه و مهلت دریافت اسناد : متقاضيان مي توانند تا ساعت 19  مورخ 1402/09/25 ، نسبت 
به دريافت اسناد مناقصه از طـــريق سامـــانه تداركات الكترونيكــی دولــت )ســامانه ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir  و با شماره فراخوان 2002092134000125   در سامانه اقدام نمايند. لازم به ذكر 

است تمامی مراحل برگزاری مناقصه از طريق سامانه مذكور انجام خواهد شد.
6- آخرین مهلت تحویل استعلام ارزیابي کیفي تکمیل شده: متقاضيان بعد از دريافت اسناد 

مناقصه از سامانه مذكور 
مي بايست حداكثر تا ساعت  19  مورخ 1402/10/09  ، اسناد مناقصه تكميل شده را به همراه مدارك 
مورد نياز در سامانه تداركات الكترونيكی دولت بارگزاری و ثبت نمايند. لازم به ذكر است پس از پايان مرحله 
ارزيابي كيفي اسناد شركت در مناقصه براي مناقصه گران تأييد شده در اين مرحله از طريق سامانه تداركات 
الكترونيكی دولت )سامانه ستاد( ارسال و فرآيند انجام مناقصه وفق شرايط اعلام شده در اسناد مناقصه مورد 

اقدام واقع خواهد شد.
7- محل و زمان گشایش پیشنهادات : پس از بررسی پيشنهاد فنی شركتها )ارزيابی فنی(، پاكتهای مالی 
شركتهای واجد شرايط در ساعت 09 صبح مورخ  1402/11/28  ، در محل اتاق كنفرانس اداره مشهد )دفتر 
آبكوه( به آدرس مشهد، خيابان آبكوه، نبش آبكوه 7 )دانشسراي شمالي(، شماره 255، شركت پالايش گاز شهيد 
هاشمي نژاد و حداقل با سه پيشنهاد تاييد شده گشايش خواهد يافت. لازم به ذكر است تاريخ و مكان اعلام شده 

)تاريخ گشايش پيشنهادهاي مالي( قطعي نبوده و با توجه به روند ارزيابي امكان تغيير وجود خواهد داشت. 
توضیح مهم: با توجه به اين كه اين مناقصه داراي ارزيابي كيفي مي باشد در اين مرحله صرفاً تكميل و 
ارسال اسناد ارزيابي كيفي و مستندات مربوطه مورد نظر مي باشد. بديهي است شركت هايي كه در فرايند 
ارزيابي كيفي تأييد شوند در مرحله بعد اقدام به ارسال پيشنهاد مرتبط در مواعدي كه متعاقباً از طريق سامانه 

تداركات الكترونيكی دولت )سامانه ستاد(  اعلام خواهد شد خواهند نمود. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/09/15   تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/09/18

روابط عمومی شرکت پالایش گاز شهید هاشمي نژاد

شناسه اگهی :1616168
میم الف :-1

نوبت اول  هوای آلوده برای کدام 
بیماران مرگبار است؛ 

در خانه بمانید!
تنفس و استنشاق هوای آلوده برای همگان خطرناك است، اما برخی 
افراد هستند كه به واسطه بيماری كه دارند؛ هوای آلوده برای آنها مرگبار 
است. با افزايش شاخص های آلودگی هوا، اين نگرانی تشديد می شود 
كه چه كسانی بيشتر از ساير افراد بايد نگران سلامت خود باشند. زيرا، 
كوچك ترين عارضه تنفسی و استنشاق هوای آلوده؛ می تواند برای اين 
قبيل افراد بيمار، خطرناك و البته، مرگبار باشد.مواجهه با آلودگی هوا 
می تواند سبب طيف وسيعی از اثرات منفی سلامتی از افزايش بستری 
شدن در بيمارستان، مراجعه به اورژانس تا افزايش خطر مرگ زودرس 
شود.افزايش خطر ابتلاء به آسم، بيماری های قلبی و عروقی، سرطان 
ريه، حملات قلبی، عروقی و تنفسی، كاهش عملكرد ريه و پيامدهای 

منفی بارداری از ديگر اثرات آلودگی هوا بر سلامت است.
بیماران قلبی

تحقيقات دانشمندان نشان می دهد تأثيرات مخرب آلودگی هوا از فرق 
سر تا نوك پا يكسان است و تك تك سلول ها را تحت تأثير قرار 
می دهد. اما در اين ميان قلب و ريه بيشتر از هم آسيب پذيرند.حال 
اين سوال مطرح است كه آلودگی هوا چگونه بر قلب و فشارخون تأثير 
می گذارد. بايدها و نبايدهای روزهای آلوده برای بيماران قلبی و ريوی 
چيست.يكی از دلايلی كه گفته می شود تنفس هوای آلوده برای ريه 
و قلب خطری بيشتری دارد اين است كه ذرات بسيار ريز از ديوار ريه 
جذب خون می شوند. در اين ميان قلب، خون را به تمام بدن پمپاژ 
می كند و ذرات آلاينده به راحتی در اندام های ديگر پخش می شوند و 
رسوب می كند؛ اما ذرات آلاينده تأثيرات مستقيم در ساختار قلب دارند 

توصیه های پزشکی به بیماران قلبی
تا جايی كه می توانيد برنامه خود را طوری تنظيم كنيد كه در ساعات 
شلوغی و ترافيك بيرون از خانه نباشيد. حتی اگر پيش بينی های 
آلودگی هوا شرايط را مساعد نشان می دهد باز هم در معرض دود 
ماشين ها قرار نگيريد.نبايد بدون چك كردن وضعيت آلودگی خانه 
را ترك كنيد. با وجود اينترنت و نرم افزارهای مختلف تلفن همراه، 
چك كردن وضعيت آلودگی هوا كار سختی نيست. پس قبل از ترك 
كردن خانه وضعيت آلودگی در شهر را بررسی كنيد.نبايد بيرون از 
خانه ورزش، پياده روی يا دوچرخه سواری كنيد. ورزش و پياده روی 
يك روش مناسب برای تقويت ماهيچه های قلب و افزايش ظرفيت 

ريه ها است.
بیماران مبتلا به سرطان

بر اساس بررسی و تحقيقات به عمل آمده در جهان، آلودگی هوا با ابتلاء 
به سرطان ريه و مثانه ارتباط مستقيم دارد. همچنين طبق تحقيقات 
جديد آلودگی هوا مرگ مير ناشی از انواع سرطان به ويژه سرطان سينه 
و پانكراس را افزايش می دهد.محققان دريافتند كه بيشترين افزايش 
در بروز سرطان سينه در ميان زنانی است كه به طور متوسط سطوح 

بالاتری از آلودگی ذرات معلق در خون را داشتند
مهم ترين و كارآمدترين توصيه برای مقابله با عوارض ناشی از تنفس در 
هوای آلوده استفاده از ماسك های فيلتر دار است. البته اينكه افراد در 

كدام شهر و با چه ميزان آلودگی زندگی می كنند بسيار اهميت دارد.
بار بیماری ها و آلودگی هوا

بار بيماری ها به ترتيب 2۶ درصد از مرگ های ناشی از سكته مغزی، 
20 درصد از مرگ های ناشی از بيماری های ايسكميك قلبی، 19 
درصد از مرگ های ناشی از سرطان ريه، 20 درصد از مرگ های ناشی 
از ديابت، 30 درصد از مرگ های ناشی از عفونت های تحتانی دستگاه 
تنفسی و 40 درصد از مرگ های ناشی از بيماری های مزمن انسداد 

ريوی منتسب به مواجهه طولانی مدت با آلودگی هوای آزاد است.

دبیرکل سازمان ملل نگران است!
دبيركل سازمان ملل كه همواره مواضع كمرنگی در محكوم كردن 
جنايات رژيم صهيونيستی اتخاذ كرده اين بار نيز نسبت به حملات 
كرد. نگرانی  ابراز  يكديگر  عليه  فلسطينی ها  و  صهيونيستی  رژيم 

آنتونيو گوترش دبيركل سازمان ملل نسبت به افزايش درگيری ها 
در نوار غزه بعد از پايان آتش بس موقت در اين باريكه ابراز نگرانی 
كرد.سخنگوی گوترش به نقل از وی تاكيد كرد: دبيركل سازمان ملل 
نسبت به افزايش تنش ها ميان جنبش حماس و اسرائيل از جمله 
شليك موشك ها از سمت غزه به سمت اسرائيل! و از سرگيری عمليات 
زمينی و هوايی گسترده عليه جنوب غزه توسط اسرائيل نگران است.

وی از تمام طرف ها خواست به تعهدات خود بر اساس قوانين بين 
المللی احترام بگذارند. گوترش از اشغالگران صهيونيست خواست 
اقدامات بيشتری برای ممانعت از وخامت اوضاع انسانی فاجعه بار در 
غزه اتخاذ كرده و از غيرنظاميان از جمله كادر درمان، خبرنگاران و 
نيروهای سازمان ملل و همچنين زيرساخت های غيرنظامی حمايت به 
عمل آورند.دبيركل سازمان ملل در حالی اين درخواست ها را مطرح 
می كند كه هيچ اشاره ای به قتل عام بيش از 15 هزار فلسطينی 
توسط رژيم صهيونيستی نكرد.وی همچنين به افزايش عمليات ارتش 
رژيم صهيونيستی عليه كرانه باختری اشاره و نسبت به افزايش تعداد 
شهدای فلسطينی دراين منطقه و بازداشت گسترده جوانان فلسطينی 
ابراز نگرانی كرد. گوترش به افزايش اقدامات خشونت آميز از سوی 

شهرك نشينان صهيونيست نيز اشاره كرد.

خط و نشان واشنگتن ضد نیروهای 
مسلح یمن

درپی حمله های نيروهای مسلح يمن به سرزمين های اشغالی و تهديد 
ناوهای آمريكايی در تنگه باب المندب در حمايت از مقاومت فلسطين، 
آمريكا  دفاع  وزارت  پرداخت.  غير مستقيم صنعا  تهديد  به  پنتاگون 
»پنتاگون« مدعی شد: »اگر تصميم به اقدام عليه حوثی ها بگيريم، در 
زمان و مكان مناسبی كه انتخاب خواهيم كرد عليه آنان دست به اقدام 
خواهيم زد.«بر پايه اين گزارش، پنتاگون ابراز تشكيك از احتمال اقدام 
نظامی نيروهای مسلح يمن )انصارالله( ضد ناوهای رزمی آمريكا در دريای 
سرخ اعلام كرد كه در صورتی كه آنان اقدامی ضد ما انجام دهند در زمان 
و مكان مناسب پاسخ خواهيم داد.در همين راستا، يكی از رهبران جنبش 
انصارالله يمن در واكنش به اظهارنظر يك مقام آمريكايی كه گفته بود 
واشنگتن حق پاسخ به حمله های انصارالله را برای خود محفوظ می داند، 
تاكيد كرد، آمريكايی ها حقی در دريای سرخ ندارند كه بر اساس آن 
بخواهند حق پاسخ را برای خود محفوظ بدانند!محمد علی الحوثی، عضو 
شورای عالی سياسی يمن و از رهبران جنبش انصارالله امروز دوشنبه در 
واكنش به اظهارات مقامات آمريكايی درباره حمله های نيروهای مسلح 
يمن به كشتی های وابسته به رژيم صهيونيستی در دريای سرخ در 
حساب كاربری خود در پلتفرم »ايكس« تاكيد كرد: آمريكايی ها حقی 
در دريای سرخ ندارند كه بر اساس آن اعلام كنند حق پاسخ را برای 
خود محفوظ می دانند. الحوثی نوشت، خود آمريكايی ها هيچ گونه حضور 
نظامی را در آب های منطقه ای چين يا روسيه و يا ديگر مناطق نزديك 

فلوريدا يا مكان های ديگر هرگز قبول نخواهند كرد.

طرح :محمد علی رجبی 


